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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Είναι η Ελλάδα 
επικίνδυνη για 
τους τουρίστες;

Γιατί είναι αδύνατη 
η συνένωση ΣΥΡΙΖΑ

και ΠΑΣΟΚ

EDITORIAL

ΝΙΚΟΣ Ι. ΣΠΑΝΟΣ
Ναυαγοσωστική ιδιότητα 
Μια μεγάλη ευθύνη και 
ένα ζήτημα ζωής και θανάτου

ΚΩΝ/ΝΟΣ Σ. ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ
Τα κράτη-μέλη της ΕΕ 
καλούνται να κυρώσουν τη συμφωνία
για την ανοικτή θάλασσα ΣΕΛ.  23-25

Γράφουν

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

ΣΕΛ. 2

ΣΕΛ.  2

Υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης 

«Οι πολίτες θέτουν τον πήχη ψηλότερα,
πρέπει να δουλέψουμε πιο σκληρά» 
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ΣΕΛ. 16-17

ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ
Mega deal στα Ηνωμένα 

Αραβικά Εμιράτα 
αντί 3,2 δισ. ευρώ ΣΕΛ.  37

ΤΑΚΗΣ 
ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ

ΚΥΡΙΑΚΟΣ 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Τα 8 μέτρα και
τα 6 μηνύματα

κατά της
ακρίβειας

Μοιράζει 
στους ευάλωτους

300 εκατ. από 
τα υπερκέρδη

των διυλιστηρίων

ΣΕΛ.  6

ΣΕΛ.  4-5

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
ΛΥΤΡΑΣ ΣΕΛ. 28-29

Τα χρέη, οι πλειστηριασμοί,οι απλήρωτοι 
εργαζόμενοι και τα λεφτά στο σπίτι...

ΚΕΝΤΡΙΠΑΝΟΣ ΑΜΥΡΑΣ ΕΝΔΟΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΗ ΒΙΑ

Ανδρέα Δρακόπουλου...ΣΕΛ.  7

14 μέτρα για
την προστασία
των θυμάτων

Τι ανακοίνωσε ο Φλωρίδης
ΣΕΛ.  19ΣΕΛ.  8

Ο κομβικός ρόλος 
του έγκριτου 

δημοσιογράφου και 
οι παρεμβάσεις στα κανάλια

ΚΩΛΟΤΟΥΜΠΑ ΚΑΣΣΕΛΑΚΗ

Τρέμει να πάει 
στη Βουλή τα... 
ΛΕΦΤOΔΕΝΤΡΑ

Πώς ο Χατζηδάκης πετσόκοψε
το οικονομικό πρόγραμμα 
της συμφοράς τού ΣΥΡΙΖΑ

ΣΕΛ.  12

Ο Κασσελάκης 
στην αγκαλιά
του φίλου του 
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Η
συμπόρευση ή συνένωση -ή όπως αλλιώς το
λέει ο καθένας- ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ είναι το
μεγαλύτερο πολιτικό ανέκδοτο που κυκλο-

φορεί τελευταία. Ακόμα και κάποιος που έχει επιφα-
νειακές γνώσεις επί των πολιτικών ζητημάτων κατα-
λαβαίνει πως κάτι τέτοιο δεν γίνεται πρακτικά. Ούτε
μια προεκλογική συνεργασία των δυο κομμάτων
μπορεί να προσφέρει κάτι ούτε η συγχώνευσή τους
μπορεί να επιτευχθεί έτσι εύκολα. Η «ομοσπονδοποί-
ηση» ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ, με την οποία κάποιοι βαυκα-
λίζονται, δεν μπορεί να πραγματοποιηθεί πρωτίστως
για λόγους δομικής δυσκολίας και δευτερευόντως
για ιδεολογικούς. Δυο διαφορετικά κόμματα, με δια-

φορετικά χρέη, δάνεια, λειτουργικά έξοδα, ισολογι-
σμούς, μπλεγμένα ΑΦΜ και περιουσιακά στοιχεία εί-
ναι αδύνατον να συνενωθούν. Τα όσα ακούγονται και
γράφονται λοιπόν είναι παιδαριώδη.

Εκτός πραγματικότητας είναι και οι προτάσεις για
συμπόρευση ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, ώστε να αντιμετω-
πιστεί η πολιτική κυριαρχία της ΝΔ. Η δημιουργία
ενός συνασπισμού κομμάτων που θα αντιπαρατεθεί
στη ΝΔ δεν έχει κάποιο νόημα, αφού για να λάβει αυ-
τός ο συνασπισμός κάποιο μπόνους εδρών θα πρέπει
να συγκεντρώσει αθροιστικά ποσοστό άνω του 50%,
ώστε ο μέσος όρος να φτάσει ή να ξεπεράσει το 25%.
Το μπόνους δεν μετριέται από το άθροισμα των ποσο-

στών ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ αλλά από τον μέσο όρο…
Αυτό ίσως να μην το γνωρίζουν τα σαΐνια της Κεντρο-
αριστεράς και οι «προεδρικοί» σύμβουλοι με τα
μπλοκάκια. Συνεπώς, μόνο η δημιουργία ενός νέου
πολιτικού φορέα από την αρχή, με νέα ιδρυτική δια-
κήρυξη, με νέο σύγχρονο καταστατικό, θα μπορούσε
ενδεχομένως να σταθεί στο πολιτικό γίγνεσθαι. Το
ΠΑΣΟΚ όμως και ο ΣΥΡΙΖΑ είναι παλιακά κόμματα
που δημιουργούν αρνητικούς συνειρμούς στο υπο-
συνείδητο της ιστορικής μνήμης και επίσης δεν
έχουν κάποιο κινηματικού χαρακτήρα ρεύμα στην
ελληνική κοινωνία.

«P»

Γιατί είναι αδύνατη η συνένωση
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ
Γιατί είναι αδύνατη η συνένωση
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ

Δυο διαφορετικά κόμματα, 
με διαφορετικά χρέη, δάνεια,

λειτουργικά έξοδα, 
ισολογισμούς, μπλεγμένα

ΑΦΜ και περιουσιακά στοιχεία
είναι αδύνατον να συνενωθούν

Πάρτε μέρος στη μεγάλη διαδικτυακή δημοσκόπηση της «Ρ»: Ποιος πιστεύετε ότι μπορεί να ηγηθεί του ΠΑΣΟΚ;
Μπείτε στο site της εφημερίδας μας https://www.political.gr





Α
κόμη μια ψηφίδα στο μωσαϊκό της
σταθερής στήριξης των οικονομικά
ευάλωτων αλλά και της επούλωσης

των «τραυμάτων» των αδικημένων από τη φο-
ρομπηχτική πολιτική της χαμένης -για τη χώ-
ρα- πενταετίας 2015-2019 πρόσθεσε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης. Η ανακοίνωση της επιβολής
έκτακτης εισφοράς αλληλεγγύης στα υπερ-
κέρδη των διυλιστηρίων και η άμεση λογοδο-
σία για την κατεύθυνση των εσόδων ύψους

300 εκατ. ευρώ προς την ενί-
σχυση των συνταξιούχων, που
είναι δέσμιοι της προσωπικής
διαφοράς που τους κληροδό-
τησε, πολλαπλασίασαν τα τεκ-
μήρια για τον σταθερό προσα-
νατολισμό της κυβέρνησης
στην αύξηση του εισοδήματος
όλων των πολιτών με προτεραι-

ότητα τις ασθενέστερες κοινωνικά ομάδες,
μέσω των πολιτικών μείωσης των φόρων, της
αύξησης των επενδύσεων αλλά και των θέσε-
ων εργασίας.

Ο πρωθυπουργός χαρακτήρισε την επέκτα-
ση της έκτακτης φορολόγησης στα «πολύ υψη-
λά κέρδη των διυλιστηρίων» κίνηση κοινωνι-
κής δικαιοσύνης «με πολιτική και ηθική νομι-
μοποίηση»: «Τα έσοδα αυτά θα στηρίξουν τον
προϋπολογισμό και θα κατευθυνθούν σε ευά-
λωτες κοινωνικές ομάδες και ειδικά σε συντα-
ξιούχους που δεν είδαν αύξηση των συντάξε-
ών τους λόγω προσωπικής διαφοράς. Μια
πρώτη εκτίμηση μπορεί να είναι κοντά στα 300
εκατ. ευρώ. Δεν δημεύουμε τα κέρδη των επι-
χειρήσεων, ούτε τιμωρούμε την επιχειρηματι-
κότητα. Στόχος να στηρίξουμε το Πρόγραμμα
Δημοσίων Επενδύσεων και τους πιο αδύνα-
μους συμπολίτες μας».

Μείωση ΦΠΑ σε ταξί και καφέ
Από την άλλη, ο κ. Μητσοτάκης, αναφερόμε-

νος στη μονιμοποίηση του μειωμένου ΦΠΑ
στον καφέ και τα ταξί, υπογράμμισε: «Πήραμε
τη σημαντική απόφαση να μονιμοποιήσουμε το
μειωμένο ΦΠΑ στα ταξί, γνωρίζουμε καλά ότι η
κατάσταση των ΜΜΜ δεν είναι αυτή που θα θέ-
λαμε. Το ίδιο και για τον καφέ που θα πάρει ο
εργαζόμενος για να πάει στη δουλειά του. Όσοι
εισηγούνται μείωση ΦΠΑ πρέπει να μας πουν
πότε θα τον αυξήσουν. Θέλω να περάσει η συ-
ζήτηση από την ακρίβεια στην αποκλιμάκωση
των τιμών. Στην προσπάθεια αυτή πρέπει να
συμβάλουμε όλοι. Η ακρίβεια υπονομεύει την
ίδια την κοινωνική συνοχή».

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political»,
στις συζητήσεις, που προηγήθηκαν των ανακοι-
νώσεων, ανάμεσα στο πρωθυπουργικό γραφείο
και την οδό Νίκης εξετάστηκε το ενδεχόμενο να
ισχύσει ο μειωμένος συντελεστής ΦΠΑ και στον
σερβιριζόμενο καφέ. Άλλωστε, σε αυτές τις δια-
βουλεύσεις σταθμίστηκαν και οι όποιες αντι-
δράσεις θα ήγειρε η διάκριση, αλλά προκρίθηκε
η λύση της μονιμοποίησης στον χαμηλότερο
ΦΠΑ που επιβαρύνει τα κόμιστρα των ταξί.

Για την ακρίβεια
Για τον αποκαλούμενο ελέφαντα στο δωμάτιο,

την ακρίβεια, ο πρωθυπουργός επέμεινε πως
μετά την αποκλιμάκωση του πληθωρισμού πρέ-
πει να περάσουμε και σε μειώσεις προϊόντων
στο ράφι και, απευθυνόμενος στις δυνάμεις της
αντιπολίτευσης που εισηγούνται πρόσκαιρη μεί-
ωση του ΦΠΑ, επεσήμανε ότι πρέπει να μας
πουν «πότε θα αυξήσουν εκ νέου τον ΦΠΑ»,
προσθέτοντας: «Το αποτέλεσμα θα το κρίνουμε
σε δύο με τρεις μήνες από τώρα, θα αρχίσουμε
να βλέπουμε κάποιες μειώσεις τιμών, είμαι σί-
γουρος, θα κάνουμε και μια συζήτηση με τους
μεγάλους παίκτες στην αγορά, είναι σαφές ότι
σε ευρωπαϊκό επίπεδο υπάρχει ζήτημα με τις
πολυεθνικές. Αν χρειαστεί να δημοσιοποιήσω
αυτά που κάνουν και να υποστούν το κόστος της
φήμης και όχι του προστίμου, δεν θα διστάσω να
το κάνω». Άφησε δε ανοιχτό παράθυρο για μια
παρέμβαση στις πολυεθνικές.

Ελεύθεροι επαγγελματίες
Σε ό,τι αφορά τη φορολογία των ελεύθερων

επαγγελματιών, ο κ. Μητσοτάκης επανέλαβε
ότι δεν θα αλλάξει η κεντρική φιλοσοφία της
πολιτικής απόφασης. Υπενθύμισε πως είχε
προαναγγελθεί προεκλογικά και διευκρίνισε:

«Αν έχουν υπάρξει αδικίες, όπως λόγου χάρη
στο οικογενειακό εισόδημα, αυτές θα τις δού-
με». Έχοντας στραμμένα τα βέλη του προς την
αξιωματική αντιπολίτευση, υπογράμμισε ότι
δεν παρουσιάζει ρεαλιστική εναλλακτική πρό-
ταση παρά μόνο «κλισέ, τσιτάτα και προσωπι-
κές φιλοδοξίες» και προκάλεσε τον πρόεδρο
του ΣΥΡΙΖΑ να προσέλθει στην αρμόδια επι-
τροπή στη Βουλή και να παρουσιάσει το οικο-
νομικό του πρόγραμμα σε αντιπαράσταση με
τον υπουργό Οικονομικών. «Ελπίζω πως θα
ανταποκριθεί στην πρόσκληση», είπε για τον
Στέφανο Κασσελάκη ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Οι μνηστήρες του ΠΑΣΟΚ
Ο κ. Μητσοτάκης έκανε και ένα δηκτικό

σχόλιο για τις εν εξελίξει διεργασίες στο ΠΑ-
ΣΟΚ: «Βλέπω πολλές προσωπικές φιλοδοξίες
και περισσότερους μνηστήρες απ’ όσους είχε
η Πηνελόπη». Στα εθνικά θέματα ο πρωθυ-
πουργός για ακόμη μια φορά εξέπεμψε αυ-
στηρά μηνύματα. «Δεν είμαι αφελής, δεν αλ-
λάζει ο πυρήνας της τουρκικής πολιτικής από
τη μία στιγμή στην άλλη, ας κρατήσουμε όμως
ότι δεν έχουμε παραβάσεις και παραβιάσεις,
έχουμε μια συμφωνία για τη βίζα εξπρές στα
ελληνικά νησιά, ενώ για πρώτη φορά υπάρχει

κινητικότητα στη Θεολογική της Χάλκης, ακο-
λουθούμε μια πολιτική αυτοπεποίθησης με
καλή διάθεση, χωρίς καμία δόση αφέλειας»,
είπε ο Κυριάκος Μητσοτάκης με φόντο την
όξυνση της τουρκικής ρητορικής, αλλά σημεί-
ωσε ότι για πρώτη φορά υπάρχει θετική διάθε-
ση και για το ζέον ζήτημα της Θεολογικής Σχο-
λής της Χάλκης.

Αυστηρό μήνυμα 
προς Βόρεια Μακεδονία

Επανάλαβε δε την αυστηρή προειδοποίησή
του προς την ηγεσία της Βόρειας Μακεδονίας.
«Τα Σκόπια πρέπει να καταλάβουν ότι δεν
μπορούν να παίζουν με την Αθήνα σε αυτό το
θέμα», τόνισε ο κ. Μητσοτάκης, υπενθυμίζον-
τας στον συνδαιτυμόνα του στην επικείμενη
Σύνοδο του ΝΑΤΟ στην Ουάσιγκτον τον ερχό-
μενο Ιούλιο: «Θα βρεθεί σε μια πολύ άβολη
θέση, αν επιμείνει όταν συναντηθούμε στη
Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ. Βεβαίως και θα
θέσω το ζήτημα και θα έχουμε πολλούς συμ-
μάχους». Για την υπόθεση του γνωστού ποινι-
κολόγου Απόστολου Λύτρα, ο πρωθυπουργός
αρκέστηκε στο σχόλιο ότι εκ των υστερών δι-
καιώθηκε η παρέμβαση της ηγεσίας του Αρεί-
ου Πάγου. Από την άλλη, ο πρωθυπουργός
επιβεβαίωσε ότι στόχος της Αθήνας είναι ο
Φρέντι Μπελέρης να μπορέσει να ορκιστεί
ευρωβουλευτής στο Στρασβούργο στα μέσα
Ιουλίου.

300 εκατ. σε ευάλωτους και συνταξιούχους
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Ο Μητσοτάκης μοιράζει 
τα υπερκέρδη των διυλιστηρίων

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com



Π
ερίπου 300 εκατ. ευρώ από τα υπερ-
κέρδη των διυλιστηρίων το 2023 θα
δοθούν από την κυβέρνηση προς

τους συνταξιούχους που δεν θα μπορέσουν να
λάβουν πραγματική αύξηση το 2025 λόγω
προσωπικής διαφοράς, ενώ τακτοποιούνται
και ζητήματα που αφορούν το καθεστώς ΦΠΑ
για χιλιάδες επιχειρήσεις delivery, καθώς και
επαγγελματίες ταξί.

Ο πρωθυπουργός, μιλώντας χθες στον Real
FM, αιφνιδίασε με τις εξαγγελίες του, οι οποί-
ες στοχεύουν πολιτικά στη σταδιακή αύξηση
της συσπείρωσης του κυβερνώντος κόμματος
μετά το απογοητευτικό αποτέλεσμα των ευ-

ρωεκλογών. Παράλληλα, το
υπουργείο Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών εξειδί-
κευσε τα μέτρα που αφορούν
εκατοντάδες χιλιάδες άμεσα
ενδιαφερόμενους. Ειδικότε-
ρα:

1. Επιβάλλεται «Προσωρινή
Συνεισφορά Αλληλεγγύης»

στα διυλιστήρια για τα υπερκέρδη του περσι-
νού φορολογικού έτους σε συνέχεια της επι-
βολής του ίδιου μέτρου το 2022. Η Προσωρινή
Συνεισφορά Αλληλεγγύης θα υπολογιστεί με
συντελεστή 33% επί των φορολογητέων κερ-
δών του έτους 2023, που υπερβαίνουν το 20%
του μέσου όρου των αποτελεσμάτων των ετών
από 2018 έως 2021.

Οικονομική ενίσχυση
Το τελικό ποσό, που υπολογίζεται με βάση

τα πλεονάζοντα κέρδη του 2023, θα βεβαιωθεί
εντός του 2024 και θα αποτυπωθεί στις δηλώ-
σεις των εταιρειών τού φορολογικού έτους
2024. Τα έσοδα θα χρησιμοποιηθούν κυρίως
για την οικονομική ενίσχυση σε συνταξιού-
χους κατά τον μήνα Δεκέμβριο, που λόγω
προσωπικής διαφοράς δεν ωφελούνται από τη
νέα αύξηση των συντάξεων από 1ης/1/2025,
καθώς και για την ενίσχυση των πιστώσεων
του Εθνικού Προγράμματος Δημοσίων Επεν-
δύσεων.

2. Μονιμοποιούνται οι μειωμένοι συντελε-
στές ΦΠΑ. Με βάση τις αποφάσεις του υπουρ-
γείου Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών,
από 1ης/7/2024 μονιμοποιείται ο μειωμένος
συντελεστής στα ταξί (από το 24% στο 13%) με
εκτιμώμενο ετήσιο δημοσιονομικό κόστος 45
εκατ. ευρώ. Επιπλέον, παραμένει ο μειωμένος
συντελεστής ΦΠΑ (13%) σε καφέ, κακάο, τσάι
και χαμομήλι, που αποτελούν παραδόσεις
αγαθών (take away και delivery), με εκτιμώ-
μενο δημοσιονομικό κόστος 65 εκατ. ευρώ τον
χρόνο, και επανέρχεται στο 24% μόνο στα σερ-
βιριζόμενα, κατά αναλογία με τα υπόλοιπα μη
αλκοολούχα ποτά, με εκτιμώμενη εξοικονό-
μηση 43 εκατ. ευρώ τον χρόνο.

Σημειώνεται ότι από 1ης/1/2024 μονιμοποι-
ήθηκαν οι μειώσεις του συντελεστή ΦΠΑ σε

μια σειρά αγαθών που εφαρμόστηκαν την πε-
ρίοδο της πανδημίας, όπως στις μεταφορές, τα
γυμναστήρια, τις σχολές χορού, τους κινημα-
τογράφους και σε μια σειρά αγαθών σχετιζό-
μενα με τη δημόσια υγεία με ετήσιο κόστος
305 εκατ. ευρώ.

Επιπλέον, επεκτάθηκε ο μειωμένος συντε-
λεστής σε καφέ, κακάο, τσάι και χαμομήλι που
προσφέρονται στην εστίαση και στα ταξί έως
τις 30/6/2024 με εκτιμώμενο κόστος για το
εξάμηνο 77 εκατ. ευρώ. Επιπλέον, ο μειωμέ-
νος συντελεστής στα μη αλκοολούχα ποτά μο-
νιμοποιήθηκε στο 13% για τις περιπτώσεις που
αποτελούν παραδόσεις αγαθών (take away
και delivery), ενώ στα σερβιριζόμενα μη αλ-
κοολούχα επανήλθε στο 24%.

Έξι παρεμβάσεις
Τα παραπάνω μέτρα έρχονται να ενισχύ-

σουν το «οπλοστάσιο» της κυβέρνησης στα
κεφάλαια της οικονομικής και κοινωνικής πο-
λιτικής, καθώς ήδη έχουν εξαγγελθεί μέτρα,
ύψους 870 εκατ. ευρώ, τα οποία θα ισχύσουν

από 1ης/1/2025. Πιο συγκεκριμένα, από το νέο
έτος θα γίνουν οι εξής έξι παρεμβάσεις:

Α. Μείωση των ασφαλιστικών εισφορών
κατά 0,5%, με κόστος 215 εκατ. ευρώ για τον
προϋπολογισμό.

Β. Μείωση, η οποία ισοδυναμεί με κατάργη-
ση του Τέλους Επιτηδεύματος για τους ελεύ-
θερους επαγγελματίες, με απώλεια εσόδων
120 εκατ. ευρώ.

Γ. Μόνιμη επιστροφή του Ειδικού Φόρου
Κατανάλωσης στους αγρότες με δημοσιονομι-
κό κόστος 100 εκατ. ευρώ.

Δ. Αύξηση του Φοιτητικού Στεγαστικού Επι-
δόματος με επιπλέον δαπάνη 15 εκατ. ευρώ
για τον προϋπολογισμό, ενώ το σχετικό ποσό
για κάθε φοιτητή θα αυξηθεί στις 2.500 ευρώ.

Ε. Αύξηση εισοδημάτων για τουλάχιστον
1.600.000 συνταξιούχους από 1ης/1/2025 στο
πλαίσιο της εισοδηματικής πολιτικής.

ΣΤ. Αναστολή εφαρμογής του ΦΠΑ στις
νεόδμητες οικοδομές με κόστος 20 εκατ.
ευρώ, γεγονός που σημαίνει ότι υπάρχει
«γεμάτος» ενάμισης χρόνος ώστε η οικοδο-

μική δραστηριότητα να συνεχίσει να ενι-
σχύεται.

Βασική προτεραιότητα
Τα προαναφερόμενα μέτρα αποτελούν τις μέ-

χρι σήμερα οριστικοποιημένες αποφάσεις της
κυβέρνησης, ενώ εφόσον υπάρξει μεγάλη
υπέρβαση των φορολογικών εσόδων, δεν απο-
κλείεται έως το τέλος του έτους να δοθούν και
νέες στοχευμένες παροχές σε πολίτες, οι οποίοι
ανήκουν σε ευάλωτες ομάδες του πληθυσμού.

Όπως δήλωσε ο υπουργός Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης, «η
κυβέρνηση πράττει τα μέγιστα ώστε να ενι-
σχύσει, σε δύσκολες συνθήκες, ευάλωτες
κοινωνικές ομάδες, επιτυγχάνοντας παράλ-
ληλα τους δημοσιονομικούς στόχους, σε μια
περίοδο που οι οικονομίες πολλών άλλων χω-
ρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης δοκιμάζονται».

Ωστόσο, πρέπει να σημειωθεί ότι το οικονο-
μικό επιτελείο της κυβέρνησης θέτει ως βασι-
κή προτεραιότητα την αποπληρωμή δανείων
που έχει συνάψει η Ελλάδα μέσω διακρατικών
συμφωνιών με άλλες χώρες της Ευρωζώνης
στο πλαίσιο των μνημονίων. Με τον τρόπο αυτό
θα υπάρξει ταχύτερη μείωση του δημόσιου
χρέους και θα εξοικονομηθούν δαπάνες λόγω
των σημερινών υψηλών επιτοκίων ώστε να
βελτιωθούν οι προοπτικές για το αξιόχρεο της
οικονομίας και να έρθουν νέες αναβαθμίσεις
από τους διεθνείς οίκους αξιολόγησης.
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«Η κυβέρνηση πράττει τα μέγιστα», δήλωσε ο Κωστής Χατζηδάκης
- Το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας εξειδίκευσε τα μέτρα 

που αφορούν εκατοντάδες χιλιάδες άμεσα ενδιαφερόμενους - 
Παροχές σε συνταξιούχους, εστίαση, delivery και ταξί 

Αυτά είναι τα νέα 
οικονομικά «δώρα»
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Σ
ε οκτώ άμεσες κινήσεις και δράσεις
κατά της ακρίβειας προχωρά ο νέος
υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεο-

δωρικάκος, ο οποίος παράλληλα με την εν-
τατικοποίηση των ελέγχων από τις αρμό-
διες υπηρεσίες θέτει ως υπ’ αριθμόν ένα
στόχο την επίτευξη «συμφωνιών κυρίων»
με τη βιομηχανία για να μην υπάρξει ντόμι-
νο στις λιανικές τιμές.

Η προχθεσινή επίσκεψη του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσο-
τάκη στο υπουργείο Ανά-
πτυξης και οι εντολές προς
την ηγεσία για εντατικοποί-
ηση των προσπαθειών πε-
ριορισμού της ακρίβειας
σηματοδοτούν έναν νέο και
πιο... απαιτητικό κύκλο
αποφάσεων και παρεμβά-

σεων, καθώς από τη μία μπορεί να υποχώ-
ρησε ο τιμάριθμος των τροφίμων τον Μάιο
έπειτα από τρία χρόνια, ωστόσο από την
άλλη εκφράζονται σοβαρές ανησυχίες ότι
η νέα αύξηση των τιμολογίων της ηλεκτρι-
κής ενέργειας μπορεί να τροφοδοτήσει ένα
ανεξέλεγκτο σπιράλ αυξήσεων τόσο στη
χονδρική όσο και στη λιανική. 

Στενό «πρέσινγκ»
Ο κ. Θεοδωρικάκος, μιλώντας χθες στον

ΑΝΤ1, επί της ουσίας περιέγραψε τον οδικό
χάρτη στον οποίο θα βασιστεί το υπουργείο
προκειμένου να συγκρατηθούν οι όποιες
αυξήσεις στις τιμές των προϊόντων και κυ-
ρίως των τροφίμων αλλά και να συνεχιστεί
η μείωση που καταγράφηκε από τον Μάιο.
Πιο συγκεκριμένα, οι οκτώ παρεμβάσεις
και δράσεις που προανήγγειλε ο υπουργός
Ανάπτυξης συνοψίζονται στα εξής:

1 Παράταση των έκτακτων μέτρων πε-
ριορισμού της ακρίβειας με τις ειδικές

μειωμένες τιμές έως την 31η Δεκεμβρίου.

2 Κύκλος επαφών με βιομηχάνους και
ιδιοκτήτες εταιρειών σουπερμάρκετ

ώστε μέσα από τη σύναψη «συμφωνιών
κυρίων» να αποτραπεί ένας νέος ισχυρός
κύκλος ανατιμήσεων και, όπου είναι εφι-
κτό, να υπάρξουν περαιτέρω μειώσεις.

3 Ενίσχυση των ελεγκτικών μηχανι-
σμών ώστε να αυξηθεί ο αριθμός

των ελέγχων και να γίνουν περισσότεροι
ποιοτικοί έλεγχοι. Μάλιστα, η Διυπηρεσια-
κή Μονάδα Ελέγχου Αγοράς αναμένεται να
ενισχυθεί άμεσα με 30 νέα στελέχη ώστε
να αυξηθούν ποσοτικά και ποιοτικά οι
έλεγχοι σε ολόκληρο το φάσμα της αγοράς.

4 Συνεργασία με ανεξάρτητες αρχές,
όπως η Επιτροπή Ανταγωνισμού και

ο Συνήγορος του Καταναλωτή, προκειμέ-
νου να ενισχυθεί η... πίεση στην αγορά και
να προστατευτούν οι καταναλωτές.

5 Συστηματική παρακολούθηση αγο-
ράς με νέο μοντέλο ελέγχων κατά τη

διακίνηση των τροφίμων «από το χωράφι
στο ράφι» με παράλληλο στενό «πρέσινγκ»
σχετικά με τον ρόλο των μεσαζόντων.

6 Επανεξέταση του ορίου των προστί-
μων που επιβάλλονται στους παρα-

βάτες και διαρκής παρακολούθηση της
διαδικασίας είσπραξης.

7 Αναβάθμιση της πλατφόρμας e-ka-
tanalotis, που ήδη περιέχει πληρο-

φορίες για 3.000 προϊόντα, ώστε οι κατανα-
λωτές να έχουν πλήρη και σαφή εικόνα
σχετικά με το τι αγοράζουν, από πού το
αγοράζουν και πόσο κοστίζει.

8 Ενημέρωση των πολιτών και έναρξη
κύκλου επαφών με τους εκπροσώ-

πους των καταναλωτικών οργανώσεων
ώστε να υπάρξει καλύτερος συντονισμός με
το υπουργείο Ανάπτυξης και με σλόγκαν «ο
ενημερωμένος καταναλωτής έχει δύναμη».

Δεν υπάρχει περίοδος χάριτος
Επίσης, ο κ. Θεοδωρικάκος στέλνει έξι

σαφή πολιτικά μηνύματα με πολλούς απο-
δέκτες επισημαίνοντας τα εξής:
� Η υπόθεση της αποκλιμάκωσης των τι-
μών είναι υπόθεση όλων και απαιτείται η
συνεργασία και συνένωση δυνάμεων όλων
των εμπλεκόμενων. 
� Οι παρεμβάσεις στην αγορά θα είναι
διαρκείς και η κυβέρνηση θα εξαντλήσει
όλα τα περιθώρια και την αυστηρότητα
προκειμένου να στηρίξει την ελληνική κοι-
νωνία.
� Η κυβέρνηση δεν έχει περίοδο χάριτος
και τα αποτελέσματα πρέπει να φανούν
άμεσα.
� Η συνεργασία της υγιούς επιχειρηματι-
κότητας, του καταναλωτικού κινήματος,
των πολιτών και της πολιτείας αποτελούν
απαραίτητο στοιχείο για να αντιμετωπιστεί
το ζήτημα της ακρίβειας.
� Βιομήχανοι και ιδιοκτήτες σουπερμάρ-
κετ καλούνται να βάλουν πλάτη, κατόπιν
διαλόγου με το υπουργείο, για να βρεθεί το
καλύτερο δυνατό και αποτελεσματικό
πλαίσιο.
� Η κυβέρνηση θα συνεχίσει να στηρίζει
σθεναρά την επιχειρηματικότητα, αλλά δεν
θα κάνει εκπτώσεις σε ζητήματα νομιμότη-
τας και πάταξης της αισχροκέρδειας.

Ο κ. Θεοδωρικάκος αναφέρθηκε και
στον ιδιαίτερο ρόλο που έχει το υπουργείο
Ανάπτυξης στην αλλαγή του παραγωγικού
μοντέλου της χώρας αλλά και στην ενίσχυ-
ση του εισοδήματος των πολιτών.

Επεσήμανε δε ότι υλοποιείται ένα εθνικό
σχέδιο για τη βιομηχανία με την ανασυγ-
κρότηση 20 βιομηχανικών πάρκων με
60.000 εργαζομένους, ενώ εφαρμόζονται
προγράμματα, ύψους 75 εκατομμυρίων
ευρώ, για την ψηφιοποίηση των επιχειρή-
σεων και 300 εκατ. ευρώ για έρευνα και
καινοτομία στις επιχειρήσεις.

Τα 8 μέτρα και 
τα 6 μηνύματα

κατά της ακρίβειας

Ο οδικός χάρτης του υπουργού Ανάπτυξης για να συγκρατηθούν 
οι αυξήσεις στις τιμές - Ενισχύονται οι ελεγκτικοί μηχανισμοί -

Προωθούνται «συμφωνίες κυρίων» για να αποτραπεί 
ένας νέος κύκλος ανατιμήσεων

ΤΑΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



Μου λένε ότι ο υφυπουργός Κώστας Κυρα-
νάκης παρέδωσε βραβείο στα Mad TV Awards,
συγκεκριμένα στη Δέσποινα Βανδή για το κα-
λύτερο λαϊκό τραγούδι. Μπορώ να πω ότι δεν
είναι η πρώτη φορά που δίνει βραβεία στην εν
λόγω εκδήλωση που την παρακολουθούν κυ-
ρίως νεαρής ηλικίας άτομα, δηλαδή κατηγορία
όπου η ΝΔ νοσεί. Για αυτό και τα βραβεία αυτά
προσφέρουν εξαιρετική δημοφιλία στον Κυρα-
νάκη στις μικρότερες ηλικίες… 

Οι σχέσεις τού υπό παραίτηση γραμματέα
του ΠΑΣΟΚ Ανδρέα Σπυρόπουλου και του
προέδρου του ΠΑΣΟΚ Νίκου Ανδρουλάκη
δεν είναι καλές και το πιστοποιεί και το γε-
γονός ότι στη συνεδρίαση των οργάνων,
όπου ο Ανδρουλάκης έφαγε… ξύλο από
όλους σχεδόν τους παρισταμένους, δεν ήταν
εκεί επίτηδες, για να δείξει ότι δεν μπορεί να
τον έχει πλέον στήριγμα. Ποιο είναι το θέμα

του Σπυρόπουλου; Είχε ποντάρει πολύ στη
βοήθεια του Ανδρουλάκη για να βγει ευρω-
βουλευτής, όμως ο μηχανισμός του Νίκου
δεν κινήθηκε και πολύ, έτσι ο Ανδρέας κινή-
θηκε σε πολύ μέτρια επίπεδα και δεν βγήκε
ευρωβουλευτής που ήταν και προσωπικός
και οικογενειακός στόχος… Έτσι λοιπόν ο
Ανδρουλάκης έχει μείνει πλέον με δύο συμ-
μάχους, τον Μάντζο και τον… Δουδωνή…
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Την πρόθεσή της σε φίλους και γνωστούς να παραμείνει σε περιβάλλον Βρυξελλών έκανε
γνωστή η Άννα Μισέλ Ασημακοπούλου. Ακούγεται ότι μπορεί να γίνει συνεργάτιδα στο γρα-
φείο της Ελίζας Βόζεμπεργκ με την οποία διατηρεί πολύ καλή σχέση και μην ξεχνάμε ότι τη
στήριξε πολύ με τους ψηφοφόρους της. Όμως, αν δεν γίνει αυτή η συνεργασία, μπορεί να
προκύψουν και άλλες θέσεις. 

ΑΞΙΖΕΙ… Σε απόσταση πλέον ο Σπυρόπουλος από τον Ανδρουλάκη

Ποιο συγκεκριμένο εκδοτικό
συγκρότημα άνοιγε σαμπάνιες
με την απόφαση του πρωθυ-
πουργού να υπουργοποιήσει
συγκεκριμένο πολιτικό παρά-
γοντα; Και ποιο εκδοτικό συγ-
κρότημα τα έβαφε μαύρα με την
ίδια απόφαση; 

Ο Κασσελάκης
χτύπησε την πόρτα
του Δρακόπουλου… 

Μου λένε πολύ καλά πληροφορη-
μένες πηγές ότι ο Στέφανος Κασσελά-
κης δεν πήγε όπου κι όπου για να συγ-
κεντρώσει χρήματα για το ίδρυμά του.
Πήγε στην ασφαλή αγκαλιά του Αν-
δρέα Δρακόπουλου, του προέδρου
του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος, ο
οποίος είναι ουσιαστικά και ανιψιός
του αείμνηστου κροίσου. Κατ’ αρχάς,
να πούμε ότι το ίδρυμα έχει σταθεί ξα-
νά στο πλευρό του Κασσελάκη όταν
τον πήγε για σπουδές στην Αμερική με
υποτροφία του. Όμως, όσοι γνωρί-
ζουν πρόσωπα και πράγματα, μιλούν
για μια αγαστή σχέση μεταξύ του Δρα-
κόπουλου και του Κασσελάκη. Οι δύο
τους γνωρίζονται από τη Νέα Υόρκη,
όπου περνάει αρκετό χρόνο ο κ. Δρα-
κόπουλος. Ο συγκεκριμένος είδε στο
πρόσωπο του Κασσελάκη τον διάδοχο
του Μητσοτάκη στην εξουσία. Βέβαια,
μπορεί από τότε μέχρι τώρα να έχει
αναθεωρήσει. Κανείς δεν ξέρει.
Όπως κανείς δεν γνωρίζει αν τελικά
βάλει χρήματα στο fundraising του
Κασσελάκη για το ίδρυμά του… 

Η Ελλάδα θέλει
το Αγροτικής
Ανάπτυξης 

Το χαρτοφυλάκιο της Αγροτι-
κής Ανάπτυξης μάλλον θα κατα-
λήξει στη χώρα μας, στο μοίρα-
σμα των ρόλων στο πλαίσιο της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και θα
είναι μια καλή κατάληξη με την
έννοια ότι είναι ένα χαρτοφυλά-
κιο που ενδιαφέρει πολύ την ελ-
ληνική πλευρά, αφού είναι γνω-
στό ότι ο πρωτογενής μας τομέας
χρειάζεται αλλαγές στην ΚΑΠ και
επιπλέον χρηματοδότηση για να
αντέξει τα απόνερα της πράσινης
μετάβασης, της κλιματικής και
της ενεργειακής κρίσης. Όμως,
θα είναι και ένας πονοκέφαλος
για τον νέο επίτροπο, γιατί μην
ξεχνάμε ότι μέσα στο 2024 είχα-
με μεγάλες κινητοποιήσεις
αγροτών σε όλες τις ευρωπαϊκές
πρωτεύουσες. Αυτό προς απάν-
τηση σε όσους λένε ότι δεν είναι
ισχυρό το συγκεκριμένο χαρτο-
φυλάκιο… 

Έχει σχέση με
το πόθεν έσχες 
το ταξίδι στις ΗΠΑ;

Μου λένε κάτι άλλες πηγές
ότι ένας από τους λόγους που ο
Στέφανος Κασσελάκης πήγε
τώρα, κάπως εσπευσμένα,
στην Αμερική είναι διότι στις
30/6 λήγει η διορία για την κα-
τάθεση του πόθεν έσχες και θα
πρέπει, εφόσον έχει πάνω του
κάποιες υπεράκτιες εταιρείες,
να τις βγάλει… Βέβαια, όταν
αναρτηθεί το πραγματικό πό-
θεν έσχες και όχι αυτό το excel
που μας έδειξε, θα ξέρουμε
ποιες εταιρείες είχε και πού
πήγανε…

ΕΝΔΙΑΦΕΡΕΙ… 

Μ
ια εκδήλωση με πολύ έντονο πολιτι-
κό ενδιαφέρον θα πραγματοποιηθεί
τη Δευτέρα 1 Ιουλίου, στις 8 το βρά-

δυ, στο Πολεμικό Μουσείο. Μιλάμε για την πα-
ρουσίαση του βιβλίου του Μανώλη Κοττάκη
«Οι Απόρρητοι Φάκελοι Καραμανλή», όπου θα
μιλήσουν και οι δύο πρώην πρωθυπουργοί
της Νέας Δημοκρατίας, ο Κώστας Καραμαν-
λής και ο Αντώνης Σαμαράς. Είναι προφανές
ότι η εκδήλωση δεν είναι τυχαία πολιτικά ούτε
και για τον χρόνο που γίνεται, δηλαδή μετά τις
ευρωεκλογές. Οι δύο πρώην πρωθυπουργοί
έχουν αποφασίσει να κάνουν παρέμβαση στην
παρουσίαση του βιβλίου του συναδέλφου
Κοττάκη και η κοινή τους παρουσία είναι απο-
τέλεσμα επικοινωνίας και συνεννόησης μετα-
ξύ τους. Το βιβλίο του Μανώλη Κοττάκη ανα-
φέρεται στην εξωτερική πολιτική της κυβέρ-

νησης Καραμανλή, που όπως πιστεύει ο συγ-
γραφέας βρίσκεται σε αντιδιαστολή με την
εξωτερική πολιτική της κυβέρνησης Μητσο-
τάκη. Δεν είναι μυστικό ότι τόσο ο Κ. Καρα-
μανλής όσο και ο Α. Σαμαράς διαφωνούν με
την εξωτερική πολιτική Μητσοτάκη, κυρίως
με την ελληνοτουρκική προσέγγιση, παρόλο
που έχει γνωστά, απτά και θετικά αποτελέ-
σματα. Πιθανόν, όμως, η εκδήλωση να αποτε-
λέσει και ένα βήμα κυρίως για τον Αντώνη Σα-
μαρά να στείλει τις αιχμές του και για την κεν-
τρώα στροφή του κόμματος και για βασικές
επιλογές της κυβέρνησης και ως εκ τούτου η
παρέμβασή του θα έχει μια σημειολογία. Σε
κάθε περίπτωση, στο Μαξίμου είναι έτοιμοι να
αποκωδικοποιήσουν και αυτή τη φορά τα μη-
νύματα που θα στείλουν αμφότεροι οι πρώην
πρόεδροι της ΝΔ. 

Ομιλία με μηνύματα 
σε όλους ετοιμάζουν

Σαμαράς και Καραμανλής 
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Το παρασκήνιο
με Μπρετόν 
και Μητσοτάκη 

Μ
ε μια καλημέρα στα ελληνικά ξεκίνη-
σε την επίσκεψή του στην Ελλάδα ο
Ευρωπαίος επίτροπος Τιερί Μπρετόν.

Πριν από την πολιτική δίνη που προκάλεσε η
εκλογική κατρακύλα, ο Γάλλος πολιτικός προ-
αλειφόταν ή μάλλον προωθούνταν από το
μπλοκ του Εμανουέλ Μακρόν για τη θέση της
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν στην προεδρία της
Κομισιόν. 

Τα δεδομένα βέβαια άλλαξαν πλέον αλλά όχι
και οι φιλοδοξίες, καθώς υπάρχουν αρκετές ζη-
λευτές θέσεις στο νέο κολέγιο επιτρόπων που
θα δημιουργηθεί μετά τις 16 Ιουλίου. Ο κ. Μπρε-
τόν γλυκοκοιτάζει αρκετές από αυτές, αλλά σί-
γουρα θα ήθελε τη στήριξη του ισχυρού ηγέτη
του ΕΛΚ Κυριάκου Μητσοτάκη για το χαρτοφυ-
λάκιο της άμυνας. Εκτός και εάν ο πρωθυπουρ-
γός κάνει την έκπληξη και το διεκδικήσει για λο-
γαριασμό της Ελλάδας. Ίδωμεν.

«Ευχαριστώ από καρ-
διάς» εξέφρασε με
ανάρτησή του στο Χ ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης
και Πολιτικής Προστασίας Βασίλης Κικίλιας στους
πυροσβέστες και τους περισσότερους από 10.000
εθελοντές που δίνουν μάχη με τις φωτιές. «Τους ευ-
χαριστώ από καρδιάς για την ανεκτίμητη προσφορά
τους στην τεράστια προσπάθεια που κάνουμε για να
προασπίσουμε ζωές, περιουσίες και τον δασικό
πλούτο της χώρας μας», ανέφερε στην ανάρτησή
του ο κ. Κικίλιας.

Άμεση αποκατάσταση
των βλαβών στο
Ασκληπιείο Βούλας
Μετά από τεράστιες προσπά-
θειες και μέσα σε μόλις μία
ημέρα, η διοίκηση του Ασκλη-
πιείου Βούλας αποκατέστησε
τη βλάβη στα κλιματιστικά και
όλα τα συστήματα ψύξης στο
χειρουργείο του νοσοκομείου
λειτουργούν πλέον ομαλά. Πα-
ράλληλα, εξυπηρετήθηκαν και
όλα τα εξ αναβολής τακτικά
χειρουργεία που αναβλήθηκαν τη Δευτέρα. Την Τετάρ-
τη το απόγευμα μάλιστα ο διοικητής του νοσοκομείου
Αιμίλιος Βουγιουκλάκης, κατόπιν εντολής του υπουρ-
γού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη, συνοδευόμενος από τον
διευθυντή Ιατρικής Υπηρεσίας και την υποδιευθύντρια
Τεχνικής Υπηρεσίας, μετέβη στο Αστυνομικό Τμήμα,
όπου υπέβαλε μήνυση κατ’ αγνώστων, εν ονόματι του
Δημοσίου, για φθορά δημόσιας περιουσίας και παρα-
κώλυση λειτουργίας δημόσιας υπηρεσίας, μετά τα ευ-
ρήματα αφαίρεσης και καταστροφής σωληνώσεων,
που είχαν ως αποτέλεσμα την «ξαφνική» καταστροφή
και των δύο κλιματιστικών μοτέρ του χειρουργείου εν
μέσω θέρους και, μάλιστα, μέσα σε μια ημέρα (Σάββα-
το-Κυριακή).

Η μάχη για τη θέση 
του Έλληνα επιτρόπου 
Μιας και σας έγραψα για τον κ. Μπακόλα,

θα ήθελα να κρατήσουμε το όνομά του

στην ευρύτερη συζήτηση που υπάρχει για

τη θέση του Έλληνα επιτρόπου. Οκέι,

ακούγονται αρκετά ονόματα και γίνονται

πολλές ζυμώσεις στο παρασκήνιο, αλλά

δεν πρέπει να

μας διαφεύ-

γει ότι ο Θα-

νάσης Μπα-

κόλας είναι

άνθρωπος

εμπιστοσύ-

νης του Μη-

τσοτάκη, με

εξαιρετικές

σχέσεις με

την Ούρσου-

λα φον ντερ

Λάιεν και αρ-

κετές επαφές στην ΕΕ. Για τη θέση βέ-

βαια έχουν πέσει στο τραπέζι πολλά ονό-

ματα, μεταξύ των οποίων και του Μαργα-

ρίτη Σχοινά, του περιφερειάρχη Κεντρι-

κής Μακεδονίας Απόστολου Τζιτζικώστα,

αλλά και του Σταύρου Παπασταύρου. Για

τους υπουργούς που ακούστηκαν δεν

ποντάρω. Δεν θα στείλει υπουργό ο Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης. 

Το μήνυμα Μπακόλα 
για Μπελέρη
Τους «γαλάζιους» ευρωβουλευτές υποδέ-
χτηκε ο ισχυρός άνδρας του ΕΛΚ Θανάσης
Μπακόλας. Ψηφιακά παρών στη συνάντηση
ήταν και ο Φρέντι Μπελέρης, αλλά ο γενικός
γραμματέας του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμ-
ματος εξέφρασε την ελπίδα στην επόμενη
σύσκεψη να μπορέσει να τον υποδεχτεί στις
Βρυξέλλες μαζί με τα υπόλοιπα επτά εκλεγ-
μένα μέλη της ευρωομάδας της Νέας Δημο-
κρατίας.

Χ
ρο
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Ο κομβικός ρόλος και 
οι εμφανίσεις του Αμυρά

Να σας δώσω και μια σημαντική πληροφορία:
Πολύ συχνά θα βλέπουμε πια τον δημοσιογράφο
και πλέον γενικό διευθυντή Τύπου και Ενημέρω-
σης του πρωθυπουργικού γραφείου Πάνο Αμυρά
στα τηλεοπτικά παράθυρα. Ο εμπειρότατος δημο-
σιογράφος και επί χρόνια διευθυντής του «Ελεύ-
θερου Τύπου», ο οποίος εντάχτηκε στο επικοινω-
νιακό επιτελείο του πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη μετά την αναχώρηση του Δημήτρη
Τσιόδρα για τις Βρυξέλλες, έχει το ιδανικό προφίλ
για την εκπομπή των μηνυμάτων που θέλουν να περάσουν το Μέγαρο
Μαξίμου και ο ίδιος ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Ο κ. Αμυράς είναι ήπιος,
καταρτισμένος, πάντα διαβασμένος σε όλα τα θέματα της επικαιρότητας
και με άποψη, την οποία υποστηρίζει με σοβαρά επιχειρήματα και χω-
ρίς να κραυγάζει... Διατηρεί εδώ και χρόνια μια πολύ καλή σχέση με τον
Κυριάκο Μητσοτάκη, ενώ γνωρίζει πολύ καλά το οικοσύστημα της ΝΔ,
από τη στιγμή που επί πολλές δεκαετίες υπήρξε και πολιτικός συντά-
κτης, διαπιστευμένος στη «γαλάζια» παράταξη.

Το «ευχαριστώ» 
του Κικίλια 

Και ένα οφειλόμενο. Ο λαός λέει «μη γλείφεις εκεί που
έφτυνες». Σοφή κουβέντα. Αλλά κάποιοι βραχύσωμοι γυ-
μνοσάλιαγκες της δημοσιογραφίας άρχισαν ήδη τη σπά-
τουλα προς Μαξίμου μεριά, με αφορμή την ανάληψη κα-
θηκόντων από τα νέα ή τα αναβαθμισμένα πρόσωπα της
ομάδας του Κυριάκου Μητσοτάκη. Οι άνθρωποι είναι
όπου φυσάει ο άνεμος… Γλοιώδεις μέχρι το μεδούλι. 
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Το κοινό χαρακτηριστικό
των δελφίνων 
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Σε γνωστό συριζαϊκό στέκι πίσω από την Παλιά Βουλή… έπνιξε τον πόνο του το Νικο-
λιό του Μαρίνου. Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ με casual ενδυμασία έκανε την εμφάνισή
του, συνοδευόμενος από φίλο του δημοσιογράφο. Πίνοντας την μπίρα του ο Ανδρου-
λάκης ξεκίνησε να σκέφτεται τι να κάνει, ώστε να πάρει πίσω το κόμμα που χάνει μέ-
ρα με τη μέρα. Η εμφάνισή του στη συριζοφωλιά, όπως τη λέει η πιάτσα, για κάποιους
χαρακτηρίστηκε όχι τυχαία… και για άλλους… ότι ίσως δεν κατάλαβε καν πού βρέ-
θηκε. Πάντως η υποδοχή ήταν φιλική… και οι μπίρες πληρωμένες.

Δ
εν σας κρύβω
ότι από χθες
έχει πάρει

φωτιά το τηλέφωνό
μου με το Κουίζ του
Κεντριού για τον παρά-
νομο έρωτα του παν-
τρεμένου πολιτικού με
τη δημοσιογράφο. Λυ-
πούμαι, αλλά δεν μπο-
ρώ να αποκαλύψω
ονόματα, δεν κάνω
εγώ τέτοια πράγματα,
σέβομαι την ιδιωτικό-
τητα όλων. 

Σας περιέγραψα όσο
πιο επιφανειακά μπο-
ρούσα ότι πρόκειται
για έμπειρο πολιτικό
με βαρύ αποτύπωμα
και πολιτικό εκτόπι-
σμα, ενώ για την κυρία
δημοσιογράφο σάς
έγραψα ότι έχει μια ιδι-
αίτερη προτίμηση, μια
λατρεία θα έλεγα, προς τους άνδρες με δημόσια αξιώματα σε
όλο το πολιτικό φάσμα. Αγαπάει όλα τα κόμματα, δεν έχει πα-
ρωπίδες. Και τους σκληρούς δεξιούς και τους σκληρούς αρι-
στερούς. Επειδή με πιέζετε όμως, θα αναγκαστώ να σας πω ένα
ακόμα ντεσού, μήπως και σας βοηθήσω περισσότερο: Στο πα-

ρελθόν είχε θυελλώδη σχέση με έναν σκληροπυρηνικό, μπρου-
τάλ τύπο της προοδευτικής Αριστεράς για όσο διάστημα αυτός
είχε ισχυρή θέση… Μετά του κούνησε το μαντίλι, αν και αυτός
μου λένε ότι δεν την ξεπέρασε ποτέ. «Της γυναίκας η καρδιά εί-
ναι μια άβυσσος», που έλεγε ο συγχωρεμένος ο Στράτος.

Το «φρούτο» 
των κυβερνήσεων συνεργασίας 

Το νέο «φρούτο» στην πολιτική επικαιρότητα
που έχει αρχίσει να ψιθυρίζεται μετά την κάλπη
των ευρωεκλογών είναι η δήθεν ανάγκη να πάμε
σε κυβερνήσεις συνεργασίας, διότι όπως λέ-
γουν κάποιοι έχει πεθάνει η «αυτοδυναμία».
Αυτά τα διακινούν κυρίως μέσα από τον ΣΥΡΙΖΑ
σε αγαστή συνεργασία με διάφορα επιχειρημα-
τικά συμφέροντα που θέλουν διακαώς να ελέγ-
χουν τις πολιτικές εξελίξεις και ξέρουν ότι τέ-
τοιες κυβερνήσεις είναι βεβαίως πιο ευάλω-
τες… Το δε θεάρεστο έργο των κυβερνήσεων
συνεργασίας το ζήσαμε στο πετσί μας τα πέτρινα
μνημονιακά χρόνια με αποκορύφωμα το
«έκτρωμα» ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Κάτι τέτοιο ονει-
ρεύεται πάλι η εγχώρια γλυκιά διαπλοκή… 

Κωλοτούμπα Παππά 
με τα χρέη του ΠΑΣΟΚ

Άλλη μια μεγαλειώδης κωλοτούμπα από τον
καταδικασμένο 13-0 «σκιώδη αρχηγό» του ΣΥ-

ΡΙΖΑ. Σε ερώτηση που δέχθηκε ο Νίκος Παππάς
στο κανάλι Attica TV για το πώς μπορούν να κά-

νουν συνομοσπονδία με ένα κόμμα που έχει δυ-

σθεώρητα χρέη απάντησε τα εξής: «Τα χρέη του
ΠΑΣΟΚ δεν είναι πρόβλημα σε μια συνεργασία

μαζί του. Η συζήτηση για τα χρέη του ΠΑΣΟΚ δεν
είναι ώριμη και δεν καταλαβαίνω πώς πυροδο-

τείται». Ο άνθρωπος είναι τιτανοτεράστιος! Ση-

κώνω τα χέρια ψηλά. Τέτοιος πολιτικός κωλο-
τούμπας δεν έχει περάσει ποτέ από τον τόπο.

Αυτοί είχαν κάνει σημαία τα χρέη της ΝΔ και του
ΠΑΣΟΚ τώρα κάνουν… αβαβά. Δεν παίζονται… 

Τα τρολ της Κουμουνδούρου
και ο Λύτρας 

Τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ ευρισκόμενα σε παρά-
κρουση «χρεώνουν» τον δικηγόρο Απόστολο
Λύτρα ως στέλεχος της ΝΔ, επειδή βρήκαν μια
παλιότερη επιστημονική ομιλία του στη ΔΑΠ-
ΝΔΦΚ. Για τέτοια παράνοια μιλάμε! Πάμε τώρα
στην αλήθεια: Στις εκλογές του ΔΣΑ ο κ. Λύτρας
ήταν υποψήφιος με την κεντροαριστερή παρά-
ταξη του Δημήτρη Βερβεσού (πρώην Πασόκος)
και στις δημοτικές εκλογές ο Λύτρας ήταν υπο-
ψήφιος στα Βριλήσσια με τον συνδυασμό που
υποστήριζε ο ΣΥΡΙΖΑ… Είπατε κάτι; Πόσο ψέμα
να αντέξει αυτός ο τόπος;

Η κυρία δημοσιογράφος με την ιδιαίτερη
προτίμηση στους πολιτικούς

Και μιας και ο λόγος για τις εσωκομματικές θύελ-
λες στη Χαριλάου Τρικούπη, να σας πω ότι πλην Αν-
δρουλάκη όλοι οι υπόλοιποι δελφίνοι και πιθανότα-
τα και διεκδικητές της ηγεσίας (Χ. Δούκας, Π. Γε-
ρουλάνος και ενδεχομένως Μ. Χριστοδουλάκης και
Μ. Κατρίνης) βλέπουν θετικά το ενδεχόμενο ενός
ενιαίου μετώπου των κεντροαριστερών δυνάμεων. 

Έπνιξε τον πόνο του 
σε… συριζοφωλιά

Τι θα κάνει ο Νίκος μετά το Συνέδριο; 
Μορφή χιονοστιβάδας παίρνουν οι εξελίξεις στο ΠΑ-
ΣΟΚ, με τους γνωρίζοντες το παρασκήνιο να στοιχημα-
τίζουν ότι μετά τη συνεδρίαση της Κεντρικής Πολιτικής
Επιτροπής στις 30 Ιουνίου ο Νίκος Ανδρουλάκης θα
πραγματοποιήσει Ιδεολογική Συνδιάσκεψη, ενώ αν γί-
νει Συνέδριο θα πρόκειται για Διαρκές Συνέδριο, με
τους συνέδρους δηλαδή που συμμετείχαν στο προ-
ηγούμενο συνέδριο, όπου η ηγεσία έχει την πλειοψη-
φία. Αν γίνουν άλλωστε εκλογές συνέδρων τώρα το πι-
θανότερο σενάριο είναι η ηγεσία να είναι μειοψηφία.
Μια ωραία ατμόσφαιρα…
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Είναι σκληρός 
και τον έλεγαν… Κιμ

Ο
Νίκος γεννήθηκε με νεύρα και αυτό βγαίνει προς τα έξω… Μονίμως θυμωμένος, στα όρια της

ανθρωποφοβίας, δέχεται σφοδρές κατηγορίες για πρακτικές ΚΚΣΕ (Κομμουνιστικό Κόμμα

Σοβιετικής Ένωσης). Το καλύτερο το είπε ο Φίλιππος Σαχινίδης: «Αν δείτε τον Κιμ Γιονγκ Ουν

να χτυπάει την πόρτα, μην παραξενευτείτε. Θα είναι γιατί θέλει να πάρει μαθήματα από το πώς

λειτουργεί το κόμμα». 
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A ν διαβάσεις μερίδα του ξένου -ιδιαίτερα του βρετανικού- Τύπου τις

τελευταίες ημέρες, θα πιστέψεις πράγματι ότι η Ελλάδα είναι μια πο-

λύ επικίνδυνη χώρα, στην οποία αμέριμνοι τουρίστες χάνονται ξαφ-

νικά και χωρίς λόγο σε «ανθρωποβόρα» μονοπάτια.

Δεν είχα σκεφτεί την Ελλάδα ποτέ ως επικίνδυνη χώρα, φαντάζομαι και κανείς

μας, αλλά αναρωτήθηκα μήπως αυτό συμβαίνει απλώς επειδή ζω εδώ. Όχι ότι αυ-

τό σημαίνει απαραιτήτως κάτι. Υποθέτω ότι αν ρωτήσεις του κατοίκους της Σιου-

δάδ Χουάρες, στο Μεξικό, που είναι

σταθερά τα τελευταία χρόνια αν όχι

πρώτη, πάντως στις τρεις πρώτες

πόλεις της λίστας επικινδυνότητας,

μάλλον ξέρουν ότι ζουν σε ένα πολύ

δύσκολο μέρος, στο οποίο μπορεί

να βρεθείς σφαγμένος για το τίποτε

και οπουδήποτε, μέρα και νύχτα. 

Δεν χρειάζεται
υπερανάλυση

Η Ελλάδα δεν φιγουράρει σε κα-

μία από τις σχετικές διεθνείς λί-

στες και για κανέναν λόγο. Ούτε για

πολέμους και πολιτικές ή άλλες

αναταραχές ούτε για γεωφυσικές

καταστροφές ούτε για την εγκλη-

ματικότητα ούτε τίποτε. Ούτε άγρια

θηρία έχουμε να τρώνε τον κόσμο

ούτε ζούγκλες να τον καταπίνουν.

Και τελικά, αν είναι επικίνδυνη -

κατά τόπους- για κάποιους, αυτοί

είναι μάλλον οι κάτοικοί της και όχι

οι ξένοι επισκέπτες. 

Παρ’ όλα αυτά, οι απανωτές «εξα-

φανίσεις» και κάποιοι θάνατοι επι-

σκεπτών, που οφείλονται κατά κα-

νόνα στην υπερβολική ζέστη κατά

τη διάρκεια περιπλανήσεών τους

στην εξοχή, έχουν κάνει buzz διε-

θνώς. Το πιάνει το θέμα το ένα ΜΜΕ,

το αναλύει το επόμενο, το υπερανα-

λύει το τρίτο, δεν θέλει και πολύ να γιγαντωθεί.

Προσπάθησα να φέρω για λίγο τον εαυτό μου στη θέση ενός ξένου επι-

σκέπτη. Άνοιξα να διαβάσω τις οδηγίες που δίνει, για παράδειγμα, η βρε-

τανική κυβέρνηση στους πολίτες της που σκοπεύουν να επισκεφθούν τη

χώρα. Κάτι για κινδύνους τρομοκρατίας λέει (το οποίο είναι μάλλον φόβοι

των Άγγλων παρά δική μας επικινδυνότητα), για διαδηλώσεις, για απερ-

γίες, ότι κλέβουμε λίγο όπου υπάρχει μπούγιο (εντάξει, και πού δεν κλέ-

βουν;), κάτι για σεισμούς, πυρκαγιές και πλημμύρες, για τη ζέστη όμως

και να μη βγαίνουν μέσα στους καύσωνες μεσημεριάτικο δεν λέει κάτι. 

Η αλήθεια, βέβαια, είναι ότι ούτε κι εμείς λέμε πολλά πράγματα για τις θερμο-

κρασίες που βαράνε κόκκινα ξαφνικά στις αρχές Ιουνίου, πιθανώς από φόβο να

μην αποθαρρύνουμε τους τουρίστες. Είναι μια πραγματικότητα, όμως και το θλι-

βερότερο όλων είναι ότι είναι μια πραγματικότητα και ένας κίνδυνος που είναι

πάρα πολύ εύκολο να αποφευχθεί. 

Κάνει ζέστη, πώς να το κάνουμε τώρα; 
Κάνει όλο και περισσότερη ζέστη, κλιματική αλλαγή λέγεται. Και για μας κάνει

αφόρητη ζέστη, πόσω μάλλον για τον ανύποπτο 70χρονο Βρετανό, που νομίζει ότι

το μονοπάτι στο τάδε νησί είναι το Χάιντ Παρκ και θα βρει δεντράρες να κάτσει

από κάτω να δροσιστεί. Θα όφειλε να

ξέρει ότι δεν είναι; Δεν ξέρω αν θα

όφειλε να το ξέρει από μόνος του, κά-

ποιος θα όφειλε να του το πει, πάν-

τως. Πριν χαθούν κι άλλοι τσάμπα. 

Θυμάμαι πριν από μερικά χρόνια

δύο Πολωνούς τουρίστες που είχαν

πάει να περάσουν το Φαράγγι της

Σαμαριάς, Αύγουστο μήνα, μέσα

στο μεσημέρι και βέβαια δεν τελεί-

ωσε καλά αυτό. Είχε γίνει μεγάλη

είδηση ο θάνατός τους στη χώρα

τους και τότε επίσης τα ΜΜΕ είχαν

γράψει κάποιες υπερβολές. Η σκέ-

ψη που είχα κάνει διαβάζοντάς τες

ήταν μια: «Μα, καλά, δεν τους είπε

κανείς ότι το Φαράγγι της Σαμαριάς

δεν το περνάς μέσα στην ντάλα του

καλοκαιριού, ακόμη και αν είσαι

συνηθισμένος στις συνθήκες αυ-

τές;». Προφανώς όχι, δεν τους το

είχε πει κανείς. 

Υπάρχουν χώρες στις οποίες υφί-

στανται πολλοί και πολύ πραγματικοί

κίνδυνοι. Στη Φλόριντα, ας πούμε,

κυκλοφορούν διάφορα ζώα που τρέ-

φονται με ανθρώπους, από αλιγάτο-

ρες στα ποτάμια και τις λίμνες, έως

λευκούς καρχαρίες στη θάλασσα, αλ-

λά αυτό δεν αποθαρρύνει τους τουρί-

στες να την προτιμούν. Σ’ το λένε,

όμως, άμα δεις αλιγάτορα τρέχα, μην

πας να πιάσετε κουβέντα και να βγάλετε σέλφι. Όλος ο κόσμος είναι δυνη-

τικά επικίνδυνος, αν το καλοσκεφτούμε. Και στην Ομόνοια αν πας στις 4 το

μεσημέρι και κάθεσαι στον ήλιο, τα ίδια θα πάθεις, ίσως και χειρότερα. Και

το Όσλο -μια από τις πιο ασφαλείς πόλεις του πλανήτη- έχει κάποιες, λί-

γες, γειτονιές που σου λένε οι ντόπιοι άσ’ το, μην πας, δεν υπάρχει λόγος. 

Υπάρχουν διάφοροι τρόποι να τους προειδοποιούμε τους ανθρώπους και

ιδιαίτερα τους ηλικιωμένους να μην κάνουν ταρζανιές μέσα στους καύσω-

νες, χωρίς αυτό να «σταμπάρει» άσχημα τη χώρα. 

Τουναντίον, θα βουλώσει και τα στόματα και στην τελική ανάλυση αν έχεις

κάνει εσύ αυτό που πρέπει, ο άλλος μεγάλο παιδί είναι, έχει την ευθύνη του

εαυτού του.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Είναι η Ελλάδα 
επικίνδυνη για 
τους τουρίστες;
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Ν
έα κωλοτούμπα από τον ΣΥΡΙΖΑ, που
τελικά… τράπηκε σε φυγή αρνούμε-
νος την «καλοδεχούμενη», όπως την

είχε αρχικά χαρακτηρίσει, πρόταση της κυβέρ-
νησης να συζητηθεί το οικονομικό του πρό-
γραμμα στην αρμόδια επιτροπή της Βουλής,
παρουσία και εκπροσώπων του Γενικού Λογι-

στηρίου του Κράτους, για να
διαφανεί πόσο κοστολογη-
μένη ήταν.

Η Θεοδώρα Τζάκρη, που
συμμετείχε στη Διάσκεψη
των Προέδρων της Βουλής,
είπε ότι το κόμμα της δεν
αποδέχεται την πρόταση Χα-
τζηδάκη να γίνει συζήτηση
στο Κοινοβούλιο, όπως την

είχε προσδιορίσει ο υπουργός Εθνικής Οικο-
νομίας με επιστολή του στον Κώστα Τασούλα.
Επέμεινε σε προσχηματικές προφάσεις ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ θέλει η διαδικασία να είναι αντίστοιχη
με τα νομοσχέδια και διαφώνησε με την προ-
τεινόμενη διαδικασία.

Ωστόσο, ο πρόεδρος της Βουλής Κωνσταντί-
νος Τασούλας εξήγησε ότι με βάση το Σύνταγ-
μα και επειδή η πρόταση έχει δημοσιονομικό
κόστος δεν μπορεί να συζητηθεί στη Βουλή ως
νομοσχέδιο, από τη στιγμή που έρχεται ως
πρόταση κόμματος της αντιπολίτευσης, και ότι
η αντιπρόταση του ΣΥΡΙΖΑ προσκρούει στο άρ-
θρο 73, παράγραφος 3 του Συντάγματος, που
απαγορεύει τη συζήτηση στη Βουλή προτάσε-
ων νόμου, εφόσον αυτές συνεπάγονται κόστος
για το Δημόσιο και όφελος για κάποιο πρόσω-
πο.

«Καμία πρόταση νόμου ή τροπολογία ή προ-
σθήκη δεν εισάγεται για συζήτηση, αν προέρ-
χεται από τη Bουλή, εφόσον συνεπάγεται σε
βάρος του Δημοσίου, των Οργανισμών Τοπικής
Αυτοδιοίκησης ή άλλων νομικών προσώπων
δημοσίου δικαίου δαπάνες ή ελάττωση εσό-
δων ή της περιουσίας τους, για να δοθεί μισθός
ή σύνταξη ή γενικά όφελος σε κάποιο πρόσω-
πο», αναφέρει η διάταξη.

Πάνω από 6 δισ. ευρώ
το δημοσιονομικό κόστος

Σύμφωνα με την έκθεση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους, το δημοσιονομικό κό-
στος των φορολογικών προτάσεων του ΣΥΡΙΖΑ
ξεπερνά ετησίως τα 6 δισ. ευρώ. Να σημειωθεί

πως ο τομεάρχης Οικονομικών της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης Νίκος Παππάς είχε χαρα-
κτηρίσει «καλοδεχούμενη» την πρόταση Χα-
τζηδάκη.

Υπενθυμίζεται πως ο υπουργός Οικονομι-
κών Κωστής Χατζηδάκης με επιστολή του στον
πρόεδρο της Βουλής ζητούσε τη διεξαγωγή
δημόσιας συνεδρίασης στην Επιτροπή Οικονο-
μικών Υποθέσεων με την παρουσία του Στέφα-
νου Κασσελάκη αλλά και στελεχών του Γενι-
κού Λογιστηρίου του Κράτους προκειμένου να
συζητηθούν και να αναλυθούν οι προτάσεις
ΣΥΡΙΖΑ για την ακρίβεια και τη φορολογία.

Στην επιστολή του ο κ. Χατζηδάκης ανέφερε
μεταξύ άλλων: «Το τελευταίο διάστημα ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ προχώρησε σε δύο νομοθετικές προτάσεις
για την ακρίβεια και την οικονομία και παράλ-
ληλα τόσο η ηγεσία του όσο και τα στελέχη του
αναφέρθηκαν σε σειρά προτάσεων με σημαντι-
κό δημοσιονομικό αντίκτυπο. Ως εκ τούτου,
προτείνουμε να πραγματοποιηθεί, στο πλαίσιο
της Επιτροπής Οικονομικών Υποθέσεων της
Βουλής, μια αναλυτική συζήτηση επί των προ-
τάσεων του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς και των συνεπειών
που αυτές έχουν στα δημόσια οικονομικά της
χώρας. Θα είναι μια ευκαιρία να γίνει μια δημό-
σια αξιολόγηση των προτάσεων αυτών και από
εκπροσώπους του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους ως προς το δημοσιονομικό τους κό-
στος. Η συζήτηση αυτή προτείνουμε να έχει τη
μορφή του απευθείας διαλόγου των εκπροσώ-
πων του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών και του προέδρου, όπως και των
αρμόδιων στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς και των
υπόλοιπων κομμάτων, προκειμένου να εξαχ-
θούν τα αναγκαία συμπεράσματα σχετικά με τις
προτάσεις της αξιωματικής αντιπολίτευσης.
Επιπλέον, με τον τρόπο αυτόν και τη δημοσιό-
τητα που συνεπάγεται η συνεδρίαση Επιτροπής
της Βουλής θα δοθεί η ευκαιρία στον ελληνικό
λαό να ενημερωθεί αδιαμεσολάβητα για το
πραγματικό κόστος των μέτρων που προτείνει ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Κασσελάκης».

Έντονες αντιδράσεις προκάλεσε στη Βουλή η χυδαία και ομοφοβι-
κή επίθεση που εξαπέλυσε ο Βασίλης Στίγκας στον οικονομικό σύμ-
βουλο του πρωθυπουργού Αλέξη Πατέλη. Ο πρόεδρος των Σπαρτια-
τών διερωτήθηκε αν ο διευθυντής του οικονομικού γραφείου του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη είναι «ο» ή «η», με την Όλγα Γεροβασίλη να πα-
ρεμβαίνει άμεσα καλώντας τον να ανακαλέσει.

«Βγήκε ο/η δεν ξέρω Πατέλης με ύφος Λουδοβίκου και είπε ότι θα
καταργήσει το επίδομα ανεργίας σερβιτόρου και καμαριέρας όλων

όσοι δουλεύουν στον τουρισμό για φραγκοδίφραγκα», είπε ο Βασί-
λης Στίγκας, με την αντιπρόεδρο της Βουλής να τον καλεί να ανακα-
λέσει. Ο πρόεδρος των Σπαρτιατών επί της ουσίας δεν ανακάλεσε, η
φράση πάντως διαγράφηκε από τα πρακτικά της Βουλής. « Έχω
μπερδευτεί, κυρία πρόεδρε, δεν έχω πρόβλημα, όπως θέλετε γράψτε
το», είπε με ειρωνικό ύφος. Λίγο αργότερα ο Αλέξης Πατέλης ανήρ-
τησε στον προσωπικό του λογαριασμό στο Χ φωτογραφία με δύο αυ-
τοκόλλητα που έγραφαν «σιγά μη φοβηθώ».

Σάλος από το χυδαίο και ομοφοβικό σχόλιο Στίγκα για τον Πατέλη

Κωστής Χατζηδάκης: «Αρχικά νόμιζα 
ότι γκρεμίστηκε κάποιος φούρνος»

Σφοδρή κριτική στην αξιωματική αντιπολίτευση άσκησε ο Κωστής

Χατζηδάκης μετά το «όχι» του ΣΥΡΙΖΑ στην πρότασή του για διεξαγωγή

ειδικής συνεδρίασης στη Βουλή, όπου θα συζητηθούν οι δημοσιονομι-

κές επιπτώσεις των φορολογικών μέτρων της Κουμουνδούρου. Αναλυ-

τικά ο υπουργός Οικονομικών αναφέρει στη δήλωσή του: «Αρχικά νόμι-

ζα ότι “γκρεμίστηκε κάποιος φούρνος” και ο ΣΥΡΙΖΑ είχε δεχθεί να συζητήσουμε στην Επιτρο-

πή Οικονομικών της Βουλής το δημοσιονομικό κόστος των προτάσεων Κασσελάκη με στοιχεία

και παρουσία εκπροσώπων του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Το ξανασκέφτηκαν, κατά-

λαβαν τι θα συνέβαινε και ξαναγύρισαν στην ασφάλεια των πολιτικών παραμυθιών. Διότι στη

συζήτηση αυτή θα αποδεικνυόταν το μέγεθος του λαϊκισμού και των ψεμάτων του ΣΥΡΙΖΑ. Θα

αποδεικνυόταν ότι οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ για την οικονομία δεν είχαν κοστολογηθεί και αν

υπήρχε ποτέ η πιθανότητα να εφαρμοστούν, θα οδηγούσαν την οικονομία στα βράχια. Δηλαδή,

σε νέα επιτήρηση και μνημόνια. Η συζήτηση στη Βουλή θα ήταν η ώρα της αλήθειας, αλλά

όπου υπάρχει η αλήθεια, ο ΣΥΡΙΖΑ το βάζει στα πόδια».

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

ΚΩΛΟΤΟΥΜΠΑ ΣΥΡΙΖΑ

Τρέμει να πάει 
στη Βουλή τα... 
λεφτόδεντρα

Η Κουμουνδούρου απέρριψε 
την πρόταση του υπουργού 
Οικονομικών να συζητηθούν 
οι δημοσιονομικές επιπτώσεις 
του «μαϊμού» οικονομικού προγράμματος
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Ω
ραίο το… παραμύθι με τον «καβα-
λάρη» Αλέξη Τσίπρα που θα έρθει
πάνω στ’ άσπρο άλογο για να ενώ-

σει τις πολυδιασπασμένες δυνάμεις της
Κεντροαριστεράς και σε βάθος χρόνου να
κερδίσει τον Κυριάκο Μητσοτάκη, που
εσχάτως αναπαράγεται από διάφορα κέν-

τρα και κυρίως παράκεντρα,
αλλά δεν έχει δράκο, αφού ο
μεν πρωθυπουργός επί μία
πενταετία παίζει χωρίς αντί-
παλο, παρά τις αλλεπάλλη-
λες κρίσεις που κλήθηκε να
διαχειριστεί, ο δε πρώην
πρωθυπουργός αποδοκιμά-
στηκε ακόμα και από τους

συνέδρους του κόμματος του οποίου ηγή-
θηκε για χρόνια!

Οι υποστηρικτές του, βεβαίως, ευελπι-
στούν και απεργάζονται διάφορα σενάρια,
τα οποία στο σύνολό τους στοχεύουν στην
επιστροφή του Αλ. Τσίπρα στην ενεργό πο-
λιτική σε πρώτη φάση και σε δεύτερη, στη
διασφάλιση ενός πρωταγωνιστικού ρόλου,
ως ηγέτη του συνόλου της Κεντροαριστε-
ράς. Εκεί, άλλωστε, στόχευε και η ίδρυση
του ινστιτούτου, στην οποία προ καιρού
προχώρησε ο πρώην πρωθυπουργός. 

Τα φούμαρα
Το αφήγημα που υφαίνεται εσχάτως,

ωστόσο, «μπάζει» από παντού. Για παρά-
δειγμα:

• Λένε οι πολιτικοί του φίλοι ότι ο Αλ. Τσί-
πρας ήταν ο ηγέτης που πέτυχε την «πρώτη
φορά Αριστερά» στην εξουσία. Η αλήθεια,
ωστόσο, είναι αρκετά διαφορετική, αφού η
«πρώτη φορά Αριστερά» κυβέρνησή του
στην πραγματικότητα ήταν την περίοδο
2015-2019 μια πρωτόγνωρη συγκυβέρνη-
ση του ΣΥΡΙΖΑ, ενός αριστερού ριζοσπα-
στικού κόμματος, με τους ΑΝΕΛ, ένα κόμ-
μα που κινούνταν στα όρια της ακροδεξιάς,
με άκρως εθνικιστικές, ξενοφοβικές και
ομοφοβικές απόψεις. Προκειμένου να
υπερβληθούν οι εύλογες δυσκολίες του
εγχειρήματος, τα δύο κόμματα και οι ηγε-
σίες τους συναντήθηκαν στον γνώριμο (και
δι’ ολίγον εκλογικά εύφορο) τόπο του λαϊ-
κισμού, από τα δεξιά και από τα αριστερά
ταυτόχρονα. 

• Προκειμένου να αποκρούσουν την πα-
ραπάνω αμείλικτη αλήθεια, οι υποστηρι-
κτές του κ. Τσίπρα ισχυρίζονται ότι η συγ-
κατοίκηση του ΣΥΡΙΖΑ με τους ΑΝΕΛ δεν
ήταν επιλογή αλλά «αναγκαίο κακό». Η
πραγματικότητα, ωστόσο, είναι ότι τον Σε-
πτέμβριο του 2015, όταν ο κ. Τσίπρας υπέ-
γραψε το τρίτο μνημόνιο αποφασισμένος
να το εφαρμόσει πιστά, επέλεξε για συγκυ-
βερνήτη τον Πάνο Καμμένο. Δεν του επι-
βλήθηκε η επιλογή από καμία συνθήκη.
Άλλωστε, όπως ο ίδιος ο κ. Τσίπρας είχε πει

πολλάκις, ο κ. Καμμένος δεν ήταν ένας
ακροδεξιός πολιτικός, αλλά ένας ντόμ-
προς, κεντροδεξιός πολιτικός. 

• Το αμέσως επόμενο αφήγημα που στή-
νεται είναι ότι ο Αλ. Τσίπρας είναι πιο ώρι-
μος από ποτέ, διότι είχε τον χρόνο να συ-

νειδητοποιήσει τα λάθη του και να αποκτή-
σει πιο στέρεες πολιτικές απόψεις. Δεν
αποσαφηνίζουν, ωστόσο, ποιες είναι αυτές
οι απόψεις. Πού έχει καταλήξει, με άλλα
λόγια, ο Αλ. Τσίπρας, μετά από μεγάλη πε-
ρίσκεψη; Ότι για τη χρεοκοπία της χώρας
έφταιγε το ΠΑΣΟΚ, όπως ισχυριζόταν τα
χρόνια της συγκυβέρνησης με τον Π. Καμ-
μένο, κλείνοντας το μάτι στους απογοητευ-
μένους «καραμανλικούς», ότι ευθύνεται η
ΝΔ, όπως είπε κατά κόρον στις εκλογές του
2019, προκειμένου να υποστηρίξει την
άκρως ανεδαφική, όπως αποδείχτηκε,
πρότασή του για την καθιέρωση απλής
αναλογικής, ως το μέσο για προοδευτικές
συγκλίσεις; 

Αναπάντητα ερωτήματα 
Και με ποια ακριβώς εχέγγυα θα εγγυη-

θεί ο κ. Τσίπρας την ενότητα της Κεντροα-
ριστεράς, όταν επέλεξε να αμφισβητήσει
ανοιχτά τον νεοεκλεγέντα διάδοχό του
στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανο Κασσε-
λάκη, εισπράττοντας τα επίχειρα από τους
συνέδρους του κόμματός του; Και εντέλει,
αν πάρει σάρκα και οστά το εγχείρημα της
ένωσης των δυνάμεων της Κεντροαριστε-
ράς, για ποιον λόγο στελέχη και εκλογείς
θα πρέπει να επιλέξουν τον πρώην πρωθυ-
πουργό ως επικεφαλής; Και ο Στέφ. Κασ-
σελάκης έχει ταχθεί υπέρ μιας τέτοιας λύ-
σης, δηλώνοντας μάλιστα «παρών» στις
σχετικές κάλπες, ακόμα και απέναντι στον
Αλ. Τσίπρα, αν χρειαστεί. 

Στο εισαγωγικό σημείωμα που συνο-
δεύει την ιδρυτική διακήρυξη του ινστιτού-
του του, ο Αλ. Τσίπρας περιγράφει ως εξής
τη μελλοντική του δραστηριότητα: «Σχε-
διάζοντας, αποφασίζοντας, καλλιεργών-
τας, διεκδικώντας, αναπτύσσοντας, προ-
στατεύοντας, οικοδομώντας, αγκαλιάζον-
τας, ενώνοντας». Το πρόβλημα είναι ότι επί
των ηγετικών του ημερών ούτε καλλιέργη-
σε τις συνθήκες για την ομαλή διαδοχή στο
κόμμα του ούτε προστάτευσε τον ΣΥΡΙΖΑ
από τα εσωτερικά του «σαράκια» ούτε οι-
κοδόμησε ένα πιο ευοίωνο μέλλον για το
κόμμα του ούτε ένωσε. Και αυτά φάνηκαν
με την αποχώρησή του από την ηγεσία, η
οποία, υπό τις συνθήκες που είχαν διαμορ-
φωθεί μετά τη βαριά ήττα του περασμένου
καλοκαιριού, ήταν μονόδρομος. 

Λένε ότι στην πολιτική, όπως και στη ζωή,
«μετά την απομάκρυνση από το ταμείο ουδέν
λάθος αναγνωρίζεται». Στη μεταπολιτευτική
ιστορία της χώρας υπάρχουν πολλά παρα-
δείγματα που επιβεβαιώνουν το ρητό και
ελάχιστες περιπτώσεις που το διαψεύδουν.
Πιθανότατα, ο κ. Τσίπρας ανήκει στην πρώτη
κατηγορία, διότι τα λάθη που έκανε ήταν με-
γάλα και οι μνήμες από τις ημέρες και τα έρ-
γα του εξαιρετικά νωπές.

Τα παραμύθια 
με τον Τσίπρα 

έχουν ...δράκους

Επί των ηγετικών του ημερών, ούτε καλλιέργησε τις συνθήκες 
για την ομαλή διαδοχή στο κόμμα του ούτε προστάτευσε 

τον ΣΥΡΙΖΑ από τα εσωτερικά του «σαράκια» ούτε οικοδόμησε
ένα πιο ευοίωνο μέλλον για το κόμμα του ούτε ένωσε

του Mάνου 
Πιτσιδιανάκη



Σ
τις ΗΠΑ, όπου πήρε μέρος σε εκ-
δήλωση που διοργάνωσε το Ίδρυ-
μα Hippocratic Cancer Research

Foundation, βρίσκεται ο Στέφανος Κασ-
σελάκης, έχοντας αφήσει πίσω του το
κόμμα να «βράζει» μετά τις τελευταίες
εξελίξεις. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ θα έχει
στις ΗΠΑ συναντήσεις με φορείς και πα-
ράγοντες που ενδιαφέρονται για το Ινστι-
τούτο κατά της Ακροδεξιάς που ανακοί-

νωσε πως θα ιδρύσει. 
Την ίδια ώρα στην Κου-

μουνδούρου ψάχνουν ποι-
ος θα είναι ο επόμενος που
ο πρόεδρος θα «απολύσει».
Πρώτα ήταν ο Διονύσης
Τεμπονέρας, ο οποίος στέ-
κεται εξαρχής κριτικά απέ-
ναντι στον Στέφανο Κασσε-

λάκη, όμως του έδωσε την ευκαιρία μετά
την εκδήλωση που διοργάνωσε μαζί με
τους Μανώλη Χριστοδουλάκη και Έφη
Αχτσιόγλου. Λίγες μέρες αργότερα, όμως,
απολύθηκε από επιστημονικός συνεργά-
της της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του
ΣΥΡΙΖΑ. 

Έπειτα ήταν η σειρά του Θανάση Θεοχα-
ρόπουλου. Ούτε εκείνος στήριξε ποτέ τον
πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ ανήκει και στην
«τρόικα» με τους Κώστα Ζαχαριάδη και
Γιάννη Ραγκούση που πρώτα ζήτησαν δη-
μοψήφισμα ώστε να αλλάξει ο ΣΥΡΙΖΑ ευ-
ρωπαϊκή ομάδα και από την Αριστερά να με-
ταφερθεί στους Σοσιαλιστές και τώρα προ-
τείνουν και πάλι δημοψήφισμα για τη σύγ-
κλιση με το ΠΑΣΟΚ. Απολύθηκε κι αυτός με
εντολή του Στέφανου Κασσελάκη.

Τέλος, ήρθε ο Γιώργος Τσίπρας, ένα από
τα πρώτα στελέχη που στήριξαν τον 35χρο-
νο επιχειρηματία για την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ,
κυρίως επειδή ήθελε να οδηγήσει στην ήττα
την ομάδα της Έφης Αχτσιόγλου. 

Θα συνεχιστούν οι «προγραφές»
Ο Στέφανος Κασσελάκης τον έκανε αρχι-

κά διευθυντή της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας του κόμματος και στη συνέχεια τον
έστειλε να διεκδικήσει την εκλογή του στην
Ευρωβουλή. Όταν και εκείνος τάχθηκε
υπέρ της σύγκλισης των «προοδευτικών
δυνάμεων», η έμμισθη σχέση του με τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ έπαψε να υφίσταται, ενώ όταν ο Γιώρ-
γος Τσίπρας αντέδρασε, η Κουμουνδούρου
μέσω διαρροών τον κατηγόρησε όχι μόνο
για αργομισθία αλλά και πως «έτρωγε χρή-
ματα» που προορίζονταν για τον άνθρωπο
που έκανε όντως τη δουλειά. 

Σε συνέντευξη που παραχώρησε στην
κρατική τηλεόραση, ο Γιώργος Τσίπρας
υποστήριξε πως ίσως να μην ήταν ο τελευ-
ταίος που «απολύθηκε» και πως πιθανότατα
υπάρχει λίστα και με άλλες προγραφές.
Προφανώς υπάρχει λίστα και προφανώς ο

Στέφανος Κασσελάκης μετρά τα υπέρ και τα
κατά σε κάθε περίπτωση. Κατ’ αρχάς, στο
Εκτελεστικό Γραφείο στις αρχές της εβδο-
μάδας, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ήθελε να
«τελειώσει» από επιστημονικό συνεργάτη
και τον Κώστα Ζαχαριάδη, με τον Γιώργο

Καραμέρο -στον οποίο είναι χρεωμένος ο
Ζαχαριάδης- να διαφωνεί κάθετα με μια τέ-
τοια ενέργεια, δηλώνοντας πως ο Κώστας
Ζαχαριάδης εκπληρώνει τα καθήκοντά του
στο ακέραιο. 

«Ανέγγιχτος» είναι προς το παρόν για

τον Στέφανο Κασσελάκη και ο Γιάννης
Ραγκούσης. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν
μπορεί προς το παρόν να «ακουμπήσει» το
τρίτο μέλος της συγκεκριμένης τρόικας,
καθώς ο πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ έχει
ισχυρούς δεσμούς με μέλη της Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας του κόμματος. Η απομά-
κρυνσή του λοιπόν ίσως δημιουργούσε
«θέματα» που ο Στέφανος Κασσελάκης
δεν είναι έτοιμος να αντιμετωπίσει. Αυτός
είναι και ο λόγος που ο Γιάννης Ραγκούσης
μιλά ανοιχτά κατά των απολύσεων λέγον-
τας πως «οι συγκεκριμένες εκκαθαρίσεις
έγιναν επειδή με τις απόψεις των τριών εν
ενεργεία πολιτικών στελεχών του κόμμα-
τος δεν συμφωνούσε ο κ. Κασσελάκης». 

Στη λίστα βεβαίως βρίσκεται και ο Χρή-
στος Σπίρτζης, ο οποίος όπου σταθεί και
όπου βρεθεί στρέφει τα «βέλη» του κατά
του Στέφανου Κασσελάκη. Ο άλλοτε πρό-
εδρος του Τεχνικού Επιμελητηρίου δεν
διστάζει να δηλώσει ότι ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ δεν πρόκειται να νικήσει τον πρω-
θυπουργό αλλά και πως ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει
καμία δυναμική, ενώ ο ίδιος έχει ταχθεί
πριν ακόμα φτάσει στον ΣΥΡΙΖΑ ο Στέφα-
νος Κασσελάκης υπέρ της σύγκλισης με
το ΠΑΣΟΚ. 

«Πρέπει να απολογηθεί»
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ θα ήθελε με με-

γάλη χαρά να απολύσει από κάπου τον Χρή-
στο Σπίρτζη. Το μόνο πρόβλημα είναι πως ο
τελευταίος δεν έχει κάποια έμμισθη σχέση
με το κόμμα και ως εκ τούτου θα χρειαστεί
να τον διαγράψει. Μιλώντας την Πέμπτη
στον ΣΚΑΪ, ο Χρήστος Σπίρτζης εκτίμησε ότι
ο Στέφανος Κασσελάκης δεν μπορεί να
κερδίσει τον Κυριάκο Μητσοτάκη καθώς,
όπως είπε, απέτυχαν «η μη πολιτική και η
άκρατη επικοινωνία», προσθέτοντας ότι ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να απολογη-
θεί για την αποτυχία στις ευρωεκλογές. 

Βαρύ είναι το κλίμα και για την Κατερίνα
Νοτοπούλου, την οποία ο πρόεδρος δεν θέ-
λει να βλέπει μπροστά του. Είναι ίσως το ότι
η βουλευτής Θεσσαλονίκης είχε αντιπαρα-
τεθεί μαζί του σε συνεδριάσεις της Πολιτι-
κής Γραμματείας πριν από το Συνέδριο του
κόμματος τον περασμένο Φεβρουάριο. 

Και στη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτι-
κής Ομάδας, που δεν ήταν συνεδρίαση αλλά
ομιλία του Στέφανου Κασσελάκη στους
βουλευτές, ήταν εκείνη που ζήτησε νέα
σύγκληση της ΚΟ, ώστε να μιλήσουν και οι
βουλευτές, χωρίς προς το παρόν να εισα-
κουστεί. Στον πρόεδρο όμως φαίνεται πως
δεν άρεσε καθόλου η παρέμβασή της αυτή
που την έθεσε ξανά στο στόχαστρο. 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Η «μαύρη λίστα» Κασσελάκη 

Ποιοι είναι οι επόμενοι που ετοιμάζει για «κρέμασμα» 
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Ποιους δεν «ακουμπά» και γιατί 

Κώστας Ζαχαριάδης Γιάννης Ραγκούσης

Χρήστος Σπίρτζης Κατερίνα Νοτοπούλου
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Ο
εσωκομματικός εμφύλιος ακουμπά και
τα social media και, όπως φαίνεται, η
«αποτσιπροποίηση» του ΣΥΡΙΖΑ χτύπη-

σε και το Διαδίκτυο, καθώς χθες ένα από τα πλέ-
ον δημοφιλή τρολ που υποστηρίζουν φανατικά
την Κουμουνδούρου με ανάρτησή του άφησε
αιχμές και έβγαλε πικρία κατά του Κασσελάκη,
αφήνοντας να εννοηθεί ότι οδηγήθηκε και αυτό
σε... απόλυση.

Ο λόγος για το γνωστό τρολ Marka2!!, το οποίο
πρωταγωνιστεί μαζί με την Πεν Νταλαούρα, τη Li-
na, την Areti Athanasiou και μερικούς ακόμη λο-
γαριασμούς στην αναπαραγωγή και τον θετικό
σχολιασμό των δηλώσεων και της... δράσης του
προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Υπενθυμίζεται ότι ο λογα-
ριασμός Marka2!! πρωταγωνίστησε στην εσω-
κομματική κούρσα για την ανάδειξη του διαδό-
χου του Αλέξη Τσίπρα το περασμένο καλοκαίρι,
διαμορφώνοντας καθημερινά κλίμα υπέρ του
Κασσελάκη αλλά και «λιανίζοντας» τους συνυπο-
ψήφιούς του.

Η υποστήριξη στον Τσίπρα
Το τελευταίο διάστημα στήριζε τη νέα ηγεσία

αλλά και το σημαντικό έργο της Κουμουνδού-
ρου, ωστόσο η αινιγματική τελευταία ανάρτησή
του μάλλον υποδηλώνει το τέλος εποχής. Προ-
φανώς ο λόγος της σύγκρουσης… συμφερόν-
των είναι ότι οι τελευταίες αναρτήσεις του ήταν
αποθεωτικές για τον Αλέξη Τσίπρα, ενώ αναπα-
ράγει και τα λεγόμενα κορυφαίων στελεχών
που αντιπολιτεύονται τον Κασσελάκη, όπως ο
Γιώργος Τσίπρας.

Έτσι, σε χθεσινή ανάρτησή του το τρολ Mar-
ka2!! αναφέρει: «Είναι απόλυτο δικαίωμα του
@skasselakis να επιλέξει τους συνεργάτες του.
Είναι απόλυτο δικαίωμά του να στελεχώσει το
κόμμα όπως πιστεύει καλύτερα. Είναι όμως σο-
βαρό λάθος να τραυματίζεις την αξιοπιστία σου
και του ΣΥΡΙΖΑ με πολιτικές αφέλειες. Στέφανε,
μην αδικείς τον εαυτό σου», αναφέρει στην τε-
λευταία του ανάρτηση το τρολ ρίχνοντας, όπως
φαίνεται, αυλαία στην υποστηρικτική του συν-
δρομή προς τον ΣΥΡΙΖΑ και τον πρόεδρό του.

Είχε προηγηθεί ανάρτηση από τον συγκε-
κριμένο λογαριασμό, σύμφωνα με την οποία
«ο Μητσοτάκης βολεύεται με Κασσελάκη -
Ανδρουλάκη», που προφανώς… ξεχείλισε το
ποτήρι και οδήγησε στη διακοπή της… συ-
νεργασίας.

«Τοξική ατμόσφαιρα» 
Την ίδια ώρα, συνεχίζεται ο προβληματισμός

από σειρά στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ για την «τοξική
ατμόσφαιρα» που διαπιστώνουν ότι καλλιεργεί-
ται από τη μέρα της διάσκεψης του Ινστιτούτου
Αλέξης Τσίπρας, καθώς ο πρώην πρωθυπουργός
γίνεται καθημερινά στόχος σκληρών σχολίων
από φανατικούς υποστηρικτές του Κασσελάκη,
όπως ο στιχουργός Νίκος Μωραΐτης, αλλά και
από τα γνωστά τρολ που κάνουν τη… βρόμικη
δουλειά από τα υπόγεια της Κουμουνδούρου.

Ο κ. Μωραΐτης με άρθρο του κορύφωσε την
κριτική που ασκεί τις τελευταίες μέρες στον Αλέ-
ξη Τσίπρα, λέγοντας πως «έφυγες, καλέ μου άν-
θρωπε; Έφυγες. Τι λόγο έχεις να παρεμβαίνεις
με τέτοιους ύπουλους τρόπους στον ΣΥΡΙΖΑ; Ναι,
είσαι ο ιστορικός του ηγέτης - ο φυσικός του ηγέ-

της, αν θέλεις. Όμως, εσύ αποφάσισες κι έφυγες.
Δεν σε έδιωξε κανείς», για να καταλήξει πως
«κοίτα, Αλέξη. Ο κόσμος της Αριστεράς μπορεί να
μη γουστάρει που ο Κασσελάκης δίνει συνέντευ-
ξη τρώγοντας καραβίδες. Να είσαι σίγουρος
όμως ότι δεν γουστάρει εκατό φορές παραπάνω
έναν πρώην πρόεδρο που χτίζει το μέλλον του
τρώγοντας τον νυν».

Βουλευτές και στελέχη είναι ιδιαίτερα δυσα-
ρεστημένα από αυτό το τοξικό κλίμα κατά του
πρώην προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και τη σκο-
πιμότητα μιας τέτοιας στοχοποίησης από τον
Κασσελάκη, ο οποίος κάνει απανωτές επιθέ-
σεις κατά του προκατόχου του το τελευταίο διά-
στημα.

Επίσης, πληθαίνουν οι φωνές εντός της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, καθώς βλέπουν τον
πρόεδρό τους να προχωρά σε απανωτές απολύ-
σεις καταξιωμένων στελεχών του κόμματος χω-
ρίς καμία σοβαρή δικαιολογία, όπως του Θανάση
Θεοχαρόπουλου και του Γιώργου Τσίπρα, ενώ
υπάρχει έντονη ανησυχία ότι αυτό το «πογκρόμ»
θα έχει συνέχεια.

Πάντως, ο Γιώργος Τσίπρας, λίγες ώρες μετά
την απόλυσή του από την Κοινοβουλευτική
Ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ, πέρασε στην αντεπίθεση,
επιβεβαιώνοντας τις φήμες για νέες απολύσεις.
«Πιθανώς να ακολουθήσουν και άλλοι, που δεν
είναι απολύτως της γνώμης του προέδρου», εί-
πε στη συνέντευξη που παραχώρησε χθες στην
ΕΡΤ και έσπευσε να σημειώσει ότι ο ίδιος δεν

αιφνιδιάστηκε από την απόφαση του Στέφανου
Κασσελάκη.

«Επτά προτάσεις, επτά ψέματα»
«Δεν νομίζω ότι υπάρχει ανάγκη να μπούμε σε

λεπτομέρειες. Έχω κάνει μια σχετική δήλωση.
Δηλαδή μετά από μια ραδιοφωνική συνέντευξη
στην ΕΡΑ ειδοποιήθηκα μετά από δέκα λεπτά ότι
λύεται η σύμβαση εργασίας. Κυκλοφόρησε κά-
ποια διαρροή από κύκλους της Κουμουνδούρου,
στην οποία δεν θέλω να απαντήσω, γιατί ακριβώς
η Κουμουνδούρου δεν είχε κάποια επίσημη ανα-
κοίνωση. Το μόνο που θέλω να πω είναι ότι είναι
επτά προτάσεις, επτά ψέματα. Είναι αθλιότητες
και μάλιστα παιδαριώδεις, δολοφονία χαρακτή-
ρα», δήλωσε.

Στη συνέχεια ο Γιώργος Τσίπρας «πετσόκοψε»
τα ψέματα της Κουμουνδούρου: «Μία από αυτές
είναι ότι όταν ανακηρύχθηκα υποψήφιος, παύθη-
κα από τη θέση του διευθυντή της Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας. Οι εκλογές έγιναν μέσα Απριλίου,
εγώ παύθηκα μέσα Φεβρουαρίου, είναι δύο μή-
νες πριν. Αυτοδιαψεύδονται και οι ίδιοι. Αν τολ-
μάνε, ας κάνουν επίσημη ανακοίνωση».

«Μην κοροϊδεύουμε τον κόσμο»
Μικρονοϊκές και εκτός κοινωνίας χαρακτήρι-

σε ο Γιάννης Ραγκούσης τις αποφάσεις του Στέ-
φανου Κασσελάκη να απολύσει στελέχη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ όπως ο Διονύσης Τεμπονέρας, ο Θανάσης
Θεοχαρόπουλος και ο Γιώργος Τσίπρας. «Όταν η

κοινωνία φωνάζει το “ενωθείτε”, μικρονοϊκά να
εξελίσσονται τέτοιες καταστάσεις είναι έξω από
την κοινωνία», ανέφερε μιλώντας στον ΣΚΑΪ. «Αν
δεν υπήρχε το μέγα θέμα ότι εκδιώχθηκαν για τις
πολιτικές τους απόψεις, προφανώς θα μπορού-
σε να γίνει αλλαγή συνεργατών. Από τον Τεμπο-
νέρα μέχρι και τον Τσίπρα εκδιώχθηκαν επειδή ο
Κασσελάκης δεν συμφωνούσε με τις πολιτικές
τους απόψεις. Είναι απολύτως πολιτικό το υπό-
βαθρο, μην κοροϊδεύουμε τον κόσμο», συνέχισε
ο κ. Ραγκούσης.

Με αφορμή δε τις απολύσεις αυτές και την
επίκληση εκ μέρους της Κουμουνδούρου ότι
έγιναν για λόγους οικονομίας, ο Γιάννης Ραγ-
κούσης είπε ότι «ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να ζητήσει να
επιβληθεί διαύγεια και στα κόμματα για να
υπάρχει διαφάνεια στα οικονομικά των κομμά-
των και να την εφαρμόσει ο κ. Κασσελάκης και
μέχρι τότε να δώσει άμεσα στη δημοσιότητα το
σύνολο των μισθοδοτούμενων από τον ΣΥΡΙΖΑ,
πόσα παίρνουν, πόσοι προσελήφθησαν επί προ-
εδρίας του και πόσοι εργάζονται στα Ινστιτούτα».

Την ίδια ώρα, η εκπρόσωπος Τύπου του κόμ-
ματος Βούλα Κεχαγιά επιχείρησε να μαζέψει τις
αντιδράσεις που έχουν προκαλέσει οι απολύσεις
στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ με απόφαση Κασσελάκη,
με τελευταία αυτή του Γιώργου Τσίπρα. «Πιστεύω
πως δεν θα γίνουν άλλες απολύσεις. Ο Στέφανος
Κασσελάκης έχει στόχο να νοικοκυρέψει το κόμ-
μα και να βάλουμε το κόμμα σε μια σειρά. Αυτό
θα γίνει. Ο ΣΥΡΙΖΑ τον Ιούνιο του 2023 έχασε τη
μισή Κοινοβουλευτική Ομάδα και άρα τη μισή
επιχορήγηση, ενώ τα έξοδά του παρέμειναν ίδια.
Αυτό αυτομάτως δημιούργησε οικονομικά προ-
βλήματα. Στο πλαίσιο αυτό προσπαθούμε να νοι-
κοκυρευτούμε», είπε η κυρία Κεχαγιά χθες στο
Action24.

Οι απολύσεις έφτασαν μέχρι 
και στα τρολ της Κουμουνδούρου

Ο γνωστός διαδικτυακός λογαριασμός Marka2!! 
με πικρία και αιχμές κατά του Στέφανου άφησε να εννοηθεί 

ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει άλλο τις... υπηρεσίες του
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Σ
τους νέους κυβερνητικούς στόχους στον
ορίζοντα της ερχόμενης τριετίας αναφέρ-
θηκε με συνέντευξή του στην «Political» ο

υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κων-
σταντίνος Κυρανάκης. «Αναγνωρίζουμε την ανάγ-
κη να ενισχύσουμε την επικοινωνία μας με τους
πολίτες και να εργαστούμε πιο σκληρά για να κερ-
δίσουμε ξανά την εμπιστοσύνη όσων στις τελευ-
ταίες κάλπες επέλεξαν τον δρόμο της αποχής ή εν-
δεχομένως και κάποιο άλλο κόμμα», τόνισε χαρακτηρι-
στικά ο υφυπουργός. Παράλληλα, στάθηκε στη δυναμι-
κή επανεκκίνηση που προτάσσει ο πρωθυπουργός Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης με γνώμονα την επιτάχυνση των με-
ταρρυθμίσεων για τη βελτίωση της καθημερινότητας
των πολιτών. 

Το μήνυμα της κάλπης των ευρωεκλογών ήταν
ξεκάθαρο. Πώς το ερμηνεύετε, κύριε υπουργέ;

Δεν θα κρυφτούμε πίσω από το δάχτυλό μας. Το αποτέ-
λεσμα των ευρωεκλογών δεν ανταποκρίθηκε στους

στόχους μας. Ένας βασικός λόγος ήταν η αυξη-
μένη αποχή. Πάνω από ένα εκατομμύριο πολί-
τες που μας στήριξαν πέρσι δεν ψήφισαν αυτή τη
φορά, κάτι που μας ανησυχεί. Αυτοί οι πολίτες
κατά κύριο λόγο δεν στράφηκαν σε άλλα κόμμα-
τα, γεγονός που υποδεικνύει ότι δεν υπήρξε μα-
ζική αλλαγή προτιμήσεων, αλλά ίσως απογοή-
τευση ή αδιαφορία για την ευρωπαϊκή πολιτική
σκηνή. Το μήνυμα ελήφθη. Όπως είπε και ο

πρωθυπουργός, το 41% δεν υπάρχει πια. Αναγνωρίζουμε
την ανάγκη να ενισχύσουμε την επικοινωνία μας με τους
πολίτες και να εργαστούμε πιο σκληρά για να κερδίσου-
με ξανά την εμπιστοσύνη όσων στις τελευταίες κάλπες
επέλεξαν τον δρόμο της αποχής ή ενδεχομένως και κά-
ποιο άλλο κόμμα. Είναι σημαντικό να συνεχίσουμε να
προωθούμε πολιτικές που θα βελτιώσουν ουσιαστικά
τις ζωές των ανθρώπων και να αποδείξουμε ότι είμαστε
η δύναμη της σταθερότητας στην Ελλάδα, τη στιγμή μά-
λιστα που βλέπουμε την αντιπολίτευση να περνάει μια
παρατεταμένη εσωστρέφεια. Εμείς ως Νέα Δημοκρατία

δεσμευόμαστε ότι θα συνεχίσουμε να εργαζόμαστε με
συνέπεια και αφοσίωση για την εμπιστοσύνη των πολι-
τών, καθώς αυτή είναι το πολυτιμότερο κεφάλαιό μας.

Τι σημαίνει η δυναμική επανεκκίνηση που
προτάσσει ο πρωθυπουργός;

Είναι μια ουσιαστική προσπάθεια ανανέωσης και βελ-
τίωσης του κυβερνητικού έργου με στόχο την ταχύτερη
και πιο αποτελεσματική επίλυση των καθημερινών προ-
βλημάτων. Αυτή η επανεκκίνηση αντανακλά τη δέσμευ-
ση της κυβέρνησης να ανταποκριθεί στις αυξημένες
προσδοκίες που δικαίως έχουν από εμάς οι πολίτες και
να συνεχίσει με γοργότερους ρυθμούς τις σημαντικές
μεταρρυθμίσεις για τις οποίες έχουμε δεσμευτεί και
έχουμε λάβει εντολή να προχωρήσουμε. Πρωθυπουρ-
γός είναι εκείνος που έχει την πλήρη εικόνα και σταθμί-
ζει όλα τα δεδομένα και τις ανάγκες της χώρας πριν πά-
ρει την οποιαδήποτε απόφαση. Έχει αποδείξει διαχρο-
νικά ότι αντιλαμβάνεται τα θέματα και τις προκλήσεις, τα
δύσκολα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε ως κράτος.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

«Οι πολίτες 
θέτουν τον πήχη 

ψηλότερα, πρέπει 
να δουλέψουμε 

πιο σκληρά» 

«
Η Νέα Δημοκρατία 

έχει αποδείξει ότι μπορεί 
να διαχειριστεί κρίσεις 

και να προωθεί πολιτικές 
που βελτιώνουν 

τη ζωή όλων των Ελλήνων



Νομίζω ότι η ισχυρή Ελλάδα του 2027 για την οποία κά-
ναμε λόγο προεκλογικά σημαίνει μια πατρίδα ισχυρή,
κοντά στην Ευρώπη, με ένα διαφορετικό κράτος, μια
ουσιαστικά αναβαθμισμένη υγεία, μια οικονομία στην
οποία η ανεργία θα συνεχίσει να μειώνεται και οι μι-
σθοί θα συνεχίσουν να αυξάνονται. Αυτό είναι το κοινό
μας όραμα, αυτό για το οποίο θα συνεχίσουμε να δου-
λεύουμε σκληρά.

Έχει πρόβλημα τελικά η Νέα Δημοκρατία στα
δεξιά της; Σας ασκείται κριτική πως έχετε κάνει
στροφή στο Κέντρο, απογοητεύοντας
παραδοσιακούς ψηφοφόρους σας.

Η Νέα Δημοκρατία παραμένει η κυρίαρχη δύναμη της
Κεντροδεξιάς στην Ελλάδα, με σταθερές αξίες και πο-
λιτικές που προωθούν την ανάπτυξη, την ασφάλεια και
την ευημερία όλων των πολιτών. Αυτό που χρειαζόμα-
στε είναι να είμαστε πιο αποτελεσματικοί, να επικοινω-
νούμε με σαφήνεια και αμεσότητα το έργο που παρά-
γεται, να μη χάνουμε ποτέ την επαφή μας με την κοινω-
νία και με τα καθημερινά προβλήματα των πολιτών. Αυ-
τή είναι και μια βασική διαφορά μας με προηγούμενες
κυβερνήσεις: ότι έχουμε το θάρρος να κάνουμε αυτο-
κριτική, να αναγνωρίζουμε δημόσια τα λάθη μας, να
ζητάμε συγγνώμη για τις αποτυχίες μας και να δου-
λεύουμε σκληρά για να διορθώσουμε τα κακώς κείμε-
να. Αυτή η νοοτροπία είναι κάτι που πηγάζει από τον
ίδιο τον Κυριάκο Μητσοτάκη και την αντίληψή του για
τα δημόσια πράγματα και νομίζω ότι είναι κάτι που
εκτιμούν και συνυπολογίζουν οι πολίτες ακόμη και
όταν αποφασίζουν να στείλουν ένα μήνυμα στην κυ-
βέρνηση ή να εκφράσουν δυσαρέσκεια για ορισμένα
πράγματα. Η ταυτότητα της Νέας Δημοκρατίας, λοιπόν,
δεν αμφισβητείται. Είμαστε ένα κόμμα που προάγει τον
πατριωτισμό και που μάχεται για τον ευρωπαϊκό προ-
σανατολισμό της χώρας. Συχνά, η πολιτική σκηνή γνω-
ρίζει ανακατατάξεις και μετακινήσεις, αλλά η σταθερό-
τητα και η συνέπεια είναι αυτά που τελικά κερδίζουν
την εμπιστοσύνη των πολιτών. Η Νέα Δημοκρατία έχει
αποδείξει ότι μπορεί να διαχειριστεί κρίσεις και να
προωθεί πολιτικές που βελτιώνουν τη ζωή όλων των
Ελλήνων.

Στο υπουργείο σας τρέχει και ένα σημαντικό έργο
ψηφιοποίησης αρχείων των υποθηκοφυλακείων.
Σε τι στάδιο βρίσκεται;

Έχουμε κάνει σημαντικά βήματα προς αυτή την κατεύ-
θυνση. Το αρχείο των υποθηκοφυλακείων ήδη ψηφιο-
ποιείται, αυτό περιλαμβάνει πάνω από 1 δισεκατομμύ-
ριο σελίδες σε όλη τη χώρα. Στη Θεσσαλονίκη, για πα-
ράδειγμα, η έρευνα σε βιβλία βαρών και ευρετήρια
σύντομα θα μπορεί να γίνεται ψηφιακά. Αυτό σημαίνει
ότι οι πολίτες και οι επαγγελματίες θα έχουν πρόσβαση
σε σημαντικές πληροφορίες με μεγαλύτερη ευκολία
και ταχύτητα, χωρίς να χρειάζεται να περιμένουν σε
ουρές, ούτε να περιορίζονται από τα ωράρια μιας δη-
μόσιας υπηρεσίας. Επιπλέον, στόχος μας είναι να διευ-
ρύνουμε τις ψηφιακές μεταβιβάσεις μέσα από την
πλατφόρμα του Ψηφιακού Φακέλου Μεταβίβασης. Στα
αμέσως επόμενα ορόσημα είναι και η ενσωμάτωση

των ακινήτων στο gov.gr wallet, κάτι που θα προσφέρει
ακόμα μεγαλύτερη ευκολία και διαφάνεια στις συναλ-
λαγές. Όραμά μας είναι αυτό το εργαλείο να είναι χρη-
στικό για τον πολίτη, να έχει δηλαδή συγκεντρωμένες
και σε τάξη όσες πληροφορίες σχετίζονται με το ακίνη-
τό του που δύναται να χρειαστεί στην καθημερινότητά
του. Αναγνωρίζουμε ότι η ψηφιοποίηση των υποθηκο-
φυλακείων είναι μια σημαντική πρόκληση, αλλά είμα-
στε αποφασισμένοι να την ολοκληρώσουμε με επιτυ-
χία. Με αυτές τις αλλαγές, στοχεύουμε στη δημιουργία
ενός σύγχρονου και αποδοτικού συστήματος που θα
εξυπηρετεί καλύτερα τους πολίτες και θα ενισχύει την
ψηφιακή διακυβέρνηση της χώρας μας.

Ποιες είναι οι νέες προτεραιότητες στο
υπουργείο; Περιγράψτε μας στον τομέα σας πώς
προχωράτε τις μεταρρυθμίσεις. 

Συνεχίζουμε με ακόμα περισσότερη όρεξη και διάθε-
ση για δουλειά. Η ανανέωση της εμπιστοσύνης του
πρωθυπουργού είναι πολύ σημαντική για την ομάδα
μας στο υπουργείο. Μας δίνεται η ευκαιρία να ολοκλη-

ρώσουμε όσα έχουμε δεσμευτεί να κάνουμε και να συ-
νεχίσουμε το σημαντικό έργο του ψηφιακού μετασχη-
ματισμού του κράτους. 

Σε ό,τι αφορά το χαρτοφυλάκιό μου, θα σταθώ στην
ολοκλήρωση της κτηματογράφησης, μιας διαδικασίας
που διαρκεί περισσότερα από τριάντα χρόνια στην Ελ-
λάδα. Έχει έρθει η ώρα να κλείσουμε οριστικά αυτό το
κεφάλαιο, προκειμένου να έχουμε επιτέλους και στη
χώρα μας ολοκληρωμένο Κτηματολόγιο. Είμαστε η τε-
λευταία ευρωπαϊκή χώρα που θα το πετύχει και είναι
δέσμευση του πρωθυπουργού, και κατ’ επέκταση και
δική μας, αυτός ο στόχος να έχει επιτευχθεί μέχρι το
τέλος του 2025. Αυτό σημαίνει πως δεν θα δοθεί άλλη
παράταση, ακόμη και σήμερα υπάρχουν αρκετοί μήνες
έως την καταληκτική ημερομηνία που είναι στις
30/11/2024, ώστε όσοι έχουν ακόμη σε εκκρεμότητα το
ζήτημα της κτηματογράφησης να το διευθετήσουν. Πα-
ράλληλα με την κτηματογράφηση, δουλεύουμε σκληρά
προκειμένου να εξαλείψουμε και τις παθογένειες που
υπάρχουν ακόμη και ταλαιπωρούν τους πολίτες, ώστε
να παραδώσουμε μια σύγχρονη δημόσια υπηρεσία.

ΠAΡΑΣΚΕΥΗ 21 IOYNIOY 2024

ΡOLITICAL 17 Κωνσταντίνος Κυρανάκης
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Η ισχυρή Ελλάδα του 2027 για την οποία κάναμε 
λόγο προεκλογικά σημαίνει: μια πατρίδα ισχυρή, κοντά στην Ευρώπη, 
με ένα διαφορετικό κράτος, μια ουσιαστικά αναβαθμισμένη υγεία, 
μια οικονομία στην οποία η ανεργία θα συνεχίσει 
να μειώνεται και οι μισθοί θα συνεχίσουν να αυξάνονται 

«
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Σ
τοιχεία-σοκ παρουσίασε χθες ο
υπουργός Προστασίας του Πολίτη
Μιχάλης Χρυσοχοΐδης για τις υπο-

θέσεις ενδοοικογενειακής βίας, καθώς,
όπως είπε, «μόνο το βράδυ
της Τετάρτης η αστυνομία
προχώρησε σε 73 συλλή-
ψεις σε 90 περιστατικά.
Βαριές περιπτώσεις…
Έχουμε προσφυγή σε ια-
τροδικαστές, σε δομές».
Μάλιστα, όπως τόνισε στον
ΣΚΑΪ, «μέσα στο πρώτο
πεντάμηνο του 2024 είχαμε

5.300 υποθέσεις για το ίδιο θέμα και έγιναν
και περίπου 5.500 συλλήψεις». 

Αναφορικά με το ζήτημα προφυλάκισης
των δραστών περιστατικών ενδοοικογενει-
ακής βίας, ο κ. Χρυσοχοΐδης είπε ότι στις
περισσότερες περιπτώσεις αφήνονται
ελεύθεροι με περιοριστικούς όρους, για
αυτό, πρόσθεσε, «πιστεύω ότι πρέπει πολύ
γρήγορα -ο υπουργός Δικαιοσύνης το επε-
ξεργάζεται- να βρούμε εναλλακτικές μορ-
φές ποινών (παροχή εργασίας σε κοινωνι-
κές δομές κ.λπ.) έτσι ώστε πραγματικά να
εκτελείται μια ποινή».

«Εγκαθίστανται 20 
panic buttons κάθε βράδυ»

Παράλληλα ο υπουργός σημείωσε ότι

«όλο αυτό το θέμα κάθε μέρα διογκώνεται

διότι ανοίγουν στόματα, δεν είναι ότι τώρα

έχουμε μια έξαρση ενδοοικογενειακής

βίας, οι γυναίκες απελευθερώνονται και

καταγγέλλουν. Έχουμε εγκαταστήσει κά-

ποιες λίγες χιλιάδες panic buttons, κάθε

βράδυ εγκαθίστανται περίπου 20, ενώ

έχουμε κάθε μέρα μεταφορά θυμάτων (γυ-

ναίκες ακόμα και με τα παιδιά τους) σε δο-

μές της αστυνομίας».

Ερωτηθείς ο υπουργός αν όλα τα θύματα

ενδοοικογενειακής βίας έχουν την ίδια

προστασία όπως αυτή που είχε η σύζυγος

του ποινικολόγου Απόστολου Λύτρα, ο κ.

Χρυσοχοΐδης ήταν ξεκάθαρος: «Απολύ-

τως. Ίσως και περισσότερο ακόμη. Και αυ-

τό που θέλω να σας πω εγώ προσωπικά,

κάθε πρωί, όσες υποθέσεις είναι ιδιαίτερα

σοβαρές, τις εξετάζω μαζί με τον αρχηγό

και τους λοιπούς αρμόδιους. Ασχολούμαι

να δω τις υποθέσεις, σε ποιες δομές βρί-

σκονται τα θύματα, ποιος τα παρακολουθεί,

ποια είναι η δικαστική εξέλιξη. Είναι ένα

ζήτημα που βρίσκεται στην καθημερινή

πρωινή μας σύσκεψη».
Ο κ. Χρυσοχοΐδης συνεχίζοντας την ανα-

φορά του στην υπόθεση Λύτρα υποστήριξε:
«Δεν είναι δική μου δουλειά να κάνω τον
εισαγγελέα και τον ανακριτή. Είναι ένα βί-
αιο περιστατικό και λόγω της επωνυμίας

πήρε διάσταση. Θεωρώ ότι ορθώς προβάλ-
λονται αυτά τα περιστατικά με τον σωστό
τρόπο στο πλαίσιο των προσωπικών δεδο-
μένων και τον σεβασμό της προσωπικότη-
τας. Απλά πρέπει να πάρουν ένα μήνυμα
όλοι οι κακοποιητές: το μέλλον τους δεν εί-
ναι καλό. Ανοίγουν στόματα και η τιμωρία
για όλους θα είναι αυστηρή».

Σε ερώτηση εάν υπάρχουν δύο ταχύτη-
τες σχετικά με τους δράστες, με αφορμή
ότι ο Απόστολος Λύτρας δεν φορούσε χει-
ροπέδες, ο υπουργός ανέφερε: «Η υπόθε-
ση της χειροπέδησης έχει να κάνει με την
ασφάλεια του φρουρού, με την πιθανότητα
απόδρασης. Είναι ζήτημα που αφορά τους
διοικητές, τους υπευθύνους τμημάτων».

«Η παραβατικότητα 
των ανηλίκων μειώθηκε»

Σχετικά με το επίδομα πρώτης ανταπό-
κρισης στους αστυνομικούς της ΔΙΑΣ ο κ.
Χρυσοχοΐδης τόνισε ότι θα ανακοινωθεί σε

λίγες μέρες, καθώς αυτοί οι αστυνομικοί
είναι που τρέχουν πρώτοι σε περιστατικά
ενδοοικογενειακής βίας. «Σε περιστατικά
που μπορεί να κινδυνεύει μια ζωή. Είναι
μια επιβράβευση και μια ενίσχυση», όπως
επεσήμανε.

Σχολιάζοντας την παραβατικότητα των
ανηλίκων, ο κ. Χρυσοχοΐδης δήλωσε ότι εί-
ναι ένα σύγχρονο κοινωνικό φαινόμενο,
ενώ τόνισε ότι λόγω των δράσεων που
πραγματοποιεί η ΕΛΑΣ αυτό το τελευταίο
τετράμηνο παρατηρείται μια μείωση των
περιστατικών, της τάξης του 20%-25%. «Θα
συνεχίσουμε την παρουσία της αστυνο-
μίας στις πλατείες και όπου συγκεντρώ-
νονται νέοι. Χρειάζεται μια μεγάλη προ-
σπάθεια από όλους, γιατί είναι κοινωνικό
ζήτημα. Έχω δώσει κατεύθυνση στους
αστυνομικούς να συλλαμβάνονται οι γο-
νείς, γιατί είναι υπεύθυνοι για τα παιδιά
τους», συμπλήρωσε ο υπουργός Προστα-
σίας του Πολίτη.

«Όπου συλλαμβάνεται καθ’ έξιν παρα-
βατικός ανήλικος, συλλαμβάνονται οι γο-
νείς για παραμέληση και θα πέσουν και βα-
ριές ποινές», πρόσθεσε ο Μιχάλης Χρυσο-
χοΐδης.

«Όλες οι εγκληματικές ομάδες 
θα οδηγηθούν στον εισαγγελέα»

Αναφερόμενος στα μέτρα για την αντιμε-
τώπιση της βίας στους αθλητικούς χώρους
είπε: «Αυτό που έχω να σας πω είναι ότι
πράγματι, από τη μέρα που άνοιξαν τα γή-
πεδα από τον Φεβρουάριο και μετά, έχου-
με μια νέα πραγματικότητα. Εφαρμόζονται
οι νόμοι, η αστυνομία είναι πολύ αυστηρή.
Από την άλλη πλευρά, έχει βελτιωθεί ση-
μαντικά και το νομοθετικό καθεστώς. Αλλά
αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι όλες αυ-
τές οι εγκληματικές ομάδες, όλων των
ομάδων, όλων των ποδοσφαιρικών, μπα-
σκετικών και λοιπά ομάδων, όλες οι εγκλη-
ματικές ομάδες θα περάσουν το κατώφλι
του εισαγγελέα. Όλες».

Τέλος, μιλώντας για την πυρκαγιά που
ξέσπασε προχθές στο Κορωπί, ο υπουργός
Προστασίας του Πολίτη ανέφερε ότι υπήρ-
ξε μια τεράστια κινητοποίηση. «Κινήθηκε η
Πυροσβεστική, η Πολιτική Προστασία, κι-
νήθηκαν αστυνομικές δυνάμεις πάρα πολ-
λές και εκκένωσαν όλο τον οικισμό. Μάλ-
λον τους οικισμούς, γιατί έχει επιμέρους
οικισμούς εκεί στην περιοχή του Κίτσι, στο
Κορωπί. Ευτυχώς, κανείς άνθρωπος δεν
έχει πάθει τίποτα. Οι άνθρωποι θα γυρί-
σουν σήμερα στα σπίτια τους. Αλλά πρέπει
να προσέχουμε πάρα πολύ. Είναι δύσκολες
συνθήκες».

Επίσης, τόνισε ότι αν αποδειχθεί με τεκ-
μήρια ότι υπήρξε εμπρησμός, τότε ο δρά-
στης προφανώς θα συλληφθεί και θα οδη-
γηθεί στον εισαγγελέα. «Και τώρα πια οι
ποινές είναι πολύ αυστηρές», όπως υπο-
γράμμισε. 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ:

«5.500 συλλήψεις για 
ενδοοικογενειακή βία στο 
πρώτο 5άμηνο του 2024»

του Βαγγέλη

Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr

«Μόνο χθες η αστυνομία προχώρησε σε 73 συλλήψεις», 
τόνισε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη, στέλνοντας μήνυμα

στους κακοποιητές ότι «το μέλλον τους δεν είναι καλό» 



Η
προφυλάκιση θα είναι πλέον ο κανόνας στις περι-
πτώσεις κακουργηματικής ενδοοικογενειακής
βίας, οι υποθέσεις θα οδηγούνται το ταχύτερο δυνα-

τόν στη δικαιοσύνη και οι ποινές θα εκτίονται πραγματικά
και όχι πλασματικά. Αυτές είναι μερικές μόνο από τις αλλα-
γές που δρομολογεί το υπουργείο Δικαιοσύνης προκειμέ-
νου να καταπολεμηθούν δραστικότερα τα επεισόδια ενδο-
οικογενειακής κακοποίησης.

Μετά τα πρόσφατα περιστατικά που απασχόλησαν την
κοινή γνώμη, όπως ο ξυλοδαρμός της συζύγου του Απόστο-
λου Λύτρα, του οποίου η αρχική ποινική μεταχείριση προ-
κάλεσε ακόμη και την παρέμβαση του Αρείου Πάγου, το αρ-
μόδιο υπουργείο προχωρά σε ενισχυτικές διατάξεις των
υφισταμένων, τις οποίες έχει επεξεργαστεί ειδική νομική
υπηρεσία αποτελούμενη από δικαστές και εισαγγελείς.

«Όταν κάποιος είναι υπό επιτήρηση, θα προτείνουμε ηλε-
κτρονική παρακολούθηση με βραχιολάκι. Υπάρχουν και πιο

εξελιγμένα συστήματα με τη χρήση κινητών
τηλεφώνων και δορυφόρων», είπε χαρα-
κτηριστικά ο υπουργός Δικαιοσύνης με
αφορμή την υπόθεση του Απόστολου Λύτρα.

«Θα παρέχεται προστασία στο θύμα»
«Το θέμα δεν είναι ότι τώρα η ελληνική

κοινωνία αντιμετωπίζει τα ζητήματα ενδοοι-
κογενειακής βίας. Αυτά υπάρχουν, απλώς

τώρα έχουμε ένα πλαίσιο που επιτρέπει να φανερωθούν τα
περιστατικά και η ανάγκη ήταν διπλή: να δημιουργήσουμε
ένα πλαίσιο ώστε να μπορούν να φανερώνονται τα περιστα-
τικά και όχι απλώς να φανερώνονται, αλλά να οδηγούνται
στη δικαιοσύνη, να παρέχεται προστασία στο θύμα όσο είναι
δυνατόν, αλλά και να δοθεί η δυνατότητα στους επιστήμονες
που βρίσκονται αντιμέτωποι με τα φαινόμενα ενδοοικογε-
νειακής βίας να μπορούν να τα καταγγέλλουν χωρίς να κιν-
δυνεύουν», πρόσθεσε.

«Δεν νομοθετούμε συγκυριακά ούτε επ’ ευκαιρία κάποι-
ων γεγονότων, αλλά παρακολουθούμε διαρκώς τις εξελί-
ξεις έτσι ώστε να είμαστε έτοιμοι ανά πάσα στιγμή να ενι-
σχύσουμε το πλαίσιο αυτό με κύριο στόχο την προστασία
των θυμάτων», τόνισε ο Γιώργος Φλωρίδης κατά την παρου-
σίαση της δέσμης νέων μέτρων. Τα ενισχυτικά μέτρα αφο-
ρούν τα εξής:

1) Η επιβολή προσωρινής κράτησης στα κακουργήματα
ενδοοικογενειακής βίας γίνεται κανόνας, εκτός αν κριθεί
απολύτως αιτιολογημένα πως ο κατ’ οίκον περιορισμός με
ηλεκτρονική επιτήρηση (βραχιολάκι) ή οι περιοριστικοί
όροι αρκούν για την αποτροπή του δράστη από την τέλεση
νέων αξιόποινων πράξεων.

2) Άμεση περάτωση της ανάκρισης και απευθείας παρα-
πομπή στο ακροατήριο των κακουργημάτων ενδοοικογενει-
ακής βίας χωρίς την ενδιάμεση διαδικασία των δικαστικών
βουλευμάτων.

3) Πραγματική έκτιση στη φυλακή των ποινών για εγκλή-
ματα ενδοοικογενειακής βίας χωρίς δυνατότητα αναστολής
ή μετατροπής τους με κανέναν τρόπο.

4) Πρόβλεψη δυνατότητας προσωρινής κράτησης μέχρι
6 μήνες για σοβαρά πλημμελήματα ενδοοικογενειακής
βίας. Στη δε περίπτωση αυτόφωρου πλημμελήματος, η κρά-
τηση, σε περίπτωση αναβολής, μπορεί να παραταθεί έως τις
5 ημέρες.

5) Πρόβλεψη έκδοσης εισαγγελικής διάταξης επιβολής
περιοριστικών όρων ακόμη και πριν από την άσκηση της
ποινικής δίωξης, με δυνατότητα του θύματος να προτείνει
συγκεκριμένους όρους που θεωρεί κατάλληλους. Για τυχόν
παραβίαση περιοριστικών όρων επιβάλλεται στον δράστη

ποινή φυλάκισης και ενημερώνεται το θύμα από την αστυ-
νομική αρχή για να λάβει μέτρα προστασίας.

6) Σε κάθε περίπτωση, η υποτροπή του δράστη καθιερώ-
νεται ως επιβαρυντική περίπτωση ενδοοικογενειακής βίας
που οδηγεί στο μέγιστο ύψος της ποινής.

7) Προστασία του θύματος με την απαλλαγή του από την
υποχρέωση εμφάνισής του στην ακροαματική διαδικασία.
Προβλέπεται η πρόοδος της δίκης με την ανάγνωση της κα-
τάθεσης που έδωσε στην προδικασία, εκτός αν το δικαστή-
ριο, με ειδική αιτιολογία, κρίνει την παρουσία του θύματος
απολύτως απαραίτητη με προτεραιότητα την εξ αποστάσε-
ως εξέτασή του, όπου είναι εφικτό.

8) Δεν χωρεί ποινική διαμεσολάβηση στα ιδιαιτέρως σο-
βαρά πλημμελήματα ενδοοικογενειακής βίας, ακόμα και αν
το θύμα συναινεί στη διαμεσολάβηση. Σε κάθε περίπτωση,
θεσπίζεται δυνατότητα του εισαγγελέα να μη δεχτεί συμ-
φωνία των μερών για διαμεσολάβηση ή να την ανακαλέσει,
όταν συντρέχουν στοιχεία που θα μπορούσαν να μειώσουν
την ικανότητα του θύματος για συνειδητή επιλογή.

9) Στις περιπτώσεις καταγγελίας για ενδοοικογενει-
ακή βία ο εισαγγελέας διερευνά αυτεπάγγελτα αν συν-

τρέχει περίπτωση μεταβολής του καθεστώτος επιμέλει-
ας ανήλικων τέκνων σύμφωνα με το άρθρο 1532 εδ.γ’ του
Αστικού Κώδικα. 

10) Στην περίπτωση που έχει παρέλθει το αυτόφωρο, θε-
σπίζεται διαδικασία αναζήτησης, δέσμευσης και «προστα-
τευτικής φύλαξης» του δράστη λίαν προσφάτου περιστατι-
κού ενδοοικογενειακής βίας, διάρκειας έως 48 ώρες, προ-
κειμένου το θύμα να βρεθεί στο κατάλληλο προστατευτικό
περιβάλλον και ο δράστης να αποτραπεί από το ενδεχόμενο
να επανακάμψει και να επαναλάβει την πράξη του.

11) Πρόβλεψη λειτουργίας πλατφόρμας καταγγελιών
εγκλημάτων ενδοοικογενειακής βίας ακόμη και από τρί-
τους. 

12) Δημιουργία αρχείου/ιστορικού αναφορών ενδοοι-
κογενειακής βίας από τις αστυνομικές αρχές, το οποίο επι-
συνάπτεται ως συνοδευτικό έγγραφο της δικογραφίας.

13) Ενίσχυση των τρόπων γνωστοποίησης των δικαιω-
μάτων και παροχής της νομικής βοήθειας στο θύμα ενδοοι-
κογενειακής βίας.

14) Τέλος, μόλις πριν από έναν μήνα τέθηκε σε εφαρμο-
γή η Οδηγία 1385/2024 της Ευρωπαϊκής Ένωσης με προθε-
σμία ενσωμάτωσης από τα κράτη-μέλη έως 14/5/2027 για
την καταπολέμηση της βίας κατά των γυναικών με διατάξεις
για την προστασία των θυμάτων και την αποτροπή της επα-
ναθυματοποίησής τους. Η χώρα μας θα είναι πρωτοπόρος
στην ενσωμάτωση της εν λόγω Οδηγίας σε πανευρωπαϊκό
επίπεδο. Το υπουργείο Δικαιοσύνης έχει ήδη συμπεριλάβει
τόσο στις θεσπισμένες νομοθετικές διατάξεις όσο και στις
σημερινές προτάσεις για την πάταξη της ενδοοικογενει-
ακής βίας κάθε σύγχρονη ευρωπαϊκή νομοθεσία.
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Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ

13+1 νέα μέτρα κατά 
της ενδοοικογενειακής βίας

Όλες οι αλλαγές που ανακοίνωσε ο υπουργός
Δικαιοσύνης - Βραχιολάκι σε όσους είναι υπό
επιτήρηση - Προφυλάκιση για τους δράστες 

και ποινές χωρίς αναστολή ή μετατροπή 
- Δίκες σε σύντομο χρόνο 
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Ο
Νίκος Ανδρουλάκης μπορεί να έριξε
την αυλαία της εκρηκτικής συνεδρία-
σης του Πολιτικού Συμβουλίου με ενω-

τική διάθεση, λέγοντας ότι θα προσπαθήσει η
πρόταση που θα καταθέσει στην Κεντρική Επι-
τροπή να είναι όσο γίνεται πιο ενωτική και να
καλύψει όλα όσα συζητήθηκαν, προκειμένου
να μπουν «η πολιτική και τα πρόσωπα στην κρί-
ση του λαού της παράταξης», όμως καμία πλευ-
ρά δεν πρόκειται να βγει από τα κομματικά χα-
ρακώματα αν δεν οριστικοποιηθεί ένα σαφές
χρονοδιάγραμμα που θα οδηγεί στις κάλπες για
την ανάδειξη νέας ηγεσίας από τη βάση. Στο
ημερολόγιο αρχίζουν να κυκλώνονται οι φθινο-
πωρινοί μήνες. Τυχόν πολιτικοί ελιγμοί κατά τη
διάρκεια της επικείμενης συνεδρίασης της ΚΕ
που θα επιβραδύνουν αυτές τις εξελίξεις είναι
βέβαιο ότι θα προκαλέσουν εκρηκτικές κατα-

στάσεις. Στο μεταξύ, είδε το
φως της δημοσιότητας η πρώ-
τη δημοσκόπηση για τις εξελί-
ξεις στην Κεντροαριστερά και
στο ΠΑΣΟΚ από την GPO για το
Star. Ειδικότερα, μεταξύ των
προσώπων που θεωρείται ότι
μπορούν να ενώσουν την Κεν-
τροαριστερά πρώτος είναι ο
Αλέξης Τσίπρας με 19%, δεύτε-

ρος ο Στέφανος Κασσελάκης με 10,6%, τρίτος ο
Νίκος Ανδρουλάκης με 10,4%, τέταρτος ο Χάρης
Δούκας με 9,3% και ακολουθούν οι Παύλος Γε-
ρουλάνος, Μανώλης Χριστοδουλάκης και Παύ-
λος Χρηστίδης. Ποσοστό 28,9% συγκεντρώνει η
απάντηση «κανένας από αυτούς».

Η πρώτη δημοσκόπηση για
τις εσωκομματικές εξελίξεις

Για πρώτη φορά μετά τις εκλογές η έρευνα

της GPO για το Star καταγράφει την άποψη της

κοινής γνώμης για τις εσωκομματικές εξελί-

ξεις στο ΠΑΣΟΚ. Για την άμεση εκλογή ηγεσίας

στο ΠΑΣΟΚ το 66,4% λέει «ναι» και «μάλλον

ναι», ενώ το 24,1% διαφωνεί. Στο σύνολο των

ερωτηθέντων καταλληλότερος για την ηγεσία

του ΠΑΣΟΚ θεωρείται ο Νίκος Ανδρουλάκης

από το 20,7%, ο Χάρης Δούκας από το 16,5%, ο

Παύλος Γερουλάνος από το 13,3% και ακολου-

θούν ο Μανώλης Χριστοδουλάκης και ο Παύλος

Χρηστίδης. Μεταξύ των ψηφοφόρων του ΠΑ-

ΣΟΚ ο Νίκος Ανδρουλάκης επιλέγεται από το

34,5%, ο Παύλος Γερουλάνος από το 17,7%, ο

Χάρης Δούκας από το 17,2% και ακολουθούν ο

Μανώλης Χριστοδουλάκης και ο Παύλος Χρη-

στίδης. Η έρευνα αποτυπώνει αναλυτικά τις

απόψεις των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ και του

ΠΑΣΟΚ σε σχέση με τις διεργασίες για την ανα-

σύνθεση της Κεντροαριστεράς. Στο ερώτημα αν

πρέπει να συνεργαστεί ο ΣΥΡΙΖΑ με το ΠΑΣΟΚ,

μεταξύ των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ «ναι» και

«μάλλον ναι» απαντά το 70,9%. Την ίδια απάντη-

ση δίνει το 52,3% των ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ. 

Την ίδια στιγμή, ο Νίκος Ανδρουλάκης μετά

το σφυροκόπημα που δέχτηκε στη συνεδρίαση

του Πολιτικού Συμβουλίου αρχίζει να μετράει

ξανά συμμάχους και αντίπαλους, με τους δεύ-

τερους να φαντάζουν περισσότεροι. 

Η ομάδα αιχμής και
οι διεκδικητές της ηγεσίας

Ήδη οι ομάδες στο εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ

αρχίζουν να σχηματοποιούνται και να επιλέ-

γουν στρατόπεδα. Οι «προεδρικοί» μοιάζουν

αιφνιδιασμένοι από τις εξελίξεις και σε πρώτη

φάση, εκτός από τη μικρή πολιτική εμπειρία,

δεν φαίνονται έτοιμοι να σηκώσουν το βάρος

μιας σκληρής εσωκομματικής αντιπαράθεσης.

Στην ομάδα αιχμής του Νίκου Ανδρουλάκη

συμπεριλαμβάνονται πρόσωπα όπως ο γραμ-

ματέας Ανδρέας Σπυρόπουλος, για τον οποίο

πληθαίνουν οι φήμες ότι τελεί υπό παραίτηση,

οι Παναγιώτης Δουδωνής, Δημήτρης Μάντζος,

Θανάσης Γλαβίνας, Όλγα Μαρκογιαννάκη,

Πέννυ Δαλαμπούρα, Νίκος Μήλης από το ΤΕΕ

και ο βουλευτής Ρεθύμνου Μανώλης Χνάρης, ο

οποίος με τη παρέμβασή του έδωσε άλλο χρώ-

μα στην αμυντική διάταξη που είχε επιλέξει η

«ομάδα Ανδρουλάκη», λέγοντας χαρακτηριστι-

κά: «Στην Κρήτη κερδίσαμε και τον Μητσοτάκη

και τον Κασσελάκη. Κάνε, πρόεδρε, εκλογές

τον Ιούλιο να μετρήσουν το μπόι τους ντάλα με-

σημέρι».

Από τα τρία πρόσωπα που ακούγονται δυνα-

τά ότι θα μπουν στην κούρσα για τη διεκδίκηση

της ηγεσίας, δηλαδή τους Γερουλάνο, Χριστο-

δουλάκη και Δούκα, αυτός που φαίνεται ότι

έχει πιο καλοκουρδισμένο μηχανισμό είναι ο

δήμαρχος της Αθήνας. Το τελευταίο διάστημα

έχει αναπτύξει έντονη δραστηριότητα και βλέ-

πει πολύ κόσμο σε πολλαπλά επίπεδα. Στο

στρατηγείο του φαίνεται ότι τον πρώτο λόγο

έχει σίγουρα ο πολύπειρος Χρήστος Πρωτόπα-

πας και προφανώς ο Οδυσσέας Κωνσταντινό-

πουλος, ο οποίος μάλιστα έχει ταχθεί ανοιχτά

υπέρ της υποψηφιότητάς του. Οι κύριοι Γερου-

λάνος και Χριστοδουλάκης δουλεύουν περισ-

σότερο σε επίπεδο βάσης και μεσαίων στελε-

χών και στην πορεία θα επιδιώξουν τις μεγάλες

συμμαχίες.

Οι... απέναντι και τα... τζόκερ
Μια άλλη ομάδα που έχει διαμορφωθεί

χωρίς να έχει επιλέξει συγκεκριμένο πρό-

σωπο, ανοιχτά τουλάχιστον, είναι εκείνη των

στελεχών που είναι απέναντι στον Νίκο Αν-

δρουλάκη όπως οι Κώστας Σκανδαλίδης, Πέ-

τρος Ευθυμίου, Νάντια Γιαννακοπούλου, Φί-

λιππος Σαχινίδης, Θόδωρος Μαργαρίτης, Τό-

νια Αντωνίου, Έφη Χαλάτση, Χαρά Κεφαλί-

δου, Μιλένα Αποστολάκη, Απόστολος Πάνας,

Χάρης Καστανίδης. Υπάρχουν και οι πιο με-

τριοπαθείς στις δημόσιες αναφορές τους αλ-

λά και υπέρμαχοι της προσφυγής στις κάλ-

πες όπως οι Ευαγγελία Λιακούλη, Στέφανος

Παραστατίδης, Χαρά Κεφαλίδου, Πάρης

Κουκουλόπουλος κ.ά.

Υπάρχουν όμως και οι μπαλαντέρ που προ-

τάσσουν την ανάγκη να διατηρηθεί με κάθε

τρόπο η ενότητα. Αυτό τον ρόλο διεκδικούν ο

Γιώργος Παπανδρέου, ο Μιχάλης Κατρίνης

και ο Παύλος Χρηστίδης από τη νεότερη γενιά

στελεχών, που όμως έχει πραγματοποιήσει

ένα πολύ στιβαρό πέρασμα στα «πασοκικά

μονοπάτια». Ειδικά για τον πρώην πρωθυ-

πουργό όλα δείχνουν ότι δεν θα μείνει σε αυ-

τό το πεδίο και πως μετά την αυλαία των εσω-

κομματικών διαδικασιών θα μπει μπροστά

στο να υπάρξει ένας σοβαρός διάλογος για

την ανασύνθεση των πολιτικών δυνάμεων της

Κεντροαριστεράς. 

Προεδρικοί, αμφισβητίες,
μετριοπαθείς και μπαλαντέρ

Ποια είναι
τα βασικά μπλοκ 
που κονταροχτυπιούνται 
- Όλα τα ονόματα με 
τους υπέρ και τους κατά 
του Νίκου Ανδρουλάκη

Χάρης Δούκας, Παύλος Γερουλάνος και Μανώλης
Χριστοδουλάκης φέρονται ως βασικοί υποψήφιοι

για τη διεκδίκηση της προεδρίας του ΠΑΣΟΚ

Ο Γερουλάνος έδωσε το στίγμα του
Στο μεταξύ, αυτήν τη στιγμή που η αμφισβήτηση προς την παρούσα ηγεσία έχει χτυ-

πήσει κόκκινο, η προσφυγή στη βάση για εκλογή ηγεσίας αποτελεί μονόδρομο. Στα επι-
τελεία τής κάθε πλευράς σταθμίζουν τα αρνητικά και τα θετικά δεδομένα και σηκώνουν
τα μανίκια για να έχουν έτοιμες τις προτάσεις τους για τη συνεδρίαση της ΚΕ με κοινό
παρονομαστή την «εκλογή από τη βάση». Από τα τρία πρόσωπα που βρίσκονται στο κά-
δρο των πρωταγωνιστών, μόνο ο Παύλος Γερουλάνος βγήκε χθες να μιλήσει και να δώ-
σει το στίγμα του. Σε συνέντευξή του στο Πρώτο Πρόγραμμα της ΕΡΤ ο κ. Γερουλάνος,
κληθείς να απαντήσει για το τι έχουμε να περιμένουμε από εδώ και πέρα για το ΠΑΣΟΚ,
επισήμανε: «Υπάρχουν πολλά σενάρια πάνω στο τραπέζι. Ένα σενάριο είναι για παρά-
δειγμα να πάμε άμεσα σε εκλογές. Δεύτερο σενάριο να πάμε σε εκλογές μετά το καλο-
καίρι και τρίτο σενάριο είναι να κάνουμε μια συνδιάσκεψη και μετά να πάμε σε εκλογές.
Για μένα όσο πιο γρήγορα προχωρήσουν αυτές οι διαδικασίες τόσο το καλύτερο». Κλη-
θείς να απαντήσει αν θα είναι ο ίδιος υποψήφιος με το κόμμα, ο κ. Γερουλάνος απάντη-
σε: «Αυτό θα το αφήσουμε όταν θα έρθει ο χρόνος (…). Πιο συγκεκριμένα, αν ένα πρό-
σωπο έρθει αύριο, πάρει το ΠΑΣΟΚ και το ΠΑΣΟΚ συνεχίσει να λειτουργεί έτσι, σας δια-
βεβαιώ ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου ο ίδιος να ήταν, δεν θα πήγαινε το ΠΑΣΟΚ σε νίκη
στις επόμενες εκλογές».

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

ΠΑΣΟΚ



Σ
τις εξελίξεις στη Μέση Ανατολή
αναφέρθηκε ο υπουργός Εξωτερι-
κών Γιώργος Γεραπετρίτης με συ-

νέντευξή του στο Reuters λέγοντας ότι η
Ευρώπη έχει καθήκον να φιλοξενήσει
τραυματισμένα παιδιά από τον πόλεμο στη
Γάζα για όσο καιρό διαρκέσει η σύγ-
κρουση.

«Πρέπει να αντιμετωπίσουμε αυ-
τή την τραγωδία πολύ ξεκάθαρα»,
σημείωσε ο επικεφαλής της ελληνι-
κής διπλωματίας και πρόσθεσε πως
η Ευρώπη θα πρέπει να είναι ανοιχτή
σε μια τέτοια προοπτική κυρίως για
τα παιδιά που είναι αντιμέτωπα με
πείνα κι άλλου είδους κινδύνους. Άλλω-
στε, η προστασία των παιδιών σε ένοπλες
συγκρούσεις είναι μια από τις κορυφαίες
προτεραιότητες που θα έχει η Ελλάδα κατά
τη συμμετοχή της στο Συμβούλιο Ασφαλεί-
ας του ΟΗΕ τη διετία 2025-2026».

Αναγκαιότητα άμεσης ειρήνευσης
Ο κ. Γεραπετρίτης ανέφερε ακόμη πως η

πρωτοβουλία αυτή δεν συνδέεται με την
τακτική μετανάστευση. «Αυτή είναι μια
προφανής έκκληση για ανθρωπιστική βοή-
θεια. Δεν μιλάμε εδώ για οικονομικούς με-
τανάστες ή άλλου τύπου παράτυπης μετα-
νάστευσης», τόνισε ο υπουργός Εξωτερι-
κών, υπογραμμίζοντας τον τρομερό ψυχο-
λογικό αντίκτυπο του πολέμου στα παιδιά.

Ο κ. Γεραπετρίτης είπε επίσης πως μίλη-
σε προ ημερών με τον Ισραηλινό υπουργό
Εξωτερικών και τον Παλαιστίνιο πρωθυ-
πουργό και υπουργό Εξωτερικών, Μοχά-
μεντ Μούσταφα, ενώ τόνισε την αναγκαιό-
τητα άμεσης ειρήνευσης και εκπόνησης
σχεδίου ανοικοδόμησης της Γάζας. 

«Δεν πρέπει να περιμένουμε να σταμα-

τήσει ο πόλεμος, ώστε να αρχίσουμε να συ-
ζητάμε για αυτό», ανέφερε χαρακτηριστικά
ο υπουργός Εξωτερικών. Ερωτώμενος δε
σχετικά με την κατάσταση στην Ερυθρά
Θάλασσα, ο κ. Γεραπετρίτης δήλωσε: «Εί-
μαι σχετικά αισιόδοξος ότι μαζί με την εκε-

χειρία που ευελπιστούμε να πετύ-
χουμε στο πολύ άμεσο μέλλον, η κα-
τάσταση επίσης στην Ερυθρά Θά-
λασσα θα βελτιωθεί σημαντικά».

Τα θέματα αυτά συζήτησε και με
τον Πρόεδρο της Κύπρου Νίκο Χρι-

στοδουλίδη, τον οποίο συνάντησε
στη Λευκωσία. Ξεκάθαρη εξακολου-
θεί να είναι η στήριξη της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης προς τη Λευκωσία, μετά τις
απειλές του επικεφαλής της Χεζμπολάχ
Χασάν Νασράλα, που ανέφερε ότι η Κύ-
προς θα «γίνει μέρος του πολέμου» αν το
Ισραήλ χρησιμοποιήσει το αεροδρόμιό της.

«Στήριξη της Κύπρου»
«Η Κύπρος είναι κράτος-μέλος της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό σημαίνει ότι οποι-
αδήποτε απειλή προς κάποιο από τα κράτη-
μέλη μας είναι απειλή εναντίον της Ευρω-
παϊκής Ένωσης», διαμήνυσε ο εκπρόσω-
πος της Κομισιόν για θέματα Εξωτερικών
Υποθέσεων Πίτερ Στάνο, κατά την ενημέ-
ρωση των ανταποκριτών στις Βρυξέλλες. 

Ο εκπρόσωπος της Κομισιόν τόνισε ότι η
Ευρωπαϊκή Ένωση βρίσκεται δίπλα στην
Κύπρο. «Υπό αυτό το πρίσμα, η ΕΕ στηρίζει
πλήρως την Κύπρο και τη δήλωση που έκα-
νε για τις απειλές από τη Χεζμπολάχ ο Πρό-
εδρος της Κύπρου. Θα συνεχίσουμε να εί-
μαστε δίπλα στην Κύπρο και να της δεί-
χνουμε αλληλεγγύη και για αυτό στηρίζου-
με τη δήλωση που εκδόθηκε από τον Κύ-
πριο πρόεδρο», ανέφερε.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 21 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΔΙΠΛΩΜΑΤΙΑ21

Έκκληση για άμεση βοήθεια από τον υπουργό 
Εξωτερικών ώστε να τα προστατεύσουν από

τις ένοπλες συγκρούσεις και την πείνα

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ

«Καθήκον της Ευρώπης
να φιλοξενήσει 
τραυματισμένα παιδιά
από τη Λωρίδα της Γάζα»
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Τ
ο ημερολόγιο καταστρώματος της
φρεγάτας «Ψαρά» άρχισε ήδη να γεμί-
ζει, καταγράφοντας τις πρώτες ώρες

του πληρώματος στον πλου προς την εμπόλε-
μη ζώνη της Ερυθράς Θάλασσας. Μετά τον
απόπλου το πρωί της Τετάρτης, η ελληνική
ΜΕΚΟ διέγραψε πορεία προς την Κρήτη, όπου
ήταν ο πρώτος ενδιάμεσος σταθμός. Έπειτα
από έναν μικρό ανεφοδιασμό και έναν έλεγχο

σε ορισμένα συστήματα, έβα-
λε πλώρη για τη Διώρυγα του
Σουέζ και από εκεί για τον
διάπλου της Ερυθράς Θάλασ-
σας και τον Κόλπο του Άντεν.
Εκεί θα δέσει για ορισμένες
ώρες ώστε το πλήρωμα να
πάρει μερικές «ανάσες» πριν
αναλάβει και επίσημα υπηρε-

σία στη «διακεκαυμένη ζώνη».
Το κλίμα στο πλοίο είναι άριστο. Συνεργα-

σία, ηρεμία και αποφασιστικότητα για να έρ-
θει εις πέρας μια εξαιρετικά απαιτητική και
επικίνδυνη αποστολή. Άλλωστε, κυβερνήτης
και πλήρωμα έχουν βρεθεί και πάλι σε συμ-
μαχικές αποστολές και διαθέτουν μεγάλη
εμπειρία στην αντιμετώπιση επικίνδυνων
καταστάσεων.

Σίγουρα η ζώνη της Ερυθράς δεν έχει κα-
μία σχέση με οποιαδήποτε άλλη αποστολή,
καθώς μιλάμε για εμπόλεμη ζώνη με συνε-
χείς επιθέσεις από τους αντάρτες Χούθι της
Υεμένης, ωστόσο το πλήρωμα ξέρει τις δυνα-
τότητες της ελληνικής φρεγάτας και πώς θα
τις αξιοποιήσει στον μέγιστο βαθμό. 

Με το βλέμμα στον... Σεπτέμβριο
Οι τονωτικές «ενέσεις» που έλαβε η φρε-

γάτα «Ψαρά» σε οπλισμό και ηλεκτρονικά
συστήματα ενισχύουν σαφώς την αποτρεπτι-
κή της ισχύ. Μάλιστα, ορισμένα από τα συ-
στήματα που τοποθετήθηκαν είναι πιο προ-
ηγμένα και από αυτά που είχε η «Ύδρα», η
οποία επίσης παραχώρησε ορισμένα συστή-
ματα στη φρεγάτα «Ψαρά».

Στο Ναυτικό Επιτελείο επικρατεί μεν ικα-
νοποίηση για το γεγονός ότι η «Ύδρα» έφερε
σε πέρας την αποστολή της με απόλυτη επι-
τυχία, όμως ο προβληματισμός είναι διάχυ-
τος για το μέλλον. Με δεδομένο ότι οι συμμα-
χικές υποχρεώσεις έχουν αυξηθεί και με
επίσης δεδομένες τις αναθεωρητικές βλέ-
ψεις της Τουρκίας, στελέχη του Πολεμικού
Ναυτικού εκφράζουν ανησυχίες για το κατά
πόσο θα μπορεί να ανταπεξέρχεται η χώρα
μας σε όλες αυτές τις ανάγκες.

Αναβολές, καθυστερήσεις, επιπλέον συ-
ζητήσεις και παζάρια έχουν οδηγήσει το Πο-
λεμικό Ναυτικό σε μια κατάσταση αδιεξόδου
με τις διαθεσιμότητες σε μεγάλες μονάδες
επιφανείας. Δεν είναι υπερβολή! Αρκεί να
σκεφτούμε το γεγονός ότι ακόμη και τώρα
δεν έχει βρεθεί το πλοίο που θα αντικαταστή-
σει τη φρεγάτα «Ψαρά» στην Ερυθρά Θάλασ-

σα τον Σεπτέμβριο και θα αντιληφθούμε σε
ποιο έσχατο σημείο έχει φτάσει το ένδοξο
Πολεμικό μας Ναυτικό.

Ο εκσυγχρονισμός των ΜΕΚΟ δεν έχει
προχωρήσει ακόμη. Τα... παζάρια και με τη
γερμανο-ολλανδική κοινοπραξία συνεχίζον-
ται, ναυπηγεία δεν έχουν βρεθεί για τις εργα-
σίες αναβάθμισης, οριστικές πολιτικές απο-
φάσεις δεν έχουν ληφθεί και ηγεσία και πλη-
ρώματα αγωνιούν για το μέλλον.

Ο Σεπτέμβρης είναι πολύ κοντά και με τη
φρεγάτα «Ψαρά» να επιστρέφει, η χώρα μας
θα κληθεί να στείλει το επόμενο πλοίο. Ποιο
θα είναι αυτό; Κανείς δεν μπορεί να πει με σι-
γουριά. Θα είναι η φρεγάτα «Σπέτσαι»; Θα
μπορούσε, αλλά συμμετέχει στην επιχείρηση
του ΟΗΕ «Unifil» στην Ανατολική Μεσόγειο,
ανοιχτά του Λιβάνου. Θα μπορούσε να είναι η
τέταρτη και νεότερη ΜΕΚΟ, η «Σαλαμίς»;
Μάλλον δύσκολο, μιας και βρίσκεται σε δια-
δικασία συντήρησης στον Ναύσταθμο Σαλα-

μίνας. Θα μπορούσε να είναι κάποια από τις
φρεγάτες S; Απίθανο, μιας και πρόκειται για
πλοία σχεδόν 50 ετών και σαφώς δεν μπο-
ρούν να ανταποκριθούν στις απαιτήσεις μιας
εμπόλεμης ζώνης. Θα μπορούσε να ξανα-
σταλεί η «Ύδρα»; Αυτό θα σήμαινε πως το
πλήρωμα θα βρισκόταν εν πλω πάνω από 200
μέρες σε ένα μόλις έτος. 

Δεν υπάρχει χρόνος
Ο χρόνος πλέον είναι αμείλικτος και οι

υπεύθυνοι έρχονται αντιμέτωποι με τις ευ-
θύνες τους. Η ανάγκη για νέες και αξιόπι-
στες πλώρες δεν «φωνάζει» τους τελευταί-
ους μήνες. Είναι ζήτημα ετών και το Πολε-
μικό Ναυτικό το έχει επισημάνει επανει-
λημμένα στην πολιτική ηγεσία εδώ και σχε-
δόν μια δεκαετία. 

Η μόνη κίνηση που έγινε ήταν η παραγγε-
λία των φρεγατών Belh@rra και των ελικο-
πτέρων Romeo. Μπορούν όμως τρεις φρε-

γάτες να καλύψουν τις ανάγκες ολόκληρου
Στόλου σε μια περιοχή που κυριολεκτικά μυ-
ρίζει μπαρούτι; Η απάντηση είναι προφανής. 

Η κλεψύδρα δεν αδειάζει... άδειασε.
Απαιτούνται αποφάσεις εδώ και τώρα για το
μέλλον του Πολεμικού Ναυτικού. Και αν τα
πληρώματα κάνουν υπομονή, βάζοντας πά-
νω απ’ όλα το συμφέρον της πατρίδας, οι
σύμμαχοι δεν πρόκειται να κάνουν ανάλο-
γες υποχωρήσεις.

Όταν αποχωρήσει η «Ψαρά» στο τρίμηνο
από την Ερυθρά Θάλασσα, θα ζητήσουν να
μάθουν ποιο θα είναι το πλοίο που θα την αν-
τικαταστήσει. Θα σταλεί η «Σπέτσαι»; Και πό-
τε θα γίνουν οι απαραίτητες παρεμβάσεις σε
οπλισμό και συστήματα; Εν πλω; Θυμίζουμε
ότι η «Ψαρά» προετοιμαζόταν για τη σκάντζα
στην «Ύδρα» πριν ακόμα εκείνη φτάσει στην
Ερυθρά και μέχρι την τελευταία στιγμή γίνον-
ταν παρεμβάσεις και δοκιμές.

Λύσεις υπάρχουν για το Πολεμικό Ναυτικό
και τις γνωρίζουν πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία. Η επιλογή των διαπραγματεύσεων
όμως για μεταχειρισμένα πλοία αμφιβόλου
ποιότητας και αξιοπιστίας και για πλοία που
θα τα παραλάβουμε σε καμιά δεκαετία -και
αν- ενέχει σοβαρούς κινδύνους και ελπίζου-
με πως δεν κληθούμε να αντιμετωπίσουμε
τις συνέπειες. 

Γρίφος η αντικατάσταση
της φρεγάτας «Ψαρά»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Έντονος προβληματισμός στο Ναυτικό Επιτελείο για το ποιο πλοίο,
που θα μπορεί να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις μιας εμπόλεμης ζώνης,

θα πάρει τη θέση της ελληνικής ΜΕΚΟ που έβαλε πλώρη 
για την Ερυθρά Θάλασσα
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Η
Επιτροπή εκφράζει την ικανο-
ποίησή της για την απόφαση
του Συμβουλίου επί της κύρω-

σης της συμφωνίας των Ηνωμένων
Εθνών για τη βιοποικιλότητα πέραν των
εθνικών δικαιοδοσιών (BBNJ), γνωστής
και ως Συνθήκης για την Ανοικτή Θά-
λασσα. Με την απόφαση αυτή η ΕΕ είναι
πλέον έτοιμη να καταθέσει επίσημα το
έγγραφο κύρωσης, πράγμα που η ΕΕ και
τα κράτη-μέλη της δεσμεύτη-
καν να πράξουν πριν από την
επόμενη διάσκεψη των Ηνω-
μένων Εθνών για τους ωκεα-
νούς τον Ιούνιο του 2025.

Η ΕΕ συνέβαλε καθοριστι-
κά στη σύναψη της συμφω-
νίας BBNJ και προτρέπει
όλες τις χώρες να κυρώσουν
άμεσα τη Συνθήκη, η οποία
θα τεθεί σε ισχύ μόλις κυ-
ρωθεί από 60 χώρες. Επί του
παρόντος, επτά χώρες έχουν
κυρώσει τη Συνθήκη και 89 την έχουν
υπογράψει.

Η Συνθήκη προβλέπει κοινή διακυ-
βέρνηση της μισής περίπου επιφάνει-
ας της Γης και του 95% του όγκου των
ωκεανών.

Θα συμβάλει στη δημιουργία προ-
στατευόμενων θαλάσσιων περιοχών
στην ανοικτή θάλασσα, προστατεύον-
τας έτσι τους ωκεανούς από τις αν-
θρωπογενείς πιέσεις και συμβάλλον-
τας σημαντικά στην καταπολέμηση της
κλιματικής αλλαγής, στην προστασία
της βιοποικιλότητας και στην επίτευξη
του στόχου της προστασίας τουλάχι-
στον του 30% του πλανήτη έως το 2030.

Η Συνθήκη καλύπτει ένα τεράστιο κε-
νό στην προστασία των ωκεανών, κα-
θώς επί του παρόντος προστατεύεται μό-
νο το 1% περίπου της ανοικτής θάλασσας.

Οι περιοχές που καλύπτονται από τη
Συνθήκη είναι ζωτικής σημασίας τόσο
για την οικολογική ανθεκτικότητα όσο
και για την παροχή πόρων στους ανθρώ-
πους.

Η ΕΕ έχει δεσμευτεί να στηρίξει τις
αναπτυσσόμενες χώρες στην εφαρμο-
γή τής εν λόγω Συνθήκης, κινητοποι-
ώντας κονδύλια από το παγκόσμιο

πρόγραμμα της ΕΕ για τους ωκεανούς,
ενώ έχει καλέσει και άλλους σημαντι-
κούς δωρητές να πράξουν το ίδιο.

Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής Ursula von der Leyen υπέγρα-
ψε τη Συνθήκη Ανοιχτής Θάλασσας εξ
ονόματος της ΕΕ τον Σεπτέμβριο του
2023. Τον Οκτώβριο του 2023, η Επι-
τροπή υπέβαλε στο Συμβούλιο πρότα-
ση για τη σύναψη αυτής της Συνθήκης.

Τον Απρίλιο του 2024 το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο έδωσε
τη συγκατάθεσή του για τη σύ-
ναψη της Συνθήκης για την
Ανοικτή Θάλασσα με συντρι-
πτική πλειοψηφία. Με την
απόφαση του Συμβουλίου η
ΕΕ είναι πλέον έτοιμη να επι-
κυρώσει τη Συνθήκη της Ανοι-
χτής Θάλασσας.

Οι περιοχές πέραν της εθνι-
κής δικαιοδοσίας περιλαμβά-
νουν την ανοιχτή θάλασσα και

τον βυθό πέρα   από την εθνική δικαιο-
δοσία. Περιέχουν θαλάσσιους πόρους
και βιοποικιλότητα και παρέχουν ανε-
κτίμητα οικολογικά, οικονομικά, κοι-
νωνικά, πολιτιστικά, επιστημονικά
οφέλη και οφέλη για την επισιτιστική
ασφάλεια στην ανθρωπότητα. Ωστόσο,
δέχονται αυξανόμενη πίεση από τη ρύ-
πανση, την υπερεκμετάλλευση, την
κλιματική αλλαγή και την απώλεια βιο-
ποικιλότητας.

Η Συνθήκη για την Ανοικτή Θάλασσα
θα επιτρέψει τη δημιουργία θαλάσ-
σιων προστατευόμενων περιοχών
στην ανοιχτή θάλασσα σε παγκόσμιο
επίπεδο, προστατεύοντας τον ωκεανό
από τις ανθρώπινες πιέσεις, συμβάλ-
λοντας σημαντικά στη μείωση της κλι-
ματικής αλλαγής, στην προστασία της
βιοποικιλότητας και στην επίτευξη του
στόχου προστασίας τουλάχιστον του
30%. Η Συνθήκη αντιμετωπίζει έτσι ένα
έντονο χάσμα στην προστασία των
ωκεανών, καθώς μόνο το 1% περίπου
της ανοιχτής θάλασσας προστατεύεται
επί του παρόντος.

Οι διεργασίες θα είναι έντονες και
απαιτούνται οριστικές λύσεις για τα
μεγάλα προβλήματα. 

Η Ευρωπαϊκή Ακαδημία
Επιστημών και Τεχνών

Η
Ακαδημία αριθμεί λίγο πάνω από 2.000 μέλη. Στην Ευρωπαϊκή Ακαδη-
μία Επιστημών και Τεχνών συμμετέχουν ως εκλεγμένα τακτικά μέλη και
35 ακαδημαϊκοί ως κάτοχοι του βραβείου Νόμπελ.

Η επίσημη έδρα της Ευρωπαϊκής Ακαδημίας Επιστημών και Τεχνών βρίσκεται
στην αρχαία πρωτεύουσα της Ευρώπης στην όμορφη πόλη του Σάλτσμπουργκ
της Αυστρίας. Μετά από την κατ’ έτος εκλογή των νέων μελών της Ακαδημίας γί-
νεται σε ορισμένη ημερομηνία και η επίσημη υποδοχή τους ως νέων ακαδημαϊ-
κών μέσα στην Ευρώπη, με τον τίτλο σε περγαμηνή του «Ευρωπαίου Ακαδημαϊ-
κού». Συνήθως λαμβάνει χώρα σε τελετή στο Πανεπιστήμιο του Σάλτσμπουργκ,
όπου και επισήμως ο πρόεδρος της Ακαδημίας, ο καθηγητής Klaus Mainzer,
αναγιγνώσκει το επίσημο κείμενο της εκλογής των νέων μελών ως ακαδημαϊκών
και γίνεται η τοποθέτησή τους ως τακτικών ή αναπληρωματικών μελών για μία
από τις επτά τάξεις που εξελέγησαν.

Η Ευρωπαϊκή Ακαδημία Επιστημών και Τεχνών (Europe-
an Academy of Sciences and Arts) συναποτελεί τον ισχυρό
κοινωνικό και επιστημονικό πυρήνα των επιστημονικών συ-
ζητήσεων, επηρεάζει σημαντικές αποφάσεις που λαμβά-
νονται σε ευρωπαϊκό Επίπεδο, για επιστημονικούς τομείς,
την υγεία, τις φυσικές επιστήμες, τις τέχνες, την τεχνολογία,
τη θρησκεία, την πολιτική επιστήμη και διακυβέρνηση, τη
νομική επιστήμη κ.ά. Τα επίσημα έγγραφα που συντάσσον-
ται από τους ακαδημαϊκούς, εκ των επτά τάξεων ή κλάσεων,
μετά από έγκριση της Συγκλήτου ή Γερουσίας της Ακαδη-
μίας αποστέλλονται στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και δημοσι-
εύονται σε επιστημονικά έντυπα ευρωπαϊκά και επιστημο-
νικά.

Η Academia Scientiarum et Artium Europaea, που ιδρύ-
θηκε το 1985, έχει τακτικά και αντεπιστέλλοντα μέλη. Στο

πλαίσιο της Ακαδημίας λειτουργεί το Ευρωπαϊκό Πανεπιστήμιο «Alma Mater
Europaea». Η έδρα της Ακαδημίας στο Σάλτσμπουργκ της Αυστρίας τελεί υπό
την αιγίδα της Προεδρίας των 12 ευρωπαϊκών κρατών, μεταξύ των οποίων και η
Ελλάδα. Η αξιολόγηση, εκλογή, υποδοχή και του γράφοντος, με εισήγηση του
ακαδημαϊκού και καθηγητή Wolfgang Rohrbach, για την 5η Τάξη της Ακαδημίας,
συναποτελεί μια επιπλέον σημαντική διεθνή διάκριση για την Ελλάδα. Η διεθνής
διάκριση αυτή δίνεται σε επιστήμονες με γνώμονα την εξαιρετική συνεισφορά
στην επιστήμη αποδεδειγμένα, για μελέτες, επιτεύγματα, προαγωγή διεθνούς
αναγνώρισης επιστημονικής αριστείας και υψηλού επιπέδου έρευνας.

Κάποια από τα επίτιμα μέλη της Ευρωπαϊκής Ακαδημίας είναι ο Helmut Kohl,
πρώην καγκελάριος της Γερμανίας, ο Jean-Claude Juncker, πρόεδρος της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, o βασιλιάς Φίλιππος του Βελγίου, ο πρίγκιπας Jean του
Λουξεμβούργου, η Doris Leuthard, πρόεδρος της Ελβετικής Συνομοσπονδίας, η
Dorothee Stapelfeldt, πρώην πρόεδρος του Κοινοβουλίου του Αμβούργου, ο
Heinz Fische, πρόεδρος της Αυστρίας, ο Borut Pahor, πρόεδρος της Σλοβενίας, ο
Romano Prodi, πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και πρώην πρωθυπουρ-
γός της Ιταλίας, ο Βίκτορ Κλίμα, καγκελάριος της Αυστρίας κ.ά.

Η Ευρωπαϊκή Ακαδημία Επιστημών και Τεχνών, ως ένα απ’ τα πιο διάσημα
ακαδημαϊκά ιδρύματα σε παγκόσμιο επίπεδο με υψηλό κύρος, συνδέει σημαντι-
κά τα πανεπιστήμια και τα επιστημονικά ερευνητικά κέντρα με τα κέντρα των
παγκοσμίων αποφάσεων για όλο τον κόσμο. Κάθε χρόνο η Ευρωπαϊκή Ακαδημία
Επιστημών απονέμει το βραβείο Blaise Pascal Medal σε εξαιρετικούς επιστήμο-
νες και ακαδημαϊκούς. Μάλιστα, στο 5ο τμήμα ή κλάδο συνολικά ανήκουν έξι μο-
ναδικοί ελληνικής καταγωγής μαζί με τον γράφοντα.

Ωφέλιμο θα ήταν η ελληνική κυβέρνηση να πρωτοτυπήσει και να ενεργοποι-
ήσει τον παγωμένο νόμο για τους άμισθους πρέσβεις εκ προσωπικοτήτων και να
καταστήσει πίνακα από ενδιαφερόμενους άμισθους ακαδημαϊκούς για τέτοιες
θέσεις πρέσβεων, για την καλή προαγωγή των υψηλών διεθνών σχέσεων και την
προαγωγή του δημοσίου συμφέροντος.

Τα κράτη-μέλη της ΕΕ καλούνται
να κυρώσουν τη συμφωνία 
για την ανοικτή θάλασσα

του
Κων/νου 

Σ. Μαργαρίτη

Δημοσιογράφος

του
δρα Αλέξιου 

Παναγόπουλου

Ακαδημαϊκός 
και καθηγητής, 

alexios.panagopoulos@gmail.co
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Ο
πνιγμός είναι ένα σημαντικό αλλά
υποτιμημένο πρόβλημα δημόσιας
υγείας στον αναπτυσσόμενο κό-

σμο. Αποτελεί κύρια αιτία θανάτου σε πολ-
λές χώρες.

Νέοι και υπό ανάπτυξη οργανισμοί διά-
σωσης μπορούν να αγωνιστούν για να ει-
σαγάγουν αποτελεσματικές παράκτιες
στρατηγικές πρόληψης του πνιγμού λόγω
των περιορισμένων πόρων και της ελλι-
πούς εκπαίδευσης.

Τι είναι ο πνιγμός;

Για να παραμείνει ζωντανός ένας άνθρω-
πος απαιτούνται τα εξής τρία πράγματα:

- Οξυγόνο (αέρας)

Εάν ένα θύμα δεν έχει οξυγόνο, ο ναυα-
γοσώστης χρειάζεται να σκεφτεί την ανα-
πνοή του.

- Αίμα

Εάν ένας τραυματίας αιμορραγεί, πρέπει
να ελεγχθεί.

- Αντλία της καρδιάς

Εάν η αντλία (της καρδιάς) ενός θύματος
σταματήσει, ο ναυαγοσώστης μπορεί να
χρειαστεί να του προσφέρει αναπνευστική
υποστήριξη.

Χωρίς ένα από τα παραπάνω, ένα άτομο
δεν θα επιβιώσει.

Ο ορισμός του πνιγμού που υιοθετήθηκε
από το Παγκόσμιο Συνέδριο για τον Πνιγμό
(2002) είναι ο εξής: «Η διαδικασία της εμ-
πειρίας του αναπνευστικού από
βύθιση/καταβύθιση σε υγρό». Ο πνιγμός
συμβαίνει όταν ένα άτομο δεν είναι σε θέ-
ση να αναπνεύσει οξυγόνο επειδή οι αερα-
γωγοί του είναι κάτω από το νερό.

Γιατί οι άνθρωποι πνίγονται

Οι λόγοι για τους οποίους πνίγονται οι
άνθρωποι μπορούν να αποδειχθούν από
την αλυσίδα πνιγμού. Κάθε κρίκος της αλυ-
σίδας μπορεί να οδηγήσει σε πνιγμό ή μπο-
ρεί να οδηγήσει στον επόμενο κρίκο.

1. Έλλειψη γνώσεων, αδιαφορία ή παρα-
νόηση του κινδύνου.

2. Μη ενημέρωση ή ανεμπόδιστη πρό-
σβαση στον κίνδυνο.

3. Έλλειψη επίβλεψης ή επιτήρησης.

Αίτια

- Αδυναμία εντοπισμού των κινδύνων.

- Μη κατανόηση των κινδύνων και με
ποιον τρόπο θα μπορούσαν να προκαλέ-
σουν βλάβη.

- Οι άνθρωποι μπορεί να χρησιμοποιούν
επικίνδυνες περιοχές του νερού, όπως οι
περιοχές με ισχυρά ρεύματα.

- Κολύμπι σε περιοχές όπου δεν υπάρχει
κανείς να παρέχει διάσωσης.

Ρόλος του ναυαγοσώστη

- Να εντοπίζει τους κινδύνους στην πα-
ραλία.

- Να λέει στους ανθρώπους ποιοι είναι οι
κίνδυνοι.

- Να προσφέρει συμβουλές σχετικά με
τους κινδύνους γύρω από την παραλία.

- Να παρέχει μια ασφαλή περιοχή του
θαλάσσιου χώρου για τους λουόμενους και
όλους τους χρήστες της παραλίας. 

- Συνεργασία με τις τοπικές
αρχές για τον περιορισμό και την
πρόσβαση σε επικίνδυνες περιο-
χές.

- Παροχή ασφαλούς επίβλε-
ψης.

Άτομα που κινδυνεύουν από
πνιγμό

Ο καθένας μπορεί να πνιγεί,
αλλά ορισμένα άτομα μπορεί
διατρέχουν μεγαλύτερο κίνδυνο.

Οι ομάδες υψηλού κινδύνου
μπορεί να περιλαμβάνουν:

- παιδιά

- ψαράδες

- επισκέπτες

- μη κολυμβητές

- ηλικιωμένους

- μεθυσμένους.

Οι ναυαγοσώστες είναι σημαντικό να
γνωρίζουν ότι οποιοσδήποτε μπορεί να
πνιγεί ή να βρεθεί σε δυσκολία μέσα στο
νερό. 

Ποιος είναι ο ναυαγοσώστης;

Ο ναυαγοσώστης είναι ένα άτομο που εί-
ναι υπεύθυνο για τη διατήρηση της ασφά-
λειας των ατόμων που χρησιμοποιούν την
παραλία.

Οι ναυαγοσώστες αναλαμβάνουν την ευ-
θύνη για μια καθορισμένη περιοχή ή δρα-
στηριότητα για να διασφαλίσουν ότι είναι
ασφαλής η χρήση της.

Τι κάνει ένας ναυαγοσώστης;

Είναι καθήκον του ναυαγοσώστη:

- να αποτρέπει την εκδήλωση περιστατι-
κών

- να ανταποκρίνεται στα εξελισσόμενα
περιστατικά

- να ανταποκρίνεται σε επείγοντα περι-
στατικά παρέχοντας

δεξιότητες διάσωσης και φροντίδας
έκτακτης ανάγκης.

Η διεξαγωγή μιας διάσωσης είναι επι-
κίνδυνη τόσο για τον λουόμενο όσο και για
τον ναυαγοσώστη. Η αλυσίδα πνιγμού (βλ.
παραπάνω) υπογραμμίζει τα βήματα που
απαιτούνται για να μειωθεί η πιθανότητα να

βρεθεί ένα άτομο σε κίνδυνο μέσα
στο νερό.

Εκπαίδευση στην κοινότητα

Εκτός από την παροχή εποπτείας
και διάσωσης, οι ναυαγοσώστες θα
βοηθήσουν επίσης στην εκπαίδευ-
ση των ανθρώπων για τους κινδύ-
νους του νερού, καθώς και στην
παραλία.

Είναι σημαντικό οι χρήστες της
παραλίας να γνωρίζουν τα εξής:

- τους κινδύνους στην παραλία

- τη σημασία των σημαιών και
των πληροφοριακών πινακίδων

- τον ρόλο του ναυαγοσώστη

- πού είναι ασφαλές να κολυμ-
πήσουν ή να κάνουν σέρφινγκ.

Η εκπαίδευση στην κοινότητα
βασίζεται κυρίως σε εκείνους που
κινδυνεύουν περισσότερο από

πνιγμό.

Αυτοί μπορεί να είναι οι κάτοικοι της κοι-
νότητας ή οι χρήστες που ταξιδεύουν στην
παραλία από άλλη περιοχή.

Υπάρχουν πολλοί διαφορετικοί τρόποι
επικοινωνίας με τους χρήστες της παρα-
λίας. Αυτό μπορεί να περιλαμβάνει σχο-
λεία και κοινοτικές ομιλίες, εκστρατείες
στα μέσα ενημέρωσης και κοινωνικής δι-
κτύωσης, αφίσες, φυλλάδια ή απλά να συ-
νομιλούν με τους χρήστες της παραλίας.

Συζητώντας

Μιλήστε στους ανθρώπους για τους κιν-
δύνους στην παραλία και πώς μπορούν να
παραμείνουν ασφαλείς. Αυτό μπορεί να γί-
νει στην παραλία, σε ένα τοπικό σχολείο ή
σε ένα Κέντρο Κοινότητας.

Τι κάνει καλό έναν ναυαγοσώστη;

Ένας καλός ναυαγοσώστης πρέπει να εί-
ναι σε θέση να αλληλοεπιδρά καλά με το
κοινό και άλλες υπηρεσίες για να αποτρέ-
ψει την εκδήλωση περιστατικών.

Ορισμένες βασικές δεξιότητες ενός κα-
λού ναυαγοσώστη είναι:

- να μπορεί να επικοινωνεί καλά

- να είναι αξιόπιστος και έμπιστος

- να είναι παρατηρητικός, να παρατηρεί
γρήγορα τα πράγματα και να ανταποκρίνε-
ται

- να γνωρίζει τους τοπικούς κινδύνους

- να έχει καλές δεξιότητες στο νερό και
καλή φυσική κατάσταση

- να έχει τακτική εκπαίδευση.

Στολή ναυαγοσώστη και προσωπικός
εξοπλισμός

Η στολή κάνει τον ναυαγοσώστη πιο ορα-
τό και εύκολα αναγνωρίσιμο από τους χρή-
στες της παραλίας και άλλους ναυαγοσώ-
στες. Κάνει επίσης την υπηρεσία του ναυα-
γοσώστη να φαίνεται επαγγελματική. Τα
χρώματα κόκκινο και κίτρινο είναι διεθνώς
αποδεκτά χρώματα των ναυαγοσωστών.
Είναι φωτεινά και ορατά σε μεγάλες απο-
στάσεις.

Συνιστάται τα μπλουζάκια να είναι κίτρι-
να και τα σορτς να είναι κόκκινα.

Το λογότυπο «LIFEGUARD» μπορεί να
αναγράφεται στον ρουχισμό και στον εξο-
πλισμό για άτομα που δεν είναι εξοικειω-
μένα με χρώματα των ναυαγοσωστών. Αυτό
βοηθά επίσης τα άτομα που έχουν αχρω-
ματοψία. 

Προσωπικός εξοπλισμός ναυαγοσώστη

Τα ακόλουθα είδη συνιστώνται να έχει
και να χρησιμοποιεί ο ναυαγοσώστης:

Σφυρίχτρα

Η σφυρίχτρα χρησιμοποιείται για να
προσελκύσει την προσοχή των λουομένων
και των άλλων ναυαγοσωστών. Υπάρχουν
διαθέσιμοι διάφοροι τύποι σφυρίχτρας.
Προσπαθήστε να βεβαιωθείτε ότι μια σφυ-
ρίχτρα που χρησιμοποιείται για ναυαγοσώ-
στη λειτουργεί καλά ακόμη και όταν είναι
βρεγμένη.

Υποδήματα

Οι ναυαγοσώστες μπορεί να χρειάζονται
υποδήματα που να μπορούν να προστα-
τεύουν τα πόδια τους από επικίνδυνα αντι-
κείμενα στην παραλία, όπως γυαλιά ή αιχ-
μηρά κοχύλια.

Ναυαγοσωστική ιδιότητα 
Μια μεγάλη ευθύνη και 

ένα ζήτημα ζωής και θανάτου

τoυ
Νίκου Ι. Σπανού

Ναύαρχος ΛΣ-
ΕΛΑΚΤ (εα), πρώην
δ/ντής Λιμένων -

Λιμενικής Πολιτικής
& Λιμενικής
Αστυνομίας,

διεθνής
πραγματογνώμονας

Επιστημών
Ναυτιλίας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Προσωπικό κουτί πρώτων βοηθειών

Είναι καλό να έχουν μαζί τους ένα μικρό
κουτί πρώτων βοηθειών, ώστε να μπορούν
να βοηθήσουν τους ανθρώπους και να τους
δώσουν τις πρώτες βοήθειες. Μπορούν
επίσης να μεταφέρουν μια μάσκα ανάνη-
ψης.

Επικοινωνία

Ένα φορητό ασύρματο ή κινητό τηλέφω-
νο μπορεί να είναι για την επικοινωνία με
άλλους ναυαγοσώστες σε περίπτωση έκτα-
κτης ανάγκης.

Πώς πρέπει να ελέγχονται 
η παραλία και το νερό

Το να είναι κανείς ναυαγοσώστης απαιτεί
μεγάλη συγκέντρωση, συχνά επιβλέπον-
τας εκατοντάδες ή χιλιάδες ανθρώπους
στην παραλία ή στο νερό. Δεν είναι δυνατόν
να τους παρακολουθείς όλους ταυτόχρονα.

Ένα κρίσιμο μέρος της δουλειάς ενός
ναυαγοσώστη είναι να ελέγχει την παραλία
και το νερό τακτικά για να εντοπίσει οποι-
ονδήποτε που ενδέχεται να βρεθεί σε κίν-
δυνο μέσα στη θάλασσα.

Για να βεβαιωθεί ο κάθε ναυαγοσώστης
ότι δεν θα περάσει απαρατήρητο ένα περι-
στατικό, η εξέταση μιας περιοχής πρέπει
να γίνεται γρήγορα και τακτικά.

Όταν ελέγχει τη θάλασσα, ο ναυαγοσώ-
στης χρειάζεται να έχει μια γενική ιδέα για
το πόσοι άνθρωποι υπάρχουν στο νερό και
τις ικανότητές τους. Ο ναυαγοσώστης πρέ-
πει να δίνει ιδιαίτερη προσοχή στους αδύ-
ναμους κολυμβητές, χωρίς να ξεχνά τους
άλλους χρήστες του νερού.

Ο ναυαγοσώστης είναι σε θέση να ελέγ-
ξει την ασφάλεια των λουόμενων λόγω της
υπερυψωμένης θέσης του. Οι ναυαγοσώ-
στες στην παραλία έχουν μικρότερη, πιο
συγκεκριμένη ζώνη για να ελέγχουν τους
χρήστες της παραλίας που διατρέχουν με-
γαλύτερο κίνδυνο. 

Υπάρχουν διάφοροι τρόποι με τους οποί-
ους οι ναυαγοσώστες μπορούν να ελέγ-
ξουν την παραλία και το νερό. Αυτοί περι-
λαμβάνουν τους ακόλουθους:

1. Τις πολυσύχναστες ημέρες οι ναυαγο-
σώστες μπορούν να μοιράζονται την ευθύ-
νη της παρακολούθησης των χρηστών του
νερού:

- ένας ναυαγοσώστης μπορεί να παρα-
κολουθεί την αριστερή πλευρά της περιο-
χής

- ένας ναυαγοσώστης μπορεί να παρα-
κολουθεί το κέντρο της περιοχής

- ένας ναυαγοσώστης μπορεί να παρα-
κολουθεί τη δεξιά πλευρά της περιοχής.

2. Οι ναυαγοσώστες μπορούν να συνερ-
γαστούν και να παρακολουθούν έναν συγ-

κεκριμένο κίνδυνο στη ζώνη περιπολίας
που μπορεί να είναι ελκυστικός για τους
κολυμβητές/παρευρισκόμενους.

3. Οι χρήστες του νερού μπορούν μερι-
κές φορές να είναι κρυμμένοι από τη θέα
του ναυαγοσώστη. Χρησιμοποιώντας ένα
καρεκλάκι, ο ναυαγοσώστης πύργου ή άλ-
λης υπερυψωμένης θέσης θα έχει καλύτε-
ρη ορατότητα.

4. Οι ναυαγοσώστες μπορούν να ανι-
χνεύουν από το νερό είτε βγαίνοντας με τα
πόδια ή παρακολουθώντας από μέσα όπως
σανίδα διάσωσης ή σανίδα του σερφ.

5. Τα κιάλια μπορούν να χρησιμοποι-
ηθούν για να βοηθήσουν στην παρατήρηση
άτομα μακριά από την ακτή ή σε μεγάλη
απόσταση από την παραλία.

Κατά την ανίχνευση μιας παραλίας είναι
σημαντικό να παρατηρείτε τις μεταβαλλό-
μενες καιρικές και θαλάσσιες συνθήκες.
Αυτές συχνά υποδεικνύουν ότι νέοι κίνδυ-
νοι, όπως ρεύματα, μπορεί να δημιουργη-
θούν στην παραλία.

Είναι σημαντικό οι ναυαγοσώστες να εί-
ναι σε θέση να εποπτεύουν την παραλία
χωρίς να υποφέρουν από κούραση ή έλλει-
ψη συγκέντρωσης. Για να μειωθεί το αί-
σθημα της κούρασης, η τακτική εναλλαγή
των ναυαγοσωστών σε διαφορετικές θέ-
σεις (και η διατήρηση ενυδάτωσης) θα
βοηθήσει να διατηρηθούν σε εγρήγορση.

Ο βέλτιστος χρόνος για την επίβλεψη
μιας περιοχής είναι 20 λεπτά.

Σχετικά με σημαντικούς ορισμούς δια-
βάζουμε στο άρθρο 1 του ΠΔ 71/2020 (ΦΕΚ
166/Α/31-8-2020) τα εξής: 

Ορισμοί

1. Λουτρική εγκατάσταση: Ο κατάλληλα
οργανωμένος χώρος του αιγιαλού ή του αι-
γιαλού και της παραλίας ή της ζώνης λιμέ-
να, στον οποίο εισέρχονται άτομα, με την
καταβολή εισιτηρίου (αντιτίμου), για λήψη
λουτρού στην έμπροσθεν αυτού θαλάσσια
περιοχή ή ο χώρος του αιγιαλού ή του αι-
γιαλού και της παραλίας ή της ζώνης λιμέ-
να, ο οποίος (χώρος) είναι πολυσύχναστος,
κατά τα ειδικότερα οριζόμενα στο άρθρο 11.

2. Ναυαγοσώστης: Ο απόφοιτος σχολής
ναυαγοσωστικής εκπαίδευσης, εφοδια-
σμένος με άδεια από Λιμενική Αρχή σε
ισχύ, ο οποίος εκτελεί κατ’ επάγγελμα την
υπηρεσία του άρθρου 10.

3. Σχολή ναυαγοσωστικής εκπαίδευσης:
Η σχολή που πληροί τις προϋποθέσεις του
παρόντος είναι εφοδιασμένη με βεβαίωση
συνδρομής νόμιμων προϋποθέσεων από
Λιμενική Αρχή και παρέχει εκπαίδευση
(θεωρητική/πρακτική) σε όσους επιθυ-
μούν να λάβουν πιστοποιητικό ναυαγοσώ-
στη, καθώς και ναυαγοσωστική κάλυψη,
σύμφωνα με τις διατάξεις του παρόντος.

4. Συντονιστής-επόπτης ναυαγοσωστών:

Ο κάτοχος άδειας ναυαγοσώστη σε ισχύ
επί τρία τουλάχιστον έτη, που εποπτεύει
και συντονίζει επιτοπίως τους ναυαγοσώ-
στες.

5. Αρχηγείο: Το Αρχηγείο Λιμενικού Σώ-
ματος Ελληνικής Ακτοφυλακής.

Επίσης, στο ίδιο Προεδρικό Διάταγμα εί-
ναι σημαντικό να αναφερθούμε στα άρθρα
7, 8, 9, 10 τα οποία επισημαίνουν τις υπο-
χρεώσεις εκμεταλλευόμενων λουτρικές
εγκαταστάσεις ως προς την πρόσληψη
ναυαγοσωστών και διάθεσης απαραίτητου
εξοπλισμού, τις υποχρεώσεις του ναυαγο-
σώστη και συντονιστή/επόπτη ναυαγοσω-
στών σχετικά με την ετοιμότητά του, που
αφορά από το ένδυμά του μέχρι τρόπους
ορθής περιπολίας με σωστική λέμβο ή πε-
ζός κατά μήκος της παραλίας, και πολλά
άλλα. 

Ολοκληρώνοντας αυτό τον σύντομο Οδη-
γό πρέπει να καταστήσουμε σαφές το εξής,
το οποίο και περικλείει ό,τι κι αν έχουμε
αναφέρει παραπάνω:

Η ανθρώπινη ζωή είναι το πολυτιμότερο
αγαθό, ανεκτίμητη σε αξία και αξεπέραστη
σε κάθε άλλη έννοια και σκοπό. Οφείλουμε
όλοι μας να την προφυλάσσουμε παντοι-
οτρόπως από το δικό του μετερίζι ο καθέ-
νας μας και να δημιουργούμε τις απαραίτη-
τες και κατάλληλες συνθήκες για αυτό τον
ιερό σκοπό.



Ε
κτενές αφιέρωμα έκανε η γαλλική ειδη-
σεογραφική ιστοσελίδα Mediapart
στους στενούς δεσμούς που είχε η κυ-

βέρνηση Πούτιν με τον Εθνικό Συναγερμό του-
λάχιστον μέχρι την εισβολή στην Ουκρανία.
Υπενθύμισε ότι τόσο η Μαρίν Λεπέν όσο και πα-
λαιότερα ο πατέρας της είχαν εξασφαλίσει ρω-
σικά δάνεια για τη χρηματοδότηση των προ-
εκλογικών εκστρατειών του κόμματός τους, κα-
θώς και τις εξαιρετικά συχνές επαφές που είχαν
στη Μόσχα τόσο με τον Πούτιν όσο και με αν-
θρώπους του περιβάλλοντός του. Στο δημοσίευ-
μα γίνεται αναφορά και στη συμμετοχή τουλάχι-
στον δεκαπέντε υποψηφίων του γαλλικού κόμ-
ματος σε αποστολές εκλογικών παρατηρητών
στη Ρωσία ή στην Κριμαία, που συνήθως ήταν
χρηματοδοτούμενες από τη Ρωσία και είχαν
επικριθεί ως αποστολές νομιμοποίησης των αμ-
φιλεγόμενων εκλογικών διαδικασιών του καθε-
στώτος Πούτιν. Επισημαίνεται επίσης ότι παρά
την καταδίκη της εισβολής το 2022, η Λεπέν πα-
ρέμεινε κατά βάση ευνοϊκή προς τη Ρωσία, αντι-
τιθέμενη στις ενεργειακές κυρώσεις και στην
αποστολή επιθετικών όπλων στην Ουκρανία.

Αναφέρεται, τέλος, ότι υποψήφιοι του κόμμα-
τος, όπως ο Πιέρ Ζεντιγέ και ο Ζακ Μιάρ, πρό-
βαλλαν και προβάλλουν φιλορωσικές απόψεις
και αναπτύσσουν ποικίλες δραστηριότητες,

υποστηρίζοντας το καθεστώς του Πούτιν σε διά-
φορα επίπεδα. Αλλά και το Politico, σε δημοσι-
εύματα σχετικά με τη Λεπέν, έγραψε ότι αφαίρε-
σε αθόρυβα μέρος της προσφοράς του για την
αμυντική πολιτική από την ιστοσελίδα του, δια-
γράφοντας τμήματα που πρότειναν την εμβά-
θυνση των διπλωματικών σχέσεων με τη Ρωσία,
τη διακοπή των σχεδίων συνεργασίας με τη Γερ-
μανία και την έξοδο από την ολοκληρωμένη
στρατιωτική διοίκηση του ΝΑΤΟ.

Τι έγραφε το διαγραμμένο έγγραφο
Σημειώνει ότι η Ουάσιγκτον «δεν συμπερι-

φέρεται πάντα ως σύμμαχος της Γαλλίας», το
πρόγραμμα της Λεπέν το 2022 πρότεινε να επι-
διώξει «μια συμμαχία με τη Ρωσία σε ορισμένα

θέματα», όπως η ευρωπαϊκή ασφάλεια ή η κα-
ταπολέμηση της τρομοκρατίας. Το έγγραφο
που αποσύρθηκε ανέφερε επίσης ότι η Γαλλία
θα πρέπει να εγκαταλείψει αμέσως την ολο-
κληρωμένη στρατιωτική διοίκηση του ΝΑΤΟ.
Το διαγραμμένο έγγραφο πρότεινε επίσης «να
τεθεί τέλος» στα σχέδια συνεργασίας με τη
Γερμανία στον στρατιωτικό τομέα, δεδομένης
«μιας βαθιάς και ασυμβίβαστης δογματικής,
επιχειρησιακής και βιομηχανικής απόκλισης
με το Βερολίνο». Σε αυτό το σκηνικό δημοσίευ-
μα των «FT» αναφέρει ότι η κυβέρνηση των
ΗΠΑ πρόκειται να σταματήσει όλες τις ανοικτές
παραγγελίες για τα συστήματα αεράμυνας Pa-
triot και τους πυραύλους αναχαίτισης μέχρι η
Ουκρανία να έχει αρκετά για να αμυνθεί από τις
αεροπορικές επιθέσεις της Ρωσίας. Ο ίδιος ο
Μπάιντεν έχει δηλώσει ότι πέντε χώρες συμ-
φώνησαν να στείλουν στην Ουκρανία συστήμα-
τα Patriot και άλλα συστήματα αεράμυνας και
ότι άλλες χώρες που αναμένουν την παράδοση
των αμερικανικών συστημάτων θα πρέπει να
περιμένουν, διότι «ό,τι έχουμε θα πάει στην Ου-
κρανία μέχρι να καλυφθούν οι ανάγκες τους».
Η Πολωνία, η Ρουμανία και η Γερμανία συγκα-
ταλέγονται μεταξύ των ευρωπαϊκών κρατών με
ανοικτές παραγγελίες για συστήματα Patriot
που δεν έχουν ακόμη παραδοθεί.

ΜΜΑΡΙΑ ΖΑΧΑΡΟΒΑ:
«Να απομακρυνθούν από
την Ευρώπη τα πυρηνικά 
όπλα των ΗΠΑ, κίνδυνος
για την ασφάλειά της»
Λίγες μέρες μετά τις δηλώσεις του
επικεφαλής του ΝΑΤΟ Γενς Στόλ-
τενμπεργκ, με τις οποίες έκανε γνω-
στό πως τα συμμαχικά έθνη έχουν
αρχίσει διαβουλεύσεις για να τε-
θούν τα πυρηνικά όπλα σε κατάστα-
ση συναγερμού, η εκπρόσωπος του
ρωσικού υπουργείου Εξωτερικών
Μαρία Ζαχάροβα ζήτησε να απομα-
κρύνουν οι ΗΠΑ τις πυρηνικές της
εγκαταστάσεις από την Ευρώπη.
Έκανε λόγο για σοβαρό κίνδυνο για
την ασφάλεια της Ευρώπης. Τα πυ-
ρηνικά όπλα των ΗΠΑ προκαλούν
«το πιο σοβαρό πρόβλημα ασφάλει-
ας στην ήπειρο», υποστήριξε η εκ-
πρόσωπος του υπουργείου Εξωτερι-
κών Μαρία Ζαχάροβα σε συνέντευξη
Τύπου στη Μόσχα: «Τα αιτήματά μας
σε αυτό το θέμα παραμένουν αμετά-
βλητα, περιλαμβάνουν την απόσυρ-
ση όλων των αμερικανικών πυρηνι-
κών όπλων από την Ευρώπη, καθώς
και την αποξήλωση της υπάρχουσας
υποδομής για την ανάπτυξή τους». Η
Ζαχάροβα εξέφρασε επίσης ανησυ-
χία για τα σχέδια της Ιαπωνίας να
συμμετάσχει σε στρατιωτικές ασκή-
σεις των ΗΠΑ, συμπεριλαμβανομέ-
νης της εκπαίδευσης πιλότων σε
ασκήσεις πυρηνικού πολέμου.
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Ο εκπρόσωπος των ισραηλινών ενόπλων δυνάμεων, αρχιπλοί-
αρχος Ντάνιελ Χαγκάρι, εξέφρασε κατά τη διάρκεια τηλεοπτικής
συνέντευξης την άποψη ότι η Χαμάς «δεν μπορεί να εξαλειφθεί»
και ότι ο μόνος τρόπος για να επιτευχθεί ο στόχος της απελευθέ-
ρωσης των ομήρων που κρατούνται στη Λωρίδα της Γάζας είναι
μέσω συμφωνίας ανταλλαγής αιχμαλώτων. «Η Χαμάς είναι ιδεο-
λογία, η Χαμάς είναι πολιτικό κόμμα. Είναι ριζωμένη στις καρδιές
ανθρώπων. Όποιος νομίζει ότι μπορούμε να εξαλείψουμε τη Χα-
μάς πλανάται», είπε ο εκπρόσωπος των IDF στη συνέντευξη. «Η

Χαμάς είναι οι Αδελφοί Μουσουλμάνοι, δρα πάρα πολλά χρόνια»,
πρόσθεσε. Υποστήριξε ότι ο μόνος τρόπος για να αποδυναμωθεί η
Χαμάς είναι να υπάρξει νέα ηγεσία στη Λωρίδα της Γάζας. «Αν δεν
φέρουμε κάτι διαφορετικό στη Γάζα, εντέλει θα μείνουμε με τη
Χαμάς». Ο αρχιπλοίαρχος Χαγκάρι παραδέχτηκε πως είναι «αδύ-
νατον» να απελευθερωθούν με στρατιωτικές επιχειρήσεις όλοι οι
όμηροι που κρατούνται στη Λωρίδα της Γάζας, εκφράζοντας την
άποψη ότι πρέπει να εφαρμοστεί σχέδιο ανταλλαγής αιχμαλώτων,
σχόλιο που, όπως σχολίασε η εφημερίδα «Haaretz», αντανακλά

το χάσμα ανάμεσα στην πολιτική και τη στρατιωτική ηγεσία. Στο
στόχαστρο μπήκε και η Κύπρος με τον επικεφαλής της Χεζμπο-
λάχ Χασάν Νασράλα να δηλώνει ότι αν η Κύπρος επιτρέψει στο Ισ-
ραήλ να χρησιμοποιήσει το αεροδρόμιό της για στρατιωτικές επι-
χειρήσεις, αυτό θα σημαίνει ότι «έχει γίνει μέρος του πολέμου»
και η Χεζμπολάχ «θα την αντιμετωπίσει» αναλόγως. Σε ομιλία του
ο Νασράλα επεσήμανε ότι ο πόλεμος που «επιβάλλει» το Ισραήλ
στον Λίβανο θα κάνει τη στρατιωτική ομάδα να συνεχίσει τις μά-
χες χωρίς «κανόνες, χωρίς ανώτατα όρια».

«Βόμβα» από τον εκπρόσωπο των ισραηλινών ενόπλων δυνάμεων: «Η Χαμάς είναι ιδεολογία, δεν μπορεί να εξαλειφθεί»
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Τα ρωσικά δάνεια για 
τις προεκλογικές εκστρατείες 

του Εθνικού Συναγερμού, η αντίθεση 
της ακροδεξιάς πολιτικού 

στις ενεργειακές κυρώσεις κατά 
της Μόσχας, οι φιλορωσικές απόψεις

στελεχών της και 
οι χρηματοδοτήσεις γαλλικών
αποστολών από το Κρεμλίνο 

Τι κρύβεται πίσω από τους...
δεσμούς αγάπης Λεπέν - Πούτιν



Ρ
ήμαζαν τα σπίτια γδύνοντάς τα απ’
οτιδήποτε πολύτιμο έπεφτε στα χέ-
ρια τους. Είχαν εμμονή με τον τζό-

γο, λάτρευαν την πολυτελή ζωή και την επι-
δείκνυαν στο TikTok με βίντεο με τα οποία
«διαφήμιζαν» τη χλιδάτη καθημερινότητά
τους. Στις αναρτήσεις τους επεδείκνυαν και
τις κόντρες με τα γρήγορα αυτοκίνητα που
είχαν όλα τα μέλη της οργάνωσης των Ρομά
που συνελήφθησαν. Έπειτα από συντονι-
σμένη επιχείρηση της ΕΛΑΣ, η δράση τους
τερματίστηκε με τη σύλληψη πέντε μελών,
ενώ ταυτοποιήθηκαν ακόμη δύο. Μπορεί να
δήλωναν άστεγοι, αλλά, όπως προέκυψε
από την έρευνα, οι περισσότεροι ζούσαν σε

μεζονέτες.
Στις αποκαλυπτικές φω-

τογραφίες που σας παρου-
σιάζει η «Political» βλέπετε
τους δράστες την ώρα των
ληστειών. Έχουν μπει μέσα
σε βίλα των νοτίων προ-
αστίων και διαλύουν τα
πάντα. Οι δράστες έχουν

απλώσει στο πάτωμα ένα πάπλωμα και πά-
νω του πετούν ό,τι βρουν μέσα σε συρτάρια.
Σε άλλο στιγμιότυπο είναι μέσα στη κρεβα-
τοκάμαρα οικίας που διέρρηξαν με τα κου-
τιά με τα χρυσαφικά πάνω στο κρεβάτι. Η
λεία τους υπολογίζεται πως ξεπέρασε το 1
εκατ. ευρώ. Δεν ήταν λίγες οι περιπτώσεις
που οι επικίνδυνοι κακοποιοί εμβόλιζαν
ακόμη και γκαραζόπορτες σπιτιών με
κλεμμένα οχήματα.

Όπως προέκυψε, έκαναν ακόμη και σύν-
τομα ταξίδια στην επαρχία για να εντοπί-
σουν τα θύματά τους, ενώ σε κάποιες περι-
πτώσεις αλίευαν πληροφορίες από τους
στόχους που είχαν χτυπήσει που θα τους
χρησίμευαν σε μελλοντικές κλοπές.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες, χαρακτη-
ριστική είναι η περίπτωση κλοπής σε σπίτι
στους Θρακομακεδόνες στις 16/12/2023.
Μετά από αυτή την κλοπή ακολούθησε κλο-
πή στην κλινική ζώων που είχε ο ιδιοκτήτης
τού εν λόγω σπιτιού στην Κηφισιά στις
2/3/2024.

Χτυπούσαν μέχρι και
πέντε σπίτια τη βραδιά

Οι δράστες προσέγγιζαν τις οικίες που εί-
χαν βάλει ως στόχους και είχαν κάνει έρευ-
να προτού χτυπήσουν. Οι «μπούκες» στα
σπίτια έγιναν κυρίως βραδινές ώρες με τα
επιχειρησιακά τους οχήματα. Τα μέλη,
αφού εξακρίβωναν την απουσία ή μη των
ενοίκων, υπερπηδούσαν την περίφραξη και
παραβίαζαν μπαλκονόπορτες, παράθυρα ή
θύρες, εισέρχονταν στον χώρο, τον ερευ-
νούσαν και αφαιρούσαν χρηματικά ποσά,
κοσμήματα και χρηματοκιβώτια.

Οι δράστες είχαν καλυμμένα τα χαρακτη-
ριστικά του προσώπου τους και χρησιμο-

ποιούσαν γάντια προκειμένου να αποφύγουν
την ταυτοποίησή τους, ενώ αλλοίωναν τα
πραγματικά στοιχεία των επιχειρησιακών
οχημάτων τους αφαιρώντας τις πινακίδες κυ-
κλοφορίας ή τοποθετώντας σε αυτά άλλες,
αφαιρεθείσες από άλλα οχήματα.

Σημαντικό ρόλο στη συνοχή της οργάνω-
σης και την απρόσκοπτη δράση της διαδρα-
μάτιζε το γεγονός ότι τα μέλη συνδέονταν με
μεταξύ τους στενές φιλικές σχέσεις, ενώ εί-
χαν και κοινή καταγωγή. Ένα ιδιαίτερο χαρα-
κτηριστικό του «επαγγελματισμού» τους
αποτελεί ότι διέπρατταν έως και 5 κλοπές την
κάθε βραδιά, ανεξαρτήτως περιοχής, ενώ σε
περιπτώσεις που τα ηλικιωμένα θύματα βρί-
σκονταν εντός των οικιών, οι δράστες παρου-
σιάστηκαν ως αστυνομικοί. Παράλληλα, δεν
δίστασαν σε μια περίπτωση να ασκήσουν βία
σε βάρος ηλικιωμένης, όταν προσπάθησε να
καλέσει βοήθεια από την τηλεφωνική της συ-
σκευή.

Το αρχηγικό μέλος της οργάνωσης ΝΣ
(32χρονος) ήταν παρόν στην πλειοψηφία των
διαρρήξεων-κλοπών με ρόλο τσιλιαδόρου ή
και φυσικού αυτουργού. Επέβλεπε τους συ-
νεργούς του κατά την κατόπτευση των χώ-
ρων, καθοδηγούσε ως προς την επιλογή των
κλοπιμαίων και έδινε το σύνθημα για την
αποχώρηση από τα σημεία.

Παράλληλα, για τη μεγιστοποίηση της απο-
τελεσματικότητάς τους υπήρχε αυστηρός
επιμερισμός των ρόλων μεταξύ των μελών
(τσιλιαδόροι, μέλη που αναλάμβαναν την πα-
ραβίαση και είσοδο και οδηγοί).

Τα ευρήματα της Αστυνομίας
Σε έρευνες που διενεργήθηκαν σε οικίες

και τις σωματικές έρευνες, μεταξύ άλλων,
βρέθηκαν και κατασχέθηκαν 2.055 ευρώ
συνολικά, 8 οχήματα, ως προϊόντα εγκλή-
ματος και ως μέσο τέλεσης, πλήθος συ-
σκευών κινητών τηλεφώνων και tablet,
πλήθος καρτών SIM, πλήθος κοσμημάτων
χειρός, πλήθος ρολογιών, πλήθος κλειδιών
αυτοκινήτων, πλήθος βιβλιαρίων και καρ-
τών τραπέζης, πλήθος χρυσιζόντων και
ασημιζόντων κοσμημάτων, πλήθος ψευδο-
κοσμημάτων, πλήθος φυσιγγίων, καραμπί-
να, ηλεκτρικό τρυπάνι, 2 μαχαίρια, δελτίο
κατάθεσης των 10.000 ευρώ για αγορά οι-
κοπέδου, απόδειξη είσπραξης 5.000 ευρώ
από μεσιτικό γραφείο για το κλείσιμο μονο-
κατοικίας με οικόπεδο, πλήθος ενδυμάτων
που φορούσαν μέλη της εγκληματικής ομά-
δας κατά την τέλεση των κλοπών, κρατικές
πινακίδες κυκλοφορίας και καταγραφικό
μηχάνημα βιντεοσκόπησης.

Οι συλληφθέντες έχουν απασχολήσει κατ’
επανάληψη τις Αστυνομικές Αρχές για παρό-
μοια αδικήματα, ενώ η έρευνα της ΕΛΑΣ συ-
νεχίζεται προκειμένου να εξακριβωθεί πλή-
ρως το εύρος της εγκληματικής τους δραστη-
ριότητας. 
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Πώς δρούσε η εγκληματική οργάνωση με λεία πάνω από 1 εκατ. -
Συνελήφθησαν πέντε μέλη, ενώ ταυτοποιήθηκαν ακόμη δύο - Κατασχέθηκαν

κοσμήματα, ρολόγια, κινητά, οχήματα, καραμπίνα και φυσίγγια

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΑΠΟΚΑΛΥΠΤΙΚΕΣ ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ ΑΠΟ ΤΗ ΔΡΑΣΗ ΤΩΝ ΛΗΣΤΩΝ

Χλιδάτη ζωή, τζόγος
και γρήγορα αμάξια

για τους... άστεγους Ρομά
που έμεναν σε μεζονέτες
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Α Π Ο Σ Τ Ο Λ Ο Σ  Λ Υ Τ Ρ Α Σ

Μετά τα δικαστήρια έρχονται… κανόνια
Ε

κτός από τα δικαστήρια και τη φυλακή, ο δικηγόρος Από-
στολος Λύτρας, ο οποίος κατηγορείται για τον ξυλοδαρμό
της συζύγου του, αναμένεται να αντιμετωπίσει και μία σειρά

από οικονομικά προβλήματα. Και αν σκεφτεί κανείς πως μέχρι να
καθίσει στο σκαμνί είναι προφυλακιστέος, μάλλον αυτά τα προβλή-
ματα είναι άλυτα και εκτός από την ηθική του καταστροφή, υπάρχει
και η οικονομική.

Ειδικότερα, σύμφωνα με πληροφορίες, έχει σοβαρό ζήτημα και
εμπλοκή με πλειστηριασμούς, με δύο από αυτούς να έχουν αναρτη-
θεί για τις 26 Ιουνίου και να αφορούν μεζονέτα και θέση στάθμευ-
σης σε ακίνητο που βρίσκεται στο Χαλάνδρι.

Όπως τονίζεται στη σχετική έκθεση που είδε χθες το φως της δη-
μοσιότητας, η κατάσχεση του ακινήτου έγινε για το ποσό των
450.000 ευρώ, «το οποίο αποτελεί μέρος της επιταχθείσης έντοκης
απαίτησης της επισπεύδουσας σύμφωνα με την από 18/10/2023
επιταγή της προς πληρωμή και σύμφωνα με τις στην επιταγή αναφε-
ρόμενες διακρίσεις, ρητώς επιφυλασσόμενη για την είσπραξη του
συνόλου αυτής, εντόκως, νομίμως μετά των εξόδων εκτελέσεως,
έως την πλήρη και ολοσχερή εξόφληση, με άλλη αναγκαστική εκτέ-
λεση ή αναγγελία στον ίδιο ή σε άλλον πλειστηριασμό», όπως ανα-
φέρεται. Μάλιστα η αρχική διαταγή πληρωμής του Μονομελούς
Πρωτοδικείου Αθηνών έχει εκδοθεί από τον Σεπτέμβριο του 2012.

Επιπλέον, τονίζεται πως επισπεύδουσα είναι η Intrum ως νόμιμη
διαχειρίστρια των απαιτήσεων της εταιρείας ειδικού σκοπού VEGA I
ΝΡL FINANCE DAC.

Ποιο είναι το ακίνητο
Σύμφωνα με ασφαλείς πηγές, το συγκεκριμένο ακίνητο βρίσκε-

ται στην περιοχή Πάτημα Χαλανδρίου. Εκεί υπάρχει καταγραφή κυ-
ρίως ιδιωτικών κατασκευών λόγω του μικρού μεγέθους των οικο-
πέδων και συγκροτήματα μεζονετών της τελευταίας δεκαετίας κα-
λής ποιότητας κατασκευής.

Όπως αναφέρεται χαρακτηριστικά στην έκθεση εκτίμησης, το
συγκεκριμένο ακίνητο περιλαμβάνει την υπό στοιχεία «Κατοικία Α»,
η οποία αποτελεί μια ενιαία οριζόντια ιδιοκτησία και απαρτίζεται
από υπόγειο, ισόγειο και πρώτο όροφο, με την ύπερθεν αυτού κερα-
μοσκεπή, που επικοινωνούν μεταξύ τους με εσωτερική κλίμακα.

Ειδικότερα:
• Το υπόγειο της «Κατοικίας Α» περιλαμβάνει έναν ενιαίο βοηθητικό
χώρο και κλίμακα ανόδου στο ισόγειο, ενώ έχει επιφάνεια 51,37 τμ.
• Το ισόγειο της «Κατοικίας Α» έχει επιφάνεια 67,35 τμ και αποτελεί-
ται από έναν ενιαίο χώρο, ο οποίος περιλαμβάνει καθιστικό, τραπε-
ζαρία, κουζίνα, wc, έναν ημιυπαίθριο χώρο προς τον πίσω ακάλυπτο
χώρο του οικοπέδου, επιφάνειας 11,88 τμ και κλίμακα ανόδου στον
πρώτο όροφο, ενώ έχει είσοδο από τον έμπροσθεν ακάλυπτο χώρο
του οικοπέδου. Συνορεύει βορειοανατολικά με την «Κατοικία Β».
• Ο πρώτος όροφος της «Κατοικίας Α» έχει επιφάνεια 65,52 τμ και
αποτελείται από 3 υπνοδωμάτια, 2 λουτρά, διάδρομο, έναν ημιυπαί-
θριο χώρο προς την οδό Ξάνθου, επιφάνειας 13,70 τμ, έναν εξώστη
προς τον πίσω ακάλυπτο χώρο του οικοπέδου και κλίμακα καθόδου
στο ισόγειο.

Σημειώνεται ακόμη πως η «Κατοικία Α» είναι ανεξάρτητη οριζόν-
τια ιδιοκτησία-κατοικία, με συνολική επιφάνεια 184,24 τμ και συνο-
λικό ποσοστό συνιδιοκτησίας στο οικόπεδο 408/1.000 εξ αδιαιρέτου,
ενώ στον εκάστοτε κύριο της κατοικίας ανήκει και το δικαίωμα
(πραγματική δουλεία) της αποκλειστικής χρήσης α) του συνεχόμε-

νου με αυτήν τμήματος του έμπροσθεν ακαλύπτου χώρου του οικο-
πέδου, επιφάνειας 21,80 τμ και β) του συνεχόμενου με αυτήν τμήμα-
τος του πίσω ακάλυπτου χώρου του οικοπέδου, επιφάνειας 49,60 τμ.

Αναφορικά με τον δεύτερο πλειστηριασμό, αυτός σχετίζεται με
τον υπό στοιχεία Π-1, χώρο στάθμευσης αυτοκινήτου (πάρκινγκ) του
υπογείου, ο οποίος έχει επιφάνεια 10,12 τμ και ποσοστό συνιδιοκτη-
σίας στο οικόπεδο 1/1.000 εξ αδιαίρετου. Οι παραπάνω οριζόντιες
ιδιοκτησίες ανήκουν κατά πλήρη κυριότητα, νομή και κατοχή στον
Απόστολο Λύτρα, στον οποίο περιήλθαν δυνάμει συμβολαίου αγο-
ράς το 2006.

Οι προηγούμενες εκτιμήσεις
Σύμφωνα με τα όσα αναφέρονται στην προηγούμενη εκτίμηση

από 13/1/2021, η «Κατοικία Α» είναι μεζονέτα αποτελούμενη από
υπόγειο επιφάνειας 51,37 τμ, ισόγειο 67,35 τμ και πρώτο όροφο
65,52 τμ. Ο υπόγειος όροφος αποτελείται από βοηθητικούς χώρους,
αποθήκη και θέση στάθμευσης με στοιχεία Π-1, επιφάνειας 10,12 τμ.

Ο ισόγειος όροφος έχει επιφάνεια 67,35 τμ και αποτελείται από κα-
θιστικό, τραπεζαρία, κουζίνα, λουτρό, διάδρομο και έναν Η/Χ επι-
φάνειας 11,88 τ., οποίος έχει κλειστεί και έχει ενσωματωθεί στην κα-
τοικία. Ο πρώτος όροφος της μεζονέτας έχει επιφάνεια 65,52 τμ και
αποτελείται από 3 υπνοδωμάτια, διάδρομο, λουτρό και wc. Επίσης, ο
χώρος του υπογείου έχει γίνει κύριας χρήσης επιφάνειας 51,37 τμ.

Βάσει παλιότερης εκτίμησης, η οποία έγινε το 2006, η «Κατοικία
Α» καταγράφεται στο αριστερό τμήμα του οικοπέδου κοιτώντας από
τον δρόμο. Αποτελείται από:

α) ισόγειο το οποίο περιλαμβάνει σαλόνι-τραπεζαρία, κουζίνα με
πάσο η οποία έχει επεκταθεί σε ημιυπαίθριο χώρο που έχει κλείσει
και wc

β) πρώτο όροφο που περιλαμβάνει τρία υπνοδωμάτια και δύο
λουτρά και

γ) υπόγειο το οποίο περιλαμβάνει σύμφωνα με την οικοδομική
άδεια αποθήκη, στην πραγματικότητα όμως έχει γίνει καθιστικό και
μικρή αποθήκη κάτω από τη σκάλα.

Τα τρία επίπεδα επικοινωνούν με εσωτερική σκάλα. Η κατοικία
είναι καλής εμφάνισης (πλακάκια και ξύλο στα δάπεδα, κουζίνα
καλής εμφάνισης, λουτρά φροντισμένα κ.λπ.). Διαθέτει αυτονομία
στη θέρμανση ανά όροφο. Το λεβητοστάσιο είναι κοινό για τις δύο
μεζονέτες που υπάρχουν στο οικόπεδο. Η «Κατοικία Α» έχει την
αποκλειστική χρήση τμημάτων του οικοπέδου συνολικού εμβα-
δού 71,40 τμ.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Δύσκολα φεγγάρια για τον ποινικολόγο 
που κατηγορείται για τον ξυλοδαρμό 
της συζύγου του - Τα χρέη, οι πλειστηριασμοί
ακινήτων και οι απλήρωτοι εργαζόμενοι
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Κουβαλάει κι άλλα… βάρη
Από την εξωτερική αυτοψία που πραγματοποιήθηκε στις

26 Οκτωβρίου 2023, τα ακίνητα είναι επί της οδού Ξανθού
15, του Δήμου Χαλανδρίου Αττικής. Ακόμη, ο φέρων οργα-
νισμός του ακινήτου είναι από οπλισμένο σκυρόδεμα και ο
περιβάλλων χώρος είναι διαμορφωμένος και οριοθετημέ-
νος, ενώ η εξωτερική κατάσταση του ακινήτου είναι καλή.

Σύμφωνα με την τελευταία έκθεση εκτίμησης, η αγοραία
αξία και η τιμή πρώτης προσφοράς για τον επικείμενο πλει-
στηριασμό έχει οριστεί σε 367.877 ευρώ για μεζονέτα και
σε 11.132 ευρώ για τη θέση στάθμευσης.

Σύμφωνα με τα όσα καταγράφονται στην έκθεση του
πλειστηριασμού, το ακίνητο έχει και άλλα εμπράγματα βά-
ρη τα οποία κουβαλάει, καθώς μέχρι τις 19 Νοεμβρίου του
2023 υπήρχαν τα εξής: 
•Προσημείωση υποθήκης κατά Λύτρα Απόστολου υπέρ

της Τράπεζας Πειραιώς για ποσό 468.000 ευρώ με ημερο-
μηνία καταχώρισης 13/3/2006.
• Αναγκαστική κατάσχεση κατά Λύτρα Απόστολου υπέρ

VEGA I NPL FINANCE DAC για ποσό 450.000 ευρώ με ημε-
ρομηνία καταχώρισης 14/11/2023.
• Επιπλέον για μία από τις ιδιοκτησίες υπάρχει αναγκα-

στική κατάσχεση κατά Λύτρα Απόστολου υπέρ ΕΥΔΑΠ ΑΕ
για ποσό 1.169,64 ευρώ με ημερομηνία καταχώρισης 9/4-
2019.

Σε πλειστηριασμό θα βγουν ακόμη και κάποια γραφεία
που έχει στο όνομά του ο ποινικολόγος, που βρίσκονται
στην Εμμανουήλ Μπενάκη, είναι 37 τμ και έχουν αρχική τι-
μή 74.000 ευρώ.

«Φωνάζουν» οι υπάλληλοί του
Τα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο Απόστολος Λύτρας

δεν έχουν τελειωμό και καλείται να διαχειριστεί ακόμη
έναν «πονοκέφαλο». Οι εργαζόμενοί του είναι απλήρωτοι,
όπως αποκαλύφθηκε από τα μηνύματα τα οποία είδαν το
φως της δημοσιότητας μεταξύ ενός συνεργάτη του ποινικο-
λόγου και του θύματος του Λύτρα.

Όπως προκύπτει από τις συνομιλίες που είχε η σύζυγος
του δικηγόρου, Σοφία Πολυζωγοπούλου, το γραφείο του
Απόστολου Λύτρα έχει αφεθεί στην… τύχη του. Ο συνεργά-
της του ζευγαριού με το όνομα «Γιώργος» αναφέρθηκε στις
οικονομικές δυσκολίες που αντιμετωπίζουν οι εργαζόμε-
νοι. Από τα μηνύματα που δημοσιοποιήθηκαν διαφαίνεται
πως υπήρχε οικονομική στενότητα του γραφείου που δια-
τηρεί ο Απόστολος Λύτρας και για υποχρεώσεις που πρέπει
να πληρωθούν.

Ενδεικτικό είναι πως όταν ο δικηγόρος απάντησε στον
συνεργάτη του πως τα παιδιά προσπαθούν να μιλήσουν με
τη σύζυγό του για να πάρουν λεφτά, η απάντηση που ει-
σπράττει από τον στενό του συνάδελφο είναι ανατριχιαστι-
κή: «Κύριε Αποστόλη, αλήθεια, αν υπήρχε τρόπος μέσω
βάιμπερ θα σας έριχνα μπουνιά».

Για πολλοστή φορά
στον Κορυδαλλό, 

για πρώτη από… μέσα
H

ταν λίγα λεπτά μετά τις 12.00 το μεσημέρι της Πέμ-
πτης, όταν το περιπολικό το οποίο μετέφερε τον
Απόστολο Λύτρα έμπαινε στις φυλακές Κορυδαλ-

λού. Το περιβάλλον γνώριμο για τον γνωστό ποινικολόγο, κα-
θώς εκατοντάδες φορές κατά το παρελθόν είχε διαβεί την
πύλη των φυλακών για να επισκεφτεί ως νομικός παραστά-
της τους κρατούμενους πελάτες του. Όμως αυτή τη φορά
κρατούμενος είναι ο ίδιος για τον άγριο ξυλοδαρμό της συ-
ζύγου του τα ξημερώματα της περασμένης Κυριακής,
που τον έχει φέρει αντιμέτωπο με κατηγορία σε βαθ-
μό κακουργήματος. Και, παρότι αρχικά μετά την απο-
λογία του είχε αφεθεί ελεύθερος -απόφαση που
προκάλεσε την παρέμβαση του Αρείου Πάγου- μετά
από μια αλληλουχία γεγονότων τελικά ο Απόστολος
Λύτρας κρίθηκε προφυλακιστέος.

Το απόγευμα της Τετάρτης η ανακρίτρια εξέδωσε
ένταλμα σύλληψης σε βάρος του ποινικολόγου κρί-
νοντας ότι παραβίασε τον περιοριστικό όρο της μη προσέγγι-
σης και επικοινωνίας με την 37χρονη σύζυγό του, εξαιτίας
μηνυμάτων που της απέστειλε μέσω διαδικτυακής εφαρμο-
γής. Επιπλέον ο ποινικολόγος θεωρήθηκε ύποπτος φυγής,
επειδή δεν εμφανίστηκε στις αρχές, παρότι τον αναζητούσαν
στο πλαίσιο του αυτοφώρου μετά από μήνυση της συζύγου
του. Όταν παρουσιάστηκε στο Αστυνομικό Τμήμα Παλλήνης
το ένταλμα σύλληψης ήδη είχε εκδοθεί και η προφυλάκιση
ήταν πια μονόδρομος. «Δεν υπάρχει απειλητικό μήνυμα. Εί-
ναι δεδομένο ότι η πράξη μου είναι κατακριτέα. Έχω κάνει

λάθος, θα πληρώσω για το λάθος μου. Από ένα σημείο και
μετά φτάνουμε στην υπερβολή. Είναι δεδομένο ότι φταίω.
Μακάρι να γύριζα τον χρόνο πίσω. Δεν έχει συμβεί κάποιο
αντίστοιχο περιστατικό», δήλωσε λίγο πριν παραδοθεί.

Έγκλειστος μέχρι τη δίκη του
Χθες το πρωί ο ποινικολόγος οδηγήθηκε ενώπιον του ει-

σαγγελέα εκτέλεσης ποινών. Το ένταλμα σύλληψης εκτελέ-
στηκε και πήρε τον δρόμο για τις φυλακές Κορυδαλ-
λού. Παράλληλα, οδηγήθηκε στον εισαγγελέα Ποινι-
κής Δίωξης για τη μήνυση που είχε υποβάλει σε βάρος
του η σύζυγός του για ηθική αυτουργία στο επεισόδιο
που διαδραματίστηκε στο σπίτι της στον Γέρακα, όταν
εμφανίστηκαν η πρώην σύζυγος Λύτρα και στενός του
συνεργάτης. Λόγω ειδικής δωσιδικίας, δεν απαγγέλ-
θηκαν επιπλέον κατηγορίες στον Απόστολο Λύτρα, κα-
θώς την υπόθεση θα αναλάβει εισαγγελέας Εφετών.

Πλέον, μετά το ένταλμα προσωρινής κράτησης, ο Απόστο-
λος Λύτρας θα παραμείνει έγκλειστος μέχρι τη δίκη του. Το
ανώτατο όριο που μπορεί να παραμείνει προφυλακισμένος
είναι οι 18 μήνες, ωστόσο λόγω της σοβαρότητας της υπόθε-
σης έχει ζητηθεί από την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου η τα-
χεία ολοκλήρωση της ανάκρισης και στη συνέχεια άμεσος
προσδιορισμός της δίκης. Πάντως ο κατηγορούμενος έχει το
δικαίωμα να προσφύγει κατά της διάταξης της ανακρίτριας
που τον έκρινε τελικά προφυλακιστέο και να υποβάλει αίτη-
μα να αποφυλακιστεί με περιοριστικούς όρους. 

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

ΟΔΗΓΗΘΗΚΕ ΣΤΗ ΦΥΛΑΚΗ Ο ΓΝΩΣΤΟΣ ΔΙΚΗΓΟΡΟΣ
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ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ
Σε «κόκκινο» συναγερμό
για πυρκαγιά η Αττική -
Κλείνουν πάρκα και άλση

Όπως ανακοινώθηκε από την
Πολιτική Προστασία, η κατηγο-
ρία κινδύνου για τη σημερινή
ημέρα ανήλθε στο 5 (κατάσταση
συναγερμού), με τον κίνδυνο να
είναι ακραίος. Ο Βασίλης Κικί-
λιας με δηλώσεις του τόνισε πως
για πρώτη φορά η Αττική από τό-
σο νωρίς έχει δείκτη 5, δηλαδή
red code κατάσταση συναγερ-
μού. 

Συγκεκριμένα, ο υπουργός
Πολιτικής Προστασίας ανέφε-
ρε: «Για πρώτη φορά τόσο νωρίς
τον Ιούνιο έχουμε δείκτη 5 μέσα
στην Αττική και 4 σε άλλες περι-
φέρειες. Δηλαδή, βρισκόμαστε
σε red code κατάσταση συνα-
γερμού. Πρέπει να είμαστε όλοι
σε εγρήγορση. Καμία αμέλεια,
καμία κίνηση, καμία ενέργεια
που μπορεί να οδηγήσει σε τρα-
γικές συνέπειες για το περιβάλ-
λον μας ή στην απώλεια έστω και
μιας ανθρώπινης ζωής».

Εξαιτίας του ακραίου κινδύνου
εκδήλωσης πυρκαγιάς, τα πάρ-
κα και τα άλση που βρίσκονται
στην ευθύνη της Περιφέρειας
Αττικής θα παραμείνουν σήμερα
Παρασκευή κλειστά, καθώς ο
αριθμός των πυρκαγιών που
αναμένεται να εκδηλωθούν πι-
θανόν να είναι πολύ μεγάλος.
Σύμφωνα με την ενημέρωση της
περιφέρειας εφαρμόζεται το
μέτρο «Απαγόρευσης διέλευ-
σης, παραμονής και κυκλοφο-
ρίας προσώπων και οχημάτων
σε περιοχές NATURA, καθώς
και σε δασικά οικοσυστήματα,
πάρκα και άλση». Έτσι στο κέν-
τρο της Αθήνας ο λόφος Φινο-
πούλου και το Πεδίον του Άρεως
θα παραμείνουν κλειστά.

Στο μεταξύ, χθες οι αγροτοδα-
σικές πυρκαγιές που εκδηλώ-
θηκαν σε όλη τη χώρα ανήλθαν
σε 64 σύμφωνα με την Πυρο-
σβεστική, εκ των οποίων οι 57
αντιμετωπίστηκαν άμεσα, στο
αρχικό τους στάδιο.

Ε ξαρθρώθηκε συμμορία που διέ-
πραττε ληστείες σε βάρος πολι-
τών στην ευρύτερη περιοχή της

Αττικής. Οι αστυνομικοί συνέλαβαν 36
άτομα τα οποία κατηγορούνται για εμπλο-
κή σε 41 ληστείες. Από την Υποδιεύθυν-
ση Ασφάλειας Αθηνών της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Αττικής εξαρθρώθηκε συμ-
μορία, τα μέλη της οποίας δραστηριοποι-
ούνταν στη διάπραξη ληστειών σε βάρος
πολιτών στην ευρύτερη περιοχή της Αττι-
κής. Για την αποδόμησή της πραγματο-
ποιήθηκε ευρείας κλίμακας αστυνομική
επιχείρηση του Τμήματος Δημόσιας
Ασφάλειας της Υποδιεύθυνσης Ασφάλει-
ας Αθηνών, παρουσία δικαστικού λει-
τουργού, στο πλαίσιο της οποίας συνελή-
φθησαν 20 μέλη της, καθώς και 13 άτομα
για έτερα αδικήματα,
ενώ τρία μέλη είναι ήδη
έγκλειστα στη φυλακή. 

Σε βάρος τους, και σε
βάρος ακόμα 20 ατό-
μων, σχηματίσθηκε δι-
κογραφία για -κατά πε-
ρίπτωση- σύσταση
συμμορίας που διαπράττει ληστείες, τε-
τελεσμένες και σε απόπειρα, κατ’ επάγ-
γελμα και κατά συνήθεια, όπλα, ναρκωτι-
κά, απόπειρα επικίνδυνης σωματικής
βλάβης, βία κατά υπαλλήλων, διατάραξη
της λειτουργίας υπηρεσίας, διέγερση,
διακεκριμένη κλοπή και αποδοχή και
διάθεση προϊόντων εγκλήματος.

Όπως προέκυψε από την εμπεριστατω-
μένη έρευνα, τα μέλη της συμμορίας,
τουλάχιστον από τις αρχές του 2024,
έχοντας ως ορμητήρια σταθμούς και
συρμούς του ΗΣΑΠ, ιδίως σε περιοχές
του κέντρου της Αθήνας, δρούσαν σε
ομάδες τουλάχιστον δύο ατόμων, τα

οποία με χρήση σωματικής βίας ή με βί-
αιο τράβηγμα, αφαιρούσαν από τα θύματά
τους τις αλυσίδες που έφεραν στον λαιμό
τους.

Στη συνέχεια, παρέδιδαν τις αλυσίδες
σε δύο άτομα που λειτουργούσαν ως κλε-
πταποδόχοι της συμμορίας, οι οποίοι προ-
έβαιναν στην πώλησή τους και στον δια-
μοιρασμό των κερδών με τα υπόλοιπα μέ-
λη. Σε σωματικές έρευνες και έρευνες
που πραγματοποιήθηκαν σε οικίες σε
Αθήνα, Κερατσίνι και Πειραιά, μεταξύ άλ-
λων, βρέθηκαν και κατασχέθηκαν:
- 10 αλυσίδες, χρυσό περιδέραιο και ρο-
λόι χειρός
- 3 ρολόγια smartwatch
- 4 λάπτοπ
- εξωτερικός σκληρός δίσκος

- 33 κινητά τηλέφωνα
- μαχαίρι, 3 αυτοσχέδιες
λάμες και 2 σουγιάδες
- 24 ναρκωτικά δισκία και
ποσότητα κάνναβης
- ηλεκτρονική ζυγαριά
- 350 ευρώ
- πλήθος τσαντών

- 9 ζεύγη γυαλιών ηλίου και
- 2 τραπεζικές κάρτες.

Αξιοσημείωτο της θρασύτητάς τους εί-
ναι ότι, κατά την παραμονή τους σε προ-
σωρινό χώρο κράτησης, τρεις από τους
συλληφθέντες υποκίνησαν τους υπόλοι-
πους, ώστε να επιτεθούν σε αστυνομι-
κούς με μπουνιές και κλοτσιές, τραυμα-
τίζοντας τουλάχιστον έναν εξ αυτών. Από
τις έως τώρα έρευνες, έχουν εξιχνιασθεί
41 περιπτώσεις ληστειών, που έχουν δια-
πραχθεί από τον Φεβρουάριο του 2024. Οι
συλληφθέντες οδηγήθηκαν στην αρμό-
δια εισαγγελική αρχή.

Η ΕΛΑΣ «πέταξε» από 
το… τρένο σπείρα με

πεδίο δράσης τον ΗΣΑΠ 

Οι 36 συλληφθέντες 
έχοντας ως ορμητήριο 
σταθμούς και συρμούς 

συμμετείχαν σε 41 ληστείες 
σε βάρος πολιτών

Νέο καίριο χτύπημα κατά
της αρχαιοκαπηλίας από
τον Γιώργο Τσούκαλη

Ένα μεγάλο χτύπημα κατά της αρχαιοκαπη-
λίας έγινε χθες. Πρόκειται για υπόθεση υψίστης
σημασίας, καθώς δυο από τους τρεις εμπλεκό-
μενους είχαν συλληφθεί ξα-
νά και στο παρελθόν τόσο για
αρχαιοκαπηλία όσο και για
όπλα. Ο ένας εκ των συλλη-
φθέντων δηλώνει άνεργος, ο
έτερος είναι γεωργός, ενώ ο
τρίτος συλληφθείς συνεργά-
της των δυο ήδη σεσημασμέ-
νων είναι ένας μεγαλοκτημα-
τίας, ο οποίος έχει στην κατο-
χή του πάνω από δυο χιλιά-
δες στρέμματα γης.

Το χτύπημα έγινε σε ανύποπτο χρόνο όπως
επισημαίνει ο Γιώργος Τσούκαλης μετά από
σχετική παρακολούθηση που έκαναν ο ίδιος και
οι συνεργάτες τους. Ο γνωστός ιδιωτικός ερευ-
νητής όπως αποκάλυψε επέλεξε την κατάλληλη
στιγμή και σε συνεργασία με τις αρμόδιες αστυ-
νομικές και διωκτικές αρχές εντόπισε τα ίχνη
των αρχαιοκαπήλων.

Είναι χαρακτηριστικό το γεγονός ότι στην κα-
τοχή τους βρέθηκαν σημαντικές αρχαιότητες
παλαιολιθικής αλλά και ρωμαϊκής εποχής.

Πρόκειται για κίονες, συλλεκτικά νομίσματα
και άλλα μικρότερα αντικείμενα τα οποία είναι
ανυπολόγιστης μέχρι στιγμής αξίας. Κατασχέ-
θηκαν επίσης περίστροφο, μονόκαννο όπλο, κα-
θώς επίσης και φυσίγγια, ανιχνευτές μετάλλων,
ράβδος και κοπτικά εργαλεία.

Όλα τα αρχαία αντικείμενα που εμπίπτουν
στον νόμο περί αρχαιοκαπηλίας αυτή τη στιγμή
καταμετρώνται και πρόκειται να παραδοθούν
στο ελληνικό κράτος. Ο γνωστός ερευνητής ανέ-
φερε πως πρόκειται για μία από τις πιο σπουδαί-
ες υποθέσεις που έχει φέρει εις πέρας μέχρι σή-
μερα, τόσο λόγω του βαθμού δυσκολίας που
υπήρχε σχετικά με τον εντοπισμό αλλά και συνε-
πεία του γεγονότος ότι αυτή τη φορά είχε να κά-
νει με έμπειρους και σεσημασμένους ταυτόχρο-
να λόγω προηγούμενης αντίστοιχης δράσης κα-
κοποιούς. «Το δις εξαμαρτείν ουκ ανδρός σο-
φού…», είπε χαρακτηριστικά ο Γιώργος Τσού-
καλης, που ευχαρίστησε την Υποδιεύθυνση
Ασφαλείας Ιωαννίνων, τον διοικητή Χρήστο
Μουσαφίρη και τον γενικό περιφερειακό αστυ-
νομικό διευθυντή Ηπείρου, στρατηγό Βασίλη
Μουσελίμη.
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Τ
ο «παρών» στη Διεθνή Έκθεση Τεχνολογίας
και Καινοτομίας Collision Tech Conference
2024 στο Τορόντο έδωσε ο περιφερειάρχης

Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς, τονίζοντας πως βασι-
κός στόχος είναι η στήριξη των νεοφυών επιχει-

ρήσεων τα επόμενα χρόνια.
«Για την Περιφέρεια Αττικής

καθίσταται στρατηγική επιλογή
η στήριξη των καινοτόμων νεο-
φυών επιχειρήσεων, καθώς με
αυτό τον τρόπο απαντάμε στη
διττή πρόκληση της εποχής μας:
τη δημιουργία περισσότερων
θέσεων εργασίας και την ανα-

κοπή του κυρίαρχου κύματος μετανάστευσης των
νέων μας», δήλωσε ο περιφερειάρχης Αττικής κα-
τά τη διάρκεια της επίσκεψής του στη διεθνή έκ-
θεση που διεξάγεται αυτές τις μέρες στο Τορόντο,
την οικονομική πρωτεύουσα του Καναδά.

Σύμφωνα με όσα ανακοινώθηκαν, η μεγαλύτε-
ρη περιφέρεια της χώρας λαμβάνει μέρος στην
έκθεση έχοντας στήσει το δικό της περίπτερο μαζί
με το Εμποροβιομηχανικό Επιμελητήριο Αθηνών
και την Ελληνική Εταιρεία Επενδύσεων και Εξω-
τερικού Εμπορίου Enterprise Greece, καθώς
πρόκειται για μια από τις μεγαλύτερες διοργανώ-
σεις σε παγκόσμιο επίπεδο όσον αφορά τη νεο-
φυή επιχειρηματικότητα και την προβολή των s-
tartup επιχειρήσεων. Ο κ. Χαρδαλιάς είχε την ευ-
καιρία να συναντηθεί με δεκάδες εκπροσώπους
καινοτόμων επιχειρήσεων που είτε σχεδιάζουν να
επενδύσουν το προσεχές διάστημα στην Ελλάδα
είτε προέρχονται από τη χώρα μας.

«Βρισκόμαστε στην έκθεση Collision Tech Con-
ference 2024 μαζί με το ΕΒΕΑ, έναν από τους πιο
δυναμικούς μας εταίρους, για να προσφέρουμε σε
Έλληνες startuppers τη δυνατότητα να έρθουν σε
επαφή με τους κορυφαίους εκπροσώπους του
κλάδου και να προωθήσουν τη δουλειά τους στη
διεθνή αγορά. Ως Περιφερειακή Αρχή στόχος μας
είναι την επόμενη 5ετία να δώσουμε έμφαση στις
αναπτυσσόμενες και καινοτόμες νεοφυείς επιχει-
ρηματικές ιδέες, καθώς επίσης και στην καταγρα-
φή ενός οδικού χάρτη επενδύσεων, προωθώντας
με αυτό τον τρόπο ένα νέο δυναμικό ξεκίνημα. Θέ-
λουμε να δοθούν ίσες ευκαιρίες σε όλους. Με βά-
ση τη γνώση και την καινοτομία, οι νέοι επιχειρη-
ματίες θα κληθούν να αναπτύξουν τη δυναμική
τους ενισχύοντας την ανταγωνιστικότητα και στη-
ρίζοντας παράλληλα την αλληλέγγυα οικονομία
και το ελληνικό επιχειρείν. Μεθοδικά και συστη-
ματικά, μαζί με τους εκπροσώπους του επιχειρη-
ματικού κόσμου, ανοίγουμε τον δρόμο για μια
βιώσιμη, έξυπνη, δημιουργική Αττική ευημερίας
και ανάπτυξης για όλους», τόνισε χαρακτηριστικά
ο Νίκος Χαρδαλιάς.

Ενημερωτική ημερίδα tour operators
και travel agents του Καναδά

Στην πόλη του Καναδά είχε παράλληλα την ευ-
καιρία να αναδείξει σε ξεχωριστές θεματικές
συναντήσεις με σημαντικούς tour operators
και διεθνή media shops το μοναδικό πολιτιστι-

κό και τουριστικό αποτύπωμα της Αττικής,
που αποτελεί άλλωστε και το βασικό συγκρι-
τικό της πλεονέκτημα για το οποίο την επι-
σκέπτονται ετησίως εκατομμύρια τουρίστες
από όλο τον κόσμο.

Στο ίδιο πλαίσιο, εντάσσεται και η ειδική
ενημερωτική ημερίδα της Περιφέρειας Αττι-
κής σε δεκάδες tour operators και travel a-
gents του Καναδά που διοργανώθηκε σε συ-
νεργασία με το προξενείο του Τορόντο και
την πολύτιμη βοήθεια του Εμπορικού Ακό-
λουθου Διονύση Πρωτοπαππά. Στη 43 σελί-
δων παρουσίαση αναλύθηκαν όλα τα πλεο-
νεκτήματα της Αττικής, καθώς και η στρατη-
γική τουριστικής ανάπτυξης της νέας Περι-
φερειακής Αρχής για τα επόμενα χρόνια, σε
μία συνάντηση με συμμετέχοντες υψηλού
τουριστικού επιπέδου και ενδιαφέροντος.

Σημειώνεται πως ο περιφερειάρχης Αττι-
κής έλαβε μέρος και σε συνάντηση με τη δή-
μαρχο του Τορόντο Olivia Chow, όπου ανα-
ζητήθηκαν κοινά πεδία δράσης και συνερ-
γασίας σε μια σειρά από τομείς μεταξύ του
Μητροπολιτικού Τορόντο και της Μητροπο-
λιτικής Αττικής. Μάλιστα, ο περιφερειάρχης
Αττικής προσκάλεσε την κυρία Chow να επι-
σκεφθεί την Αθήνα, κάτι που αναμένεται να
γίνει έως το τέλος του έτους.

Ιδιαίτερη μνεία αξίζει στο γεγονός πως ο
Νίκος Χαρδαλιάς συνοδεύεται στον Καναδά
από την ειδική γραμματέα της Περιφέρειας
Αττικής Έλενα Ράπτη, τον διευθυντή του
Γραφείου Περιφερειάρχη Γιώργο Χαλκιά και
τη σύμβουλο Ευρωπαϊκών και Διεθνών Θε-
μάτων Βάλια Κακαρούκα. 

Στην αποστολή της Περιφέρειας Αττικής
συμμετέχουν η αντιπεριφερειάρχης Επιχει-
ρηματικότητας και Ευρωπαϊκού Προγραμ-
ματισμού Αλεξάνδρα Πάλλη, η αντιπεριφε-
ρειάρχης Παιδείας με αρμοδιότητα και
στους τομείς Καινοτομίας και Κοινωνικής
Πολιτικής Έρρικα Πρεζεράκου, η αντιπερι-
φερειάρχης Οικονομικών Μαριάννα Τουμα-
ζάτου, ο περιφερειακός σύμβουλος της πα-
ράταξης «Αττικός Κύκλος Συνεργασίας και
Εμπιστοσύνης» Γεώργιος Τσουκαλάς, η πε-
ριφερειακή σύμβουλος της παράταξης «Ατ-
τική Ανεξάρτητη Αυτοδιοίκηση» Άννα Αντω-
νίου, η προϊσταμένη της Διεύθυνσης Τουρι-
σμού της Περιφέρειας Αττικής Αθηνά Κολυ-
βά και ο γενικός διευθυντής της Γενικής Δι-
εύθυνσης Βιώσιμης Ανάπτυξης και Κλιματι-
κής Αλλαγής της Περιφέρειας Αττικής Γιώρ-
γος Στρατιδάκης.

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:  

«Στρατηγική επιλογή μας 
την επόμενη πενταετία

η στήριξη των καινοτόμων
νεοφυών επιχειρήσεων»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Όλα όσα είπε ο περιφερειάρχης
Αττικής στη Διεθνή Έκθεση 
Τεχνολογίας και Καινοτομίας
Collision Tech Conference
2024 στο Τορόντο



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 21 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΩΤΑΚΟΥΣΤΗΣ32

Ελληνικό-Αργυρούπολη:
Ομάδα Εθελοντών
τιθάσευσε την πυρκαγιά
στο Κορωπί

Η Πολιτική Προστασία του Δήμου Ελληνι-
κού-Αργυρούπολης με την Εθελοντική Ομάδα
Δασοπροστασίας Πυρόσβεσης
(ΕΟΔΠΕΑ) και με τον δήμαρ-
χο Γιάννη Κωνσταντάτο στο
Κέντρο Επιχειρήσεων συ-
νέδραμε από την πρώτη
στιγμή στην κατάσβεση της
πυρκαγιάς που ξέσπασε στο Κο-
ρωπί το μεσημέρι της 19ης Ιουνίου. Μάχιμες
μονάδες, αποτελούμενες από 6 Εθελοντές
Δασοπυροσβέστες, ένα πυροσβεστικό όχημα
Α Τύπου (Αργυρούπολη 3) και ένα Δ Τύπου
υδροφόρο όχημα 10 τόνων (Αργυρούπολη 2),
συνοδευόμενες από τον αντιδήμαρχο Αστικού
Περιβάλλοντος, Συντήρησης Πόλης και Πολι-
τικής Προστασίας, συνέδραμαν αποτελεσμα-
τικά στην τιθάσευση της πυρκαγιάς.

Ολοκληρώθηκε το
συνέδριο της ΠΟΠ-ΟΤΑ

Ολοκληρώθηκε το 27ο Τακτικό Εκλογοα-

πολογιστικό Συνέδριο της Πανελλήνιας Ομο-

σπονδίας Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκη-

σης (ΠΟΠ-ΟΤΑ) με την ψήφι-

ση του Σχεδίου Δράσης και

την εκλογή νέου ΔΣ, Ελεγ-

κτικής Επιτροπής και αντι-

προσώπων για τη ΓΣΕΕ. Στο

Συνέδριό μας παρευρέθηκαν ο γε-

νικός γραμματέας Δημόσιας Διοίκησης του

υπουργείου Εσωτερικών Δημήτρης Κιρμικί-

ρογλου, ο οποίος και κήρυξε την έναρξη του

Συνεδρίου, και ως εκπρόσωπος της ΚΕΔΕ ο

δήμαρχος Παπάγου-Χολαργού Ηλίας Απο-

στολόπουλος.

Μηχανόβια πυρόσβεση
στην Πεντέλη

Ειδική Μονάδα Πυροπροστασίας με Μοτο-
σικλέτες - Εnduro συγκρότησε ο Δήμος Πεν-
τέλης. Όλα τα μέλη της ομάδας γνωρίζουν
«σπιθαμή προς σπιθαμή» το βουνό και κα-
λούνται να εποπτεύουν εκ των έσω τα δύσβατα
σημεία της Πεντέλης, έχοντας τη δυνατότητα
να κινηθούν στους κακοτράχαλους δρόμους
του Πεντελικού Όρους και να επέμβουν σε δυ-
σπρόσιτα σημεία του. Αποστολή της ομάδας
είναι να παρακολουθεί και να καταγράφει τις
κινήσεις που γίνονται στο βουνό αλλά και να
επεμβαίνει άμεσα σε περίπτωση περιστατικού
ώστε να βοηθά στην καταστολή της όποιας
απειλητικής ενέργειας και δράσης.

Μελέτη Τουριστικής Φέρουσας
Ικανότητας στην Αθήνα

Ανοιχτή συζήτηση για τη «φέρουσα ικανότητα της Αθή-
νας», παρουσία των σημαντικότερων φορέων του τουρι-
σμού, πραγματοποιήθηκε προχθές στο Δημαρχιακό Μέ-
γαρο Αθηνών. «Φέρουσα ικανότητα» είναι η ανάλυση δε-
δομένων της βραχυχρόνιας μίσθωσης και των ξενοδοχει-
ακών μονάδων, των τουριστικών ροών, οι δυναμικές των
επτά δημοτικών διαμερισμάτων και οι προκλήσεις που
αναδεικνύονται με σκοπό την αποτελεσματική διαχείρισή
του. Για τη διενέργεια της έρευνας η ΕΑΤΑ συνεργάζεται
με το Πανεπιστήμιο Πειραιά και την εταιρεία Gimisis + As-
sociates. «Η Μελέτη Τουριστικής Φέρουσας Ικανότητας
αποτελεί το καλύτερο εργαλείο για να διαμορφώσουμε μια πόλη που θα είναι όχι
απλώς υποφερτή αλλά μια πόλη στην οποία θα θέλουν να ζουν οι κάτοικοι χωρίς να
δυσφορούν, να εργάζονται χωρίς να ταλαιπωρούνται και να επισκέπτονται οι τουρί-
στες χωρίς να δυσανασχετούν», δήλωσε ο δήμαρχος Αθηναίων.

Ε
πιβεβαίωσε τη ρήση
«η αυτοδιοίκηση είναι
έρωτας» ο υφυπουρ-

γός Εσωτερικών Βασίλης
Σπανάκης κατά την προχθε-
σινή του επίσκεψη στην Αί-
γινα. Μαζί με τον δήμαρχο
Γιάννη Ζορμπά και τον δημο-
τικό σύμβουλο Νίκο Πτε-
ρούδη έκανε αυτοψία στον
Σταθμό Μεταφόρτωσης
Απορριμμάτων, στη θέση Σκοτεινή, και στο σημείο λειοτεμαχισμού κλαδεμάτων στη θέση
Μπαρού του νησιού. Ο υφυπουργός Εσωτερικών συνομίλησε με εργαζομένους της Υπηρε-
σίας Καθαριότητας και Πρασίνου και στη συνέχεια επισκέφτηκε το Δημαρχείο Αίγινας και
συνάντησε αντιδημάρχους και εργαζομένους όλων των υπηρεσιών.

Ενθυμούμενος τα πρώτα του βήματα στην Αυτοδιοίκηση ως διεκδικητής του δημαρ-
χιακού θώκου Μοσχάτου-Ταύρου, ο κ. Σπανάκης δήλωσε ότι «με την πρώτη επίσκεψή
μου ως υφυπουργού, αρμόδιου για τα θέματα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, θα ήθελα να
διαβεβαιώσω τόσο τον Δήμο Αίγινας όσο και τους υπόλοιπους δήμους της χώρας ότι η
κυβέρνηση θα σταθεί δίπλα στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Τα προβλήματα των δήμων είναι
προβλήματα των πολιτών. Θα βρίσκομαι στο πλευρό όλων των αυτοδιοικητικών γιατί οι
δήμοι καλούνται να καλύψουν αυξημένες ανάγκες».

Στέλιος Μαμαλάκης: «Νοικοκυρεύουμε 
τα οικονομικά του δήμου» 

Εγκρίθηκε από την πλειοψηφία των μελών του ΔΣ ο
προϋπολογισμός του Δήμου Αγίου Δημητρίου για το
έτος 2024 στη συνεδρίαση της περασμένης Τετάρτης.
Κατά την τοποθέτησή του ο δήμαρχος Στέλιος Μαμα-
λάκης επισήμανε ότι πρόκειται για μια ιδιαίτερα ση-
μαντική στιγμή, καθώς με την κατάρτιση του προϋπο-
λογισμού μπαίνει οριστικά τέλος σε μια εποχή που

κυριαρχούσαν η εικονική πραγματικότητα και η κακοδιαχείριση. «Κάνουμε μια νέα αρχή, νοικο-
κυρεύουμε τα οικονομικά του δήμου. Οι πολίτες θα μας κρίνουν από τον απολογισμό του έργου
μας. Η καθημερινότητα των πολιτών, προτεραιότητά μου», είπε ο δήμαρχος και πρόσθεσε:
«Κληρονομήσαμε έναν δήμο με χρέη, ελλείμματα και εγκαταλελειμμένα έργα… Βάζουμε τέλος
στην αδιαφάνεια και την αναποτελεσματικότητα της προηγούμενης διοίκησης, η οποία λειτουρ-
γεί εκδικητικά και σαμποτάρει κοινωνικές παροχές προς τους πολίτες». Ο κ. Μαμαλάκης δε-
σμεύτηκε ότι με σκληρή δουλειά και αφοσίωση ο Δήμος Αγίου Δημητρίου θα μπει σε τροχιά
ανάπτυξης και θα προσφέρει στους πολίτες την ποιότητα ζωής που τους αξίζει.

Πρώτο Παγκόσμιο Συνέδριο
«Έξυπνα Ελληνικά Νησιά»

Οι Δήμοι Βάρης-Βούλας-Βου-
λιαγμένης, Κηφισιάς και Καλυ-
μνίων συμμετέχουν στο 1ο Παγ-
κόσμιο Συνέδριο «Έξυπνα Νησιά
- Ευκαιρίες και Προκλήσεις»
που διοργανώνει ο International
Hellenic Association (ΙΗΑ) και

τελεί υπό την αιγίδα της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ). Το
συνέδριο θα διεξαχθεί στην Ψέριμο στις 4 και 5 Σεπτεμβρίου και αφορά
την προαγωγή, αλλά και την επέκταση του στόχου που ξεκίνησε η Ευρω-
παϊκή Ένωση το 2018 για τη δημιουργία των πρώτων 30 ευρωπαϊκών νη-
σιών -εκ των οποίων τα έξι ελληνικά- που θα πετύχουν την πλήρη μετά-
βαση στην ενεργειακή αυτονομία, και όχι μόνο, μέχρι το 2030.

Νοστάλγησε τα αυτοδιοικητικά του 
βήματα ο Βασίλης Σπανάκης...

ΟΤΑ: 15.527 προσλήψεις
προσωπικού καθαριότητας
σχολείων 

Ξεκινά η διαδικασία πρόσληψης προσω-
πικού καθαριότητας από τους δήμους για τα
σχολεία πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας
εκπαίδευσης για το έτος 2024-2025, καθώς
εγκρίθηκε από τα υπουργεία Εσωτερικών
και Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών ο
μέγιστος αριθμός ατόμων που προσλαμβά-
νονται ανά δήμο, καθώς και ο μέγιστος αριθ-
μός ωρών ημερήσιας απασχόλησης των
προσλαμβανόμενων ατόμων. Συγκεκριμένα,
θα προσληφθούν 15.527 άτομα και θα απα-
σχοληθούν κατά το σχολικό έτος 2024-2025
σε όλα τα δημοτικά και γυμνάσια της χώρας
συνολικά 46.668,5 ώρες. Η  δαπάνη μισθο-
δοσίας έχει προϋπολογιστεί στα 91,38 εκατ.
ευρώ. Εξ αυτών τα 78 εκατ. ευρώ θα διατε-
θούν από το υπουργείο Εσωτερικών και τα
υπόλοιπα 13,38 εκατ. ευρώ θα επιβαρύνουν
τους δήμους. Οι δήμοι υποχρεούνται τουλά-
χιστον έναν μήνα πριν από την έναρξη του δι-
δακτικού έτους να εκδώσουν τη σχετική
ανακοίνωση.

Στο πρόγραμμα πυροπροστασίας 
ο Δήμος Βριλησσίων

Εντάσσεται στο χρηματοδοτικό πρόγραμ-

μα του Πράσινου Ταμείου «Προστασία και

Αναβάθμιση Δασών 2024», στον Άξονα Προ-

τεραιότητας 6 που αφορά την «Ενίσχυση πυ-

ροπροστασίας κατοικημένων περιοχών σε

ΟΤΑ α’ βαθμού με περιαστικά δάση», ο Δήμος

Βριλησσίων. Σύμφωνα με την απόφαση του

υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας, το

ποσό της χρηματοδότησης ανέρχεται στις

143.800 ευρώ. «Καταφέραμε να εξασφαλί-

σουμε μια ακόμη σημαντική χρηματοδότηση.

Η πυροπροστασία στον δήμο μας ενισχύεται

μέσω έργων που έχουν να γίνουν εδώ και

πολλά χρόνια και θα συμβάλουν σημαντικά

στην αποτελεσματικότερη θωράκιση του πε-

ριαστικού μας πρασίνου», δήλωσε ο οικείος

δήμαρχος Γιάννης Πισιμίσης.



Χ
ιλιάδες μισθωτοί που έλαβαν
ονομαστικές αυξήσεις στα
περσινά εισοδήματα, αλλά και

δεκάδες χιλιάδες ελεύθεροι επαγγελ-
ματίες που θα φορολογηθούν με το

τεκμαρτό εισόδημα,
αναμένεται να χάσουν
μέρος ή ολόκληρο το
ποσό του επιδόματος
τέκνου, καθώς υπερ-
βαίνουν τα ανώτατα ει-
σοδηματικά όρια. 

Για παράδειγμα, έγ-
γαμο ζευγάρι μισθω-

τών με ένα παιδί και οικογενειακό ει-
σόδημα 24.800 ευρώ το 2022 λάμβανε
μηνιαίο επίδομα 28 ευρώ ή 336 ευρώ
ετησίως. Αν πέρσι το εισόδημα αυξή-
θηκε στις 26.000 ευρώ, τότε φέτος το
ζευγάρι δεν θα λάβει το επίδομα. 

Επιπλέον, για ζευγάρι μισθωτού και
ελεύθερου επαγγελματία με δύο παι-
διά και οικογενειακό εισόδημα 15.000
ευρώ πέρσι, το επίδομα ήταν 84 ευρώ
μηνιαίως ή 1.008 ευρώ ετησίως. Αν
πέρσι ο ελεύθερος επαγγελματίες εί-
χε δηλώσει εισόδημα 5.000 ευρώ και
φέτος, λόγω του τεκμαρτού προσδιο-
ρισμού, αυτό αυξήθηκε στις 15.000
ευρώ και του έτερου συζύγου είναι
12.000 ευρώ, τότε το μηνιαίο επίδομα
από τα 84 ευρώ μειώνεται στα 56 ευ-
ρώ και από 1.008 ευρώ ετησίως πέρσι,
θα λάβει φέτος 672 ευρώ (απώλεια
336 ευρώ).

Η πλατφόρμα για την αίτηση του
επιδόματος τέκνου παραμένει ανοιχτή
για νέες δηλώσεις ή διόρθωση παλαι-
ών, ενώ στο τέλος Ιουλίου θα κατα-
βληθεί η τρίτη δόση της φετινής χρο-
νιάς, η οποία αφορά το δίμηνο Μαΐου-
Ιουνίου. 

Μετά την υποβολή της σχετικής αί-
τησης, το δικαιούμενο ποσό θα υπο-
λογιστεί βάσει των εξαρτώμενων τέ-
κνων που θα δηλωθούν και του συνο-
λικού οικογενειακού εισοδήματος
που οι δικαιούχοι είχαν το φορολογι-
κό έτος 2022. Αν όμως ο μισθωτός ή
ελεύθερος επαγγελματίας υποβάλει

έως το τέλος Ιουλίου τη φορολογική
δήλωση για τα εισοδήματα του 2023,
τότε θα ληφθούν υπ’ όψιν τα νεότερα
δεδομένα, για να καθοριστεί και το τε-
λικό ποσό του επιδόματος που δι-
καιούται ή δεν δικαιούται. 

Μεταξύ των προϋποθέσεων που θα
ελέγχονται για τη χορήγηση του επι-
δόματος παιδιού είναι η φοίτησή του ή

των εξαρτώμενων τέκνων στην υπο-
χρεωτική εκπαίδευση, δηλαδή από το
προνήπιο έως και το γυμνάσιο, καθώς
και η επάρκεια φοίτησης. 

Ο υπόχρεος υποβολής της αίτησης
Α21 πρέπει να καταχωρίσει απαραι-
τήτως τα στοιχεία της σχολικής μονά-
δας, την τάξη και τον αριθμό μητρώου
του τέκνου που φοιτά στην υποχρεω-

τική εκπαίδευση. Όταν γίνει η δια-
σταύρωση όλων των στοιχείων του
μαθητή ή της μαθήτριας, τότε η αίτη-
ση μπορεί να προχωρήσει κανονικά,
ενώ εάν δεν διασταυρωθούν εμφανί-
ζεται σχετική επισήμανση και ο αιτών
καλείται να επισυνάψει στην ηλε-
κτρονική αίτηση Α21 το απαραίτητο
δικαιολογητικό. Για να ολοκληρωθεί
η αίτηση πρέπει να υποβληθεί οριστι-
κά και να έχει εγκριθεί. Αίτηση που
έχει αποθηκευτεί προσωρινά θεω-
ρείται μη υποβληθείσα και δεν λαμ-
βάνεται υπόψη.
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Ρυθμιστής τα εισοδήματα του 2023 - Ανοιχτή η πλατφόρμα
για τη συμπλήρωση της αίτησης

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Ποιοι χάνουν μέρος ή και 
όλο το επίδομα παιδιού 

Ακόμη και από σήμερα αναμένεται να αρχίσει η πλη-
ρωμή των συντάξεων του Ιουλίου στους δικαιούχους,
καθώς το κλείσιμο των τραπεζών λόγω της αργίας του
Αγίου Πνεύματος την προσεχή Δευτέρα 24 Ιουνίου
επιφέρει κάποιες μικρές ανατροπές. 

Σήμερα το απόγευμα αναμένεται να καταβληθούν
οι επικουρικές συντάξεις σε δικαιούχους των πρώην
ταμείων, ενώ την Τρίτη το πρωί τα ποσά θα είναι δια-
θέσιμα και στα γκισέ των τραπεζών. Σταδιακά έως το

απόγευμα της προσεχούς Τετάρτης θα έχουν κατα-
βληθεί περίπου 2,5 δισ. ευρώ σε περίπου 2.500.000
συνταξιούχους.

Σύμφωνα με το χρονοδιάγραμμα του ΕΦΚΑ, στις
25 Ιουνίου θα πραγματοποιηθούν οι πληρωμές των
κύριων και επικουρικών συντάξεων των πρώην τα-
μείων ΟΑΕΕ, ΟΓΑ, ΕΤΑΑ, ενώ την ίδια μέρα θα κατα-
βληθούν οι συντάξεις όλων των συνταξιούχων μετά
την 1η/1/2017, καθώς και οι επικουρικές. Οι συνταξι-

ούχοι του Δημοσίου, των Ενόπλων Δυνάμεων και των
Σωμάτων Ασφαλείας, καθώς και των πρώην ταμείων
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ, ΝΑΤ, ΕΤΑΠ-ΜΜΕ, ΕΤΑΤ, ΤΣΠ-ΗΣΑΠ, ΔΕΗ
και ΟΤΕ θα καταβληθούν την Πέμπτη 27 Ιουνίου, αλ-
λά τα ποσά θα είναι διαθέσιμα στα ΑΤΜ το απόγευμα
της Τετάρτης 26 Ιουνίου. Τέλος, την Παρασκευή 28
Ιουνίου είναι προγραμματισμένη η καταβολή των
συντάξεων στους ανασφάλιστους υπερήλικες από
τον ΟΠΕΚΑ.

Ξεκινά η πληρωμή 2,5 δισ. ευρώ στους δικαιούχους συντάξεων 



ΠAΡΑΣΚΕΥΗ 21 IOYNIOY 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ34

Σ
την αντιμετώπιση της υπερσυγκέν-
τρωσης του τραπεζικού κλάδου και
της κυριαρχίας των τεσσάρων συ-

στημικών τραπεζών, οι οποίες ελέγχουν το
95% του εγχώριου χρηματοπιστωτικού κλά-
δου, αναφέρεται με απλά λόγια ο λεγόμενος
«πέμπτος πόλος», τον οποίο μπορεί κανείς
να προσεγγίσει είτε ευρύτερα είτε πιο συγ-
κεκριμένα.

Η στενή έννοια του όρου αναφέρεται στη
δημιουργία μιας νέας δυναμικής τράπεζας,
η οποία θα έχει πανελλαδική εμβέλεια, ση-
μαντική παρουσία υποκαταστημάτων και

φυσικά θα μπορέσει να ανταγωνιστεί στο επίπεδο
της προσφοράς χρηματοδότησης τις τέσσερις συ-
στημικές τράπεζες Alpha Bank, Eurobank, Πειραι-
ώς και Εθνική. Αυτή η πέμπτη τράπεζα θα είναι φυ-
σικά εκείνη που θα προέλθει από τη συγχώνευση της
Attica Bank και της Παγκρήτιας Τράπεζας, διαδικα-
σία που ήδη βρίσκεται «καθ’ οδόν» με τους ενδιαφε-
ρόμενους να περιμένουν την έκθεση αποτίμησης

που επεξεργάζεται ο διεθνής οίκος DBRS. Σε αυτή την έκ-
θεση θα καθοριστεί η σχέση ανταλλαγής των μετόχων, θα
καταγραφούν οι κεφαλαιακές ανάγκες που θα προκύ-
ψουν, ενώ θα οριστικοποιηθούν και τα μη εξυπηρετούμε-
να ανοίγματα των δύο τραπεζών. Πληροφορίες θέλουν το
ποσό αυτό για την Παγκρήτια Τράπεζα να ανέρχεται στο 1,4
δισ. ευρώ και για την Attica Βank φτάνει στα 2 δισ. ευρώ.
Από τη στιγμή που θα κατατεθεί η αίτηση για την ένταξη
των κόκκινων χαρτοφυλακίων των δυο τραπεζών στον
Ηρακλή ΙΙΙ, υπολογίζεται ότι τελικά το ύψος της αύξησης
του μετοχικού κεφαλαίου θα διαμορφωθεί στην περιοχή
των 600 εκατομμυρίων ευρώ.

Νέα πηγή ανταγωνισμού
Στόχος της δημιουργίας της πέμπτης αυτής τράπεζας

είναι να δημιουργηθεί νέα πηγή τραπεζικού ανταγωνι-
σμού, ο οποίος θα μετουσιωθεί σε οικονομική και επιχει-
ρηματική ανάπτυξη. Αυτή τη στιγμή, ενώ η χώρα έχει ει-
σέλθει σε μια καινούργια οικονομική πραγματικότητα, με-
τά την περιπετειώδη δεκαετία της κρίσης, η ριζική αλλαγή

του επιχειρηματικού και επενδυτικού τοπίου έχει ανάγκη
από νέες πηγές χρηματοδότησης, οι οποίες θα δώσουν
λύση στους σημερινούς επιχειρηματικούς πελάτες των
τεσσάρων μεγάλων τραπεζών, οι οποίοι υπολογίζεται ότι
δεν καταφέρνουν να αποσπάσουν δανεισμό σε ένα ποσο-
στό που φτάνει το 70%. Σύμφωνα με πληροφορίες από τον
τραπεζικό κλάδο, ένα μεγάλο μέρος από αυτούς τους μι-
κρομεσαίους επιχειρηματίες πληροί μεν τα τραπεζικά
κριτήρια, ωστόσο είτε δεν θέλει να προχωρήσει σε δανει-
σμό, καθώς φοβάται την υπέρμετρη χρέωση λόγω των
υψηλών επιτοκίων, ή η χρηματοδότησή του δεν αποτελεί
προτεραιότητα για τις συστημικές τράπεζες. Χαρακτηρι-
στικό αυτής της κατάστασης είναι το γεγονός πως πάνω
από 200 χιλιάδες εταιρείες που άντεξαν στην οικονομική
κρίση δεν πετυχαίνουν άνετη πρόσβαση στο υπάρχον τρα-
πεζικό σύστημα παρά το ότι δραστηριοποιούνται σε ση-
μαντικούς και αποδοτικούς τομείς της ελληνικής οικονο-
μίας, όπως είναι ο τουρισμός, η βιοτεχνία και οι αγροδια-
τροφικοί κλάδοι.

Αν περάσουμε τώρα στην ευρύτερη έννοια που θα μπο-
ρούσε να έχει ο «πέμπτος πόλος» του τραπεζικού συστή-
ματος, αυτός θα μπορούσε να απαρτίζεται -πέρα από τη
νέα τράπεζα που θα δημιουργηθεί από τη συγχώνευση της

Attica και της Παγκρήτιας- και από τις νέες
τραπεζικές δομές που ήδη υπάρχουν και
αναζητούν και αυτές να εδραιωθούν στον
χώρο, αλλά και τις νέες δανειακές υπηρε-
σίες που προσφέρουν μη χρηματοπιστωτι-
κές εταιρείες. Ως βασικός τραπεζικός φο-
ρέας αυτού του διευρυμένου πόλου θα μπο-
ρούσε να αναφερθεί η Optima bank η οποία
από τις αρχές Οκτωβρίου του 2023 ξεκίνησε
να διαπραγματεύεται στο χρηματιστήριο
ύστερα από μια επιτυχημένη αύξηση μετο-
χικού κεφαλαίου κατά 150,9 εκατ. ευρώ,
κατά την οποία η ζήτηση για τις προς διάθε-

ση μετοχές υπερκαλύφθηκε κατά 5,1 φορές. Η εισαγωγή
της Optima bank στο χρηματιστήριο ήταν η πρώτη εισαγω-
γή τραπεζικής μετοχής μετά από 17 χρόνια και φυσικά
έδωσε νέα πνοή στην τραπεζική αγορά αλλά και στη γενι-
κότερη αναπτυξιακή πορεία της ελληνικής οικονομίας.

Μεγάλη «ψαλίδα» των επιτοκίων 
δανείων και καταθέσεων

Ανεξάρτητα πάντως με το αν προσεγγίσει κανείς τον
«πέμπτο πόλο» με τη στενή ή τη διευρυμένη έννοια, αυτό
που ενδιαφέρει τον Έλληνα είναι να βρει λύσεις στην ανα-
ζήτησή του είτε για δανεισμό, είτε για αποταμίευση. Αυτή
τη στιγμή στη χώρα μας -ιδιαίτερα μετά την έντονη άνοδο
των επιτοκίων- εξακολουθεί να παρατηρείται το φαινόμε-
νο της πολύ ανοιχτής «ψαλίδας» των επιτοκίων δανείων
και καταθέσεων. Σύμφωνα με το τελευταίο δελτίο της Τρα-
πέζης της Ελλάδος, το μέσο σταθμισμένο επιτόκιο των νέ-
ων καταθέσεων παρέμεινε αμετάβλητο στο 0,53%, ενώ το
αντίστοιχο επιτόκιο των νέων δανείων μειώθηκε στο
5,98%. Αυτό σημαίνει ότι το μεν περιθώριο των επιτοκίων
μειώθηκε στις 5,45 εκατοστιαίες μονάδες -και αναμένεται
να μειωθεί περαιτέρω ως αποτέλεσμα της μείωσης των
επιτοκίων που αποφάσισε η ΕΚΤ-, η απόσταση όμως πα-
ραμένει χαώδης, καθώς τα προηγούμενα χρόνια αυξήθη-
καν ραγδαία τα επιτόκια δανεισμού, ανεβάζοντας παράλ-
ληλα και τα κέρδη των τραπεζών, κάτι που φάνηκε από την
απόδοση για πρώτη φορά φέτος μετά από 16 χρόνια μερί-
σματος και από τις τέσσερις συστημικές τράπεζες.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Τι ακριβώς είναι 
ο «πέμπτος πόλος»

των τραπεζών

Έντονος ανταγωνισμός αναμένεται 
να δημιουργηθεί στον τραπεζικό κλάδο

επ’ ωφελεία των καταναλωτών
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Δ
υο θέσεις στη διεθνή κατάταξη ανταγω-
νιστικότητας κέρδισε η Ελλάδα για το
2024 σύμφωνα με τα στοιχεία που εκ-

δίδει κάθε χρόνο η παγκοσμίου φή-
μης σχολή διοίκησης επιχειρήσεων
IMD που εδρεύει στη Λοζάνη της Ελ-
βετίας. Έτσι η χώρα μας βρίσκεται
πλέον στην 47η θέση από την 49η
που ήταν πέρσι, σε ένα σύνολο 67
χωρών τις οποίες εξετάζει και ανα-
λύει η Παγκόσμια Επετηρίδα Αντα-
γωνιστικότητας (World Competitiveness Year-
book - WCY).

Η άνοδος της χώρας μας
όσον αφορά την ανταγωνι-
στικότητα της οικονομίας
προήλθε από τη βελτίωση
σε τρεις από τις τέσσερεις
ομάδες δεικτών που εξετά-
ζονται από το IMD. Συγκε-
κριμένα η ελληνική οικονομία εμφάνισε άνοδο
έξι θέσεων στην κατηγορία Οικονομική Αποδο-
τικότητα καταλαμβάνοντας την 52η θέση από την
58η το 2023. Στην κατηγορία δεικτών Κυβερνη-
τική Αποτελεσματικότητα ανεβήκαμε μία θέση
φτάνοντας και σε αυτή την κατηγορία στην 52η,
ενώ στην Επιχειρηματική Αποτελεσματικότητα
βρεθήκαμε στην 44η θέση από την 48η θέση το
προηγούμενο έτος. Τέλος, στην κατηγορία Υπο-
δομές η οικονομία μας παρέμεινε στάσιμη στην
40ή θέση της παγκόσμιας κατάταξης.

Τα στοιχεία της έρευνας έδωσε στη δημοσιό-
τητα ο Σύνδεσμος Βιομηχανιών Ελλάδος και η
πρόεδρός του Λουκία Σαράντη εμφανίστηκε

ικανοποιημένη για τη θέση που κατέλαβε η
χώρα, παρά το γεγονός ότι η Ελλάδα παραμέ-
νει στις θέσεις χαμηλής ανταγωνιστικότητας
της κατάταξης. 

Όπως εξήγησε, η Ελλάδα αποδεικνύει ότι
μπορεί να διαγράφει μια πετυχημένη αναπτυ-
ξιακή πορεία παρά το εδραιωμένο κλίμα αβε-
βαιότητας που έχουν φέρει οι αλλεπάλληλες

διεθνείς κρίσεις. 
Όμως, απαραίτητη προϋπόθεση για

τη διατήρηση και βελτίωση της ανα-
πτυξιακής πορείας της χώρας θεω-
ρείται η εντατικοποίηση του μεταρ-
ρυθμιστικού έργου, η δημιουργία
ενός φιλικότερου περιβάλλοντος
δραστηριοποίησης των επιχειρήσεων
και η ουσιαστική αλλαγή του παραγω-

γικού υποδείγματος, στο οποίο η βιομηχανία
μπορεί και πρέπει να διαδραματίσει σημαντικό
ρόλο. Σημαντικό θέμα κατά την κ. Σαράντη είναι
η αντιμετώπιση του τεράστιου προβλήματος
αναφορικά με την εξεύρεση του κατάλληλου
προσωπικού για τις επιχειρήσεις, το οποίο θα
μπορούσε να αντιμετωπιστεί με την ουσιαστική
διασύνδεση της εκπαίδευσης με την αγορά ερ-
γασίας, καθώς και τη συμμετοχή μελών της επι-
χειρηματικής κοινότητας σε εκπαιδευτικά και
ερευνητικά ιδρύματα.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Τι γίνεται, ρε παιδιά, με τα πετροδόλαρα; 
Πολλοί ψιθυρίζουν στην αγορά ότι η Σαουδική Αραβία δεν
υπέγραψε την ανανέωση της συμφωνίας του 1974 που την
αναγκάζει να αποτιμά το πετρέλαιό της αποκλειστικά σε δο-
λάριο και να επενδύει τα πλεονάζοντα δολάρια σε αμερικανι-
κά κρατικά ομόλογα. Αυτό σημαίνει πρακτικά ότι πλέον το πε-
τρέλαιο μπορεί να αποτιμάται σε οποιοδήποτε νόμισμα και
άρα να πωλείται σε όποια χώρα θέλει η Σαουδική Αραβία δε-
χόμενη το τοπικό νόμισμα. Γιεν, γουάν, ευρώ, ακόμα και σε
κρύπτο. Αξίζει να σας πω ότι ήδη κάποιοι προσπαθούν να κα-
τατάξουν την είδηση στην κατηγορία των fake news, όμως
από την άλλη σε πολλά dealing rooms κάποιοι συζητούν ότι
έχει ήδη ξεκινήσει η αποτίμηση του πετρελαίου και σε άλλα
νομίσματα. Αυτό όπως και να έχει θα μπορούσε να προκαλέ-
σει κοσμογονικές αλλαγές, καθώς αναβαθμίζει τη δύναμη
που έχουν πολλές περιφερειακές πετρελαιοπαραγωγικές
χώρες (Βραζιλία, Καναδάς, Βενεζουέλα) αλλά παράλληλα δί-
νει άλλη διάσταση στη συνεχιζόμενη μετάβαση προς τις εναλ-
λακτικές πηγές ενέργειας. Άσε που μπορεί να προκαλέσει νέ-
ες πληθωριστικές πιέσεις στην Αμερική και άρα νέες αυξή-
σεις επιτοκίων από την άλλη πλευρά του Ατλαντικού, οι οποίες
πάντα πιέζουν και την από δω μπάντα.

Τα πάνω και κάτω της βιομηχανίας
Ελαφρά άνοδος της απασχόλησης στη βιομηχανία που έφτασε στο
0,5% κατά το πρώτο τρίμηνο του έτους διαπίστωσε το ΙΟΒΕ σε μελέ-
τη του. Στο σύνολο της οικονομίας πάντως η αύξηση της απασχόλη-
σης είναι υψηλότερη και φτάνει στο +1,8%. Αναλογικά πάντως, η
απασχόληση έχει καλύτερη πορεία από τον κύκλο εργασιών στη
βιομηχανία που αυξήθηκε οριακά κατά 0,1% στο ίδιο τρίμηνο. Από
την άλλη -και να μην γκρινιάζουμε- ο τζίρος της βιομηχανίας υπέ-
στη καθίζηση στην Ευρώπη των 27 με -4,2%.
Επιπλέον το ΙΟΒΕ διαπιστώνει στο Δελτίο Εξελίξεων στη Βιομηχα-
νία που εξέδωσε αύξηση για το σύνολο των οικονομικών δραστη-
ριοτήτων κατά 1,5% (πάντα στο πρώτο τρίμηνο του έτους), όταν την
ίδια περίοδο πέρσι η αύξηση ήταν 8,4%. Επίσης υποχώρησε έντονα
η μεταποίηση κατά 3,1%, όταν πέρσι έτρεχε με αύξηση 12,5%.

Ημέρες 2015
Στη Γαλλία ζουν ημέρες του 2015, καθώς η προκήρυξη πρό-
ωρων βουλευτικών εκλογών από τον πρόεδρο Εμανουέλ Μα-
κρόν θα κοστίσει στο κράτος περίπου 800 εκατομμύρια ευρώ
επιπλέον λόγω του ξεπουλήματος των ομολόγων της χώρας.
Και σαν να μην έφτανε αυτό, αναμένεται και αύξηση μεταξύ 25
και 30 μονάδων βάσης στο ασφάλιστρο για το κόστος δανει-
σμού της Γαλλίας έναντι της Γερμανίας. Αν τώρα κάνουμε και
μια αναγωγή στην 5ετία (που την έκανε το Bloomberg, δηλαδή)
το πρόσθετο κόστος που θα πληρώσει η Γαλλία θα είναι περί-
που 4 με 5 δισεκατομμύρια ευρώ ετησίως, ενώ αν η κρίση αυτή
εξακολουθήσει να έχει τις συνέπειές της για δέκα χρόνια, οι
απώλειες θα είναι 9 έως 10 δισ. ευρώ.
Και όλα αυτά τη στιγμή που η Γαλλία βρίσκεται μπροστά σε μια
διαδικασία υπερβολικού ελλείμματος, η οποία (όπως πολύ κα-
λά γνωρίζουμε οι Έλληνες στο πετσί μας) συνεπάγεται λιτότητα
και μόνο λιτότητα. 

Βελτίωση ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής οικονομίας 

Αύξηση επιβατών, αλλά πτώση 
εμπορευμάτων στα λιμάνια

Ο τουρισμός παραμένει η κινητήριος δύναμη και για τα λιμάνια της χώρας, καθώς
τα στοιχεία για το τελευταίο τρίμηνο του 2023 δείχνουν αύξηση στη διακίνηση επιβα-
τών και οχημάτων, αλλά μείωση στη διακίνηση εμπορευμάτων. Συγκεκριμένα η συ-
νολική διακίνηση επιβατών σε όλα τα ελληνικά λιμάνια αυξήθηκε κατά 11,1% κατά
τους τελευταίους τρεις μήνες του 2023, σε σχέση με το ίδιο τρίμηνο έναν χρόνο πριν.
Σημαντική αύξηση 8,5% παρουσίασαν και οι μετακινήσεις τροχοφόρων οχημάτων
κατά την ίδια περίοδο. Στον αντίποδα η μείωση των εμπορευμάτων ήταν μικρή κατά
1,1% σε σχέση με έναν χρόνο πριν. 

Το 2024 ανέβηκε 
στην 47η θέση 

από την 49η 
στην παγκόσμια κατάταξη

Οι θέσεις της χώρας μας 
την τελευταία 5ετία
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Τ
ο real estate θεωρείται asset class -η
μεγαλύτερη κατηγορία περιουσιακών
στοιχείων- παγκοσμίως και η χώρα μας

δράττεται την ευκαιρία γιατί η χρονική στιγμή
είναι ιδανική και το επενδυτικό περιβάλλον
σταθερό, σύμφωνα με παράγοντες της αγοράς.

Το 2022 καταγράφηκε επενδυτική έκρηξη
και φέτος αναμένεται νέα άνο-
δος στις επενδύσεις της τάξεως
του 15%, καθώς το real estate και
ειδικά οι επενδύσεις στα ακίνητα
έχουν επιπλέον πλεονεκτήματα
για τις τοπικές οικονομίες με

πολλαπλασιαστικά οφέλη.
Στο Athens Riviera Summit,

στη συζήτηση με τίτλο «Επένδυση
σε ακίνητα: Τάση ή στρατηγική επιλογή», τονί-
στηκε πως τα ακίνητα αγγίζουν και επηρεάζουν
κάθε τομέα της οικονομίας.

«Την τελευταία πενταετία είχαμε μια καλή
άνοδο στις τιμές σε όλους τους τομείς του real
estate την Ελλάδα, το οποίο μας έχει ενθαρρύ-
νει, καθώς πλέον έχουμε μια λειτουργική αγο-
ρά και παραμένει ανταγωνιστική», σημείωσε ο
Ερρίκος Αρώνες, CEO της Hellenic Properties,
εταιρείας επενδύσεων σε ακίνητη περιουσία,
που στοχεύει σε ευκαιρίες υπεραξίας στον το-
μέα της ανάπτυξης.

Στο ζήτημα της δημιουργίας μιας τοπικής θε-
σμικής αγοράς ακινήτων, όπου δημόσια κεφά-
λαια ή φορείς θα μπορούν να επενδύουν μέρος
των περιουσιακών τους στοιχείων σε ακίνητα,
αναφέρθηκε ο Γιάννης Δεληκανάκης, συνιδρυ-
τής της Southrock Asset Management. «Όταν
οι ξένοι διστάζουν να επενδύσουν στην ελληνι-
κή αγορά, η τοπική θεσμική αγορά παρεμβαίνει
μέχρι να αποκατασταθεί η εμπιστοσύνη των ξέ-
νων επενδυτών», ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ.
Δεληκανάκης.

Ο ρόλος των οικονομικών
διπλωματών του ΥΠΕΞ

Παρούσα στο πάνελ και η Μάιρα Μυρογιάν-
νη, γενική γραμματέας Διεθνών Οικονομικών
Σχέσεων και Εξωστρέφειας του υπουργείου
Εξωτερικών, στην οποία δόθηκε η ευκαιρία να
παρουσιάσει τον σημαντικό ρόλο των οικονομι-
κών διπλωματών του υπουργείου στον τομέα
των επενδύσεων.

Η κυρία Μυρογιάννη ανέφερε πως οι πρεσβεί-
ες διαθέτουν γραφεία οικονομικών διπλωματών
που διευκολύνουν την επαφή με τους επενδυτές
και μεταφέρουν την εικόνα της χώρας και τους
τρόπους που μπορούν οι επίδοξοι επενδυτές να
κάνουν τις επενδύσεις. Αντίστοιχα, οι Έλληνες
μπορούν να επικοινωνήσουν με τα Γραφεία Οικο-
νομικών και Εμπορικών Υποθέσεων για να προ-
σεγγίσουν επενδυτές στο εξωτερικό.

«Παράλληλα διοργανώνουμε επιχειρηματι-
κές αποστολές, όπως η πρόσφατη στην Ινδία,
παρουσία του πρωθυπουργού Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Η Ινδία είναι μια από τις αγορές που
θέλουμε να ανοίξουμε, όπως και της Ινδονη-
σίας. Έχουμε μια πολύ καλή δυναμική στην Ελ-
λάδα και διατηρούμε ένα πολύ σταθερό επεν-
δυτικό περιβάλλον», σημείωσε η γενική γραμ-
ματέας κυρία Μυρογιάννη, η οποία υπενθύμισε

πως ο «Economist» παρουσίασε την Ελλάδα ως
τη χώρα με τη μεγαλύτερη βελτίωση στο επεν-
δυτικό περιβάλλον.

«Απέχουμε ακόμη πολύ από το να φτάσουμε
τις κορυφαίες τιμές των προηγούμενων ετών»,
υπογράμμισε η Δίκα Αγαπητίδου, ιδρύτρια και
διευθύντρια της Athens Economics Ltd - JLL.

«Οι τιμές ενοικίασης καταγράφηκαν στα 38
ευρώ ανά τετραγωνικό μέτρο στις αρχές του
2008. Σήμερα, στον τομέα των γραφείων έχου-
με φτάσει στα 32 ευρώ ανά τετραγωνικό μέτρο.
Στα logistics σίγουρα δεν έχουμε φτάσει ακόμη
στην κορύφωση, καθώς δεν υπήρχαν logistics
στο προηγούμενο peak των ενοικιάσεων και η
πρώτη μεγάλη επένδυση έγινε το 2014. Το λια-
νικό εμπόριο δείχνει κούραση, αλλά τα ξενοδο-
χεία έχουν ακόμη δρόμο να διανύσουν, καθώς
και νέους τομείς όπως φοιτητικές εστίες, γηρο-
κομεία και κέντρα δεδομένων. Πρόκειται για
εξειδικευμένες αγορές που παρουσιάζουν δυ-
ναμικές δυνατότητες ανάπτυξης στο μέλλον»,
τόνισε.

Αναζητούνται εργαζόμενοι
Αξίζει ωστόσο να κρούσουμε και εμείς το

καμπανάκι που χτυπά ο κλάδος για τις ελλεί-
ψεις σε ανθρώπινο δυναμικό, καθώς αναζη-
τούνται από τις κατασκευαστικές εταιρείες
60.000 εργαζόμενοι, ενώ αντίστοιχα στην
εστίαση και τα ξενοδοχεία αναζητούνται 80.000
εργαζόμενοι. Η Ελλάδα δεν πάσχει από εξειδι-
κευμένο στελεχιακό δυναμικό αλλά από τη βά-
ση του τεχνικού κλάδου, όπως σημειώνουν οι
ειδικοί.

Ο άνθρωπος που επιχείρησε για επτά συνα-
πτά έτη στην καθ’ όλα απαιτητική αγορά της Αυ-
στραλίας στον συγκεκριμένο κλάδο, ο Ντένες
Λίδης, ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος της
Lidis Property Partners, συμμετείχε στο πάνελ
και ξεκαθάρισε πως ο τομέας των ακινήτων εί-
ναι καθαρά ανθρωποκεντρικός. Οι άνθρωποι
και η εμπειρία τους κάνουν τη διαφορά, καθώς
και οι τεχνικές γνώσεις.

«Στην Ελλάδα έχει γίνει μια καλή αρχή με
επαγγελματίες που αποκτούν εμπειρία και σε
10 ή 20 χρόνια η συνολική εικόνα του κλάδου θα
βελτιωθεί, ενισχύοντας περαιτέρω τις επενδύ-
σεις στον τομέα αυτό», επεσήμανε χαρακτηρι-
στικά ο κ. Λίδης.

«Τα ακίνητα αγγίζουν και επηρεάζουν κάθε τομέα 
της οικονομίας», λένε παράγοντες της αγοράς για το ράλι
της τελευταίας πενταετίας - Όλα όσα έγιναν στο Athens
Riviera Summit κατά τη συζήτηση με τίτλο «Επένδυση

σε ακίνητα: Τάση ή στρατηγική επιλογή»

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου REAL ESTATE

Προβλέπεται νέα
άνοδος κατά 15%

στις επενδύσεις φέτος
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Σ
υμφωνία-ορόσημο για την πώληση
του 36,6% των μετοχών της στην
Τέρνα Ενεργειακή στη Masdar των

Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων έναντι
880 εκατ. ευρώ (20 ευρώ ανά μετο-
χή) ανακοίνωσε η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ.

Η Masdar προτίθεται να αποκτή-
σει αρχικά το 67% των υφιστάμενων
μετοχών της εταιρείας μόλις ολο-
κληρωθεί η συναλλαγή, με την επι-
φύλαξη ρυθμιστικών εγκρίσεων και
άλλων όρων.

Μετά την ολοκλήρωση της συναλ-
λαγής, η Masdar θα εκκινήσει υπο-

χρεωτική δημόσια πρόταση για την από-
κτηση όλων των υπόλοιπων μετοχών της
εταιρείας, με στόχο να φτάσει το 100%.

Στα 2,4 δισ. ευρώ η συνολική αποτίμηση
Η συναλλαγή και η επακόλουθη προσφορά αντιστοι-

χούν σε συνολική αποτίμηση της Τέρνα Ενεργειακή στα
2,4 δισεκατομμύρια ευρώ και επιχειρηματική αξία 3,2
δισεκατομμύρια ευρώ, καθιστώντας την τη μεγαλύτερη
ενεργειακή συναλλαγή που έγινε ποτέ στο Χρηματιστή-
ριο Αθηνών και μία από τις μεγαλύτερες στην ευρωπαϊ-
κή αγορά ανανεώσιμων πηγών ενέργειας.

«Η συμφωνία είναι συνεπής με τη στρατηγική της ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ να γίνει ο κορυφαίος διαφοροποιημένος όμιλος
υποδομών στην Ελλάδα και τη Νοτιοανατολική Ευρώπη
και θα επιταχύνει την πορεία του σε μια νέα εποχή ανά-
πτυξης», αναφέρει η εταιρεία σε ανακοίνωσή της. 

Ο ρόλος της Masdar στην Ευρώπη
Η συμφωνία αναμένεται να προσφέρει σημαντικές

επενδύσεις κεφαλαίου στην Ελλάδα και σε άλλες ευρω-
παϊκές χώρες, υποστηρίζοντας τη συμβολή της Τέρνα
Ενεργειακή στο Εθνικό Σχέδιο για την Ενέργεια και το
Κλίμα (ΕΣΕΚ) της Ελλάδας και τον στόχο της ΕΕ για μη-
δενικές εκπομπές έως το 2050.

Η Τέρνα Ενεργειακή αναμένεται να παίξει σημαντικό

ρόλο στην ανάπτυξη του χαρτοφυλακίου της Masdar
στην Ευρώπη, καθώς έχει ως στόχο μια παγκόσμια δυ-
ναμικότητα 100GW μέχρι το 2030 για να στηρίξει την
ενεργειακή μετάβαση σε παγκόσμιο επίπεδο. 

Ο Mohamed Jameel Al Ramahi, διευθύνων σύμβου-
λος της Masdar, δήλωσε: «Εισφέρουμε κεφάλαια και
παγκόσμια τεχνογνωσία για να επιταχύνουμε την επέ-
κταση της Τέρνα Ενεργειακή, υποστηρίζοντας τις ενερ-
γειακές φιλοδοξίες της Ελλάδας στις ανανεώσιμες πη-
γές ενέργειας και επεκτείνοντας την παγκόσμια εμβέ-
λεια της Masdar. Ως κορυφαία ευρωπαϊκή πλατφόρμα
ανάπτυξης ΑΠΕ, η Τέρνα Ενεργειακή αναμένεται να δια-
δραματίσει σημαντικό ρόλο στο αυξανόμενο χαρτοφυ-

λάκιο της Masdar στην Ελλάδα και την
Ευρώπη. Ανυπομονούμε να ολοκληρώ-
σουμε τη συναλλαγή και να αρχίσουμε να
συνεργαζόμαστε με την διοικητική ομά-
δα της Τέρνα Ενεργειακή για να ενισχύ-
σουμε τα φιλόδοξα αναπτυξιακά τους
σχέδια για την υποστήριξη της ενεργει-
ακής μετάβασης στην Ελλάδα».

Ο Γιώργος Περιστέρης, πρόεδρος και
διευθύνων σύμβουλος του Ομίλου ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ και εκτελεστικός πρόεδρος της
Τέρνα Ενεργειακή, δήλωσε: «Η συμφω-
νία μας με τη Masdar αποτελεί έμπρακτη
αναγνώριση της πολύ μεγάλης αξίας της
Τέρνα Ενεργειακή, αποτέλεσμα σκληρής
δουλειάς εκατοντάδων ανθρώπων εδώ
και περισσότερα από 25 χρόνια. 

Ταυτόχρονα, σηματοδοτεί την απαρχή
μιας νέας εποχής ακόμα μεγαλύτερης ανάπτυξης για
τον Όμιλο ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ. Αποτελεί δε ισχυρή ψήφο εμπι-
στοσύνης για την Ελλάδα και τις προοπτικές της. Η Τέρ-
να Ενεργειακή είναι ο κορυφαίος επενδυτής ΑΠΕ στην
Ελλάδα και βασικός πυλώνας της εθνικής προσπάθει-
ας για μετάβαση σε ένα μέλλον με καθαρότερη και
φθηνότερη ενέργεια για όλους. Ένα μέλλον με μεγαλύ-
τερη ενεργειακή αυτονομία για τη χώρα μας, βασισμέ-
νη σε καθαρή ενέργεια που θα παράγεται στον τόπο
μας. Και θα συνεχίσουμε στην ίδια πορεία με ακόμα με-
γαλύτερη δύναμη».

Η Masdar διατήρησε τη Rothschild & Co ως μοναδι-
κό οικονομικό σύμβουλο και τους Simmons & Sim-
mons, Bernitsas Law, Latham & Watkins ως νομικούς
συμβούλους, σε σχέση με τη συναλλαγή και τη χρημα-
τοδότηση.

Ο Όμιλος ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ υποστηρίχθηκε από τη Reed
Smith LLP και τη Potamitis Vekris, οι οποίοι ήταν οι διε-
θνείς και ελληνικοί νομικοί σύμβουλοι, αντίστοιχα, για
τη συναλλαγή, ενώ η Morgan Stanley έχει ενεργήσει ως
μοναδικός χρηματοοικονομικός σύμβουλος της Τέρνα
Ενεργειακή. 

ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ

Στα 20 ευρώ ανά μετοχή το τίμημα 
- Η συμφωνία αναμένεται να

προσφέρει σημαντικές επενδύσεις
κεφαλαίου στην Ελλάδα και 

άλλες ευρωπαϊκές χώρες

Mega deal, στη Masdar αντί 3,2 δισ. 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com



Σ
ε αδύναμο κρίκο για το συνε-
χώς διευρυμένο έλλειμμα του
ισοζυγίου συναλλαγών εξε-

λίσσονται οι ελληνικές εξαγωγές, κα-
θώς το α’ τετράμηνο του έτους κατέ-
γραψαν σημαντική μείωση, ενώ η
ισχυρή ανάκαμψη του Απριλίου
απορροφήθηκε από τη διπλάσια αύ-

ξηση των εισαγωγών. 
Από την άλλη πλευ-

ρά, ο τουρισμός δεί-
χνει να βαδίζει σε νέα
επίπεδα ρεκόρ όσον
αφορά επισκέπτες και
εισπράξεις, ωστόσο,
το πρόβλημα εντοπί-
ζεται στις αυξημένες

εισαγωγές, οι οποίες προορίζονται
κυρίως προς την κατανάλωση και πο-
λύ λιγότερο προς παραγωγικούς το-
μείς της οικονομίας. Σύμφωνα με τα
στοιχεία της Τραπέζης της Ελλάδος,
το α’ τετράμηνο του έτους το έλλειμμα
του ισοζυγίου συναλλαγών «ψήλω-
σε» κατά 1,1 δισ. ευρώ σε σχέση με
πέρσι και διαμορφώθηκε στα 6,8 δισ.
ευρώ, ενώ οι εισαγωγές διαμορφώ-
θηκαν στα 28 δισ. ευρώ και οι εξαγω-

γές στα 16,4 δισ. ευρώ. Έτσι, οι εξα-
γωγές παρουσίασαν μείωση κατά
5,7% σε τρέχουσες τιμές και 7,2% σε
σταθερές, ενώ αντιθέτως οι εισαγω-
γές αυξήθηκαν κατά 3,5% και 6,2% αν-
τίστοιχα. Τον Απρίλιο, οι εξαγωγές
σημείωσαν εντυπωσιακή αύξηση κα-
τά 11,8% σε τρέχουσες τιμές, αλλά
ταυτόχρονα εκτινάχθηκαν και οι ει-

σαγωγές κατά 21,4%. Με εξαίρεση τα
πετρελαιοειδή, η αύξηση των εξαγω-
γών διαμορφώθηκε στο 15,5%, αλλά
των εισαγωγών στο 23,3%, γεγονός
που σχετίζεται κυρίως με την αύξηση
των παραγγελιών για αυτοκίνητα. 

Από την άλλη πλευρά, ο τουρισμός
κατέγραψε σημαντική ενίσχυση σε
ποσοστό 20% ως προς τον αριθμό των
αφίξεων και 22% ως προς τις εισπρά-
ξεις, σε σχέση με το αντίστοιχο περσι-

νό τετράμηνο, συγκρατώντας την αύ-
ξηση του ελλείμματος. Αντίστοιχα, τον
Απρίλιο οι αυξήσεις ήταν 13,9% και
15,9% αντίστοιχα. Οι εκτιμήσεις για τη
φετινή χρονιά είναι πολύ αισιόδοξες
και εκτιμάται ότι στο τέλος του έτους
το έλλειμμα του ισοζυγίου θα είναι
συγκριτικά πιο περιορισμένο σε σχέ-
ση με τις αρχικές εκτιμήσεις, ιδίως αν
συνεχιστεί η ανοδική κίνηση των εξα-
γωγών, που ξεκίνησε τον Απρίλιο.

Στον τομέα των επενδύσεων, συνε-
χίζεται η καθαρή ροή κεφαλαίων
προς την οικονομία, ωστόσο δεν είναι
τέτοια, ώστε να ανακόψει την ανοδι-
κή πορεία του ελλείμματος στο ισο-
ζύγιο συναλλαγών. Το διάστημα Ια-
νουαρίου-Απριλίου οι καθαρές ροές
άμεσων επενδύσεων διαμορφώθη-
καν στο 1,5 δισ. ευρώ. Αξίζει να ση-
μειωθεί ότι στην τελευταία έκθεση
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής το έλ-
λειμμα του ισοζυγίου συναλλαγών
καταγράφεται ως μία από τις βασικές
πληγές της οικονομίας, καθώς αντα-
νακλά το πρόβλημα που υπάρχει
στην παραγωγική βάση και στο παρα-
γωγικό μοντέλο στη χώρα.
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Κατέγραψαν μείωση 
το τετράμηνο - Βάζουν

πλάτη τουρισμός 
και επενδύσεις

Χαμηλό 12 ετών 
στην εγγεγραμμένη
ανεργία λόγω 
αύξησης τουρισμού
Στο χαμηλότερο επίπεδο από το 2012
διαμορφώθηκε ο αριθμός των εγγε-
γραμμένων ανέργων τον Μάιο, κα-
θώς το ισχυρό τουριστικό ρεύμα,
κυρίως στους κλάδους των καταλυ-
μάτων και της εστίασης, αύξησε θε-
αματικά την απασχόληση. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της Δημό-
σιας Υπηρεσίας Απασχόλησης, οι
άνεργοι μειώθηκαν σε 794.752 άτο-
μα, εκ των οποίων τα 453.696 είναι
εγγεγραμμένα στο μητρώο για χρο-
νικό διάστημα ίσο ή και περισσότερο
των 12 μηνών και 341.056 είναι εγ-
γεγραμμένα για χρονικό διάστημα
μικρότερο των 12 μηνών. Ωστόσο,
την ίδια στιγμή, η ηλικιακή κατηγο-
ρία 30-44 ετών συγκεντρώνει τον
μεγαλύτερο αριθμό εγγεγραμμένων
μεταξύ του συνόλου, καθώς 248.944
άτομα αναζητούν εργασία. Ακόμη
μεγαλύτερο είναι το πρόβλημα με
βάση το εκπαιδευτικό επίπεδο, κα-
θώς από το σύνολο των εγγεγραμμέ-
νων ανέργων, οι 660.994 είναι έως
απόφοιτοι λυκείου. Από την άλλη
πλευρά, οι πτυχιούχοι που αναζη-
τούν εργασία ανέρχονται σε 133.758
άτομα και ο αριθμός είναι αρκετά
μειωμένος σε σχέση με πέρσι, κα-
θώς φαίνεται ότι περίπου 8.000
άνεργοι αυτής της κατηγορίας βρή-
καν εργασία. Μεταξύ των περιφε-
ρειών της χώρας η Περιφέρεια Αττι-
κής και η Περιφέρεια Κεντρικής
Μακεδονίας καταγράφουν τον μεγα-
λύτερο αριθμό εγγεγραμμένων ο
οποίος ανέρχεται σε 272.849 άτομα
και 161.105 άτομα αντίστοιχα. Τέλος,
το 88% των ανέργων είναι Έλληνες
πολίτες, μόλις το 2% προέρχονται
από χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και 9,5% είναι μετανάστες από τρίτες
χώρες. Τέλος, αξίζει να σημειωθεί
ότι το μικρότερο ποσοστό εγγεγραμ-
μένων ανέργων καταγράφεται στους
οικοδόμους, στους εποχικούς του-
ριστικών επαγγελμάτων και στον
πρωτογενή τομέα. 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Αδύναμος κρίκος οι εξαγωγές
για το ισοζύγιο συναλλαγών 
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Σ
ε αναδιοργάνωση μέσω διάσπα-
σης προχωρά η θυγατρική της Al-
pha Bank, Alpha Leasing. Η ολο-

κλήρωση της διάσπασης θα περιλαμβά-
νει (i) τη μεταβίβαση των εξυπηρετούμε-
νων συμβάσεων χρηματοδοτικής μί-
σθωσης μαζί με τα σχετικά ακίνητα σε
νεοϊδρυθείσα εταιρεία χρηματοδοτικής
μίσθωσης, η οποία θα παραμείνει εντός
του ομίλου, (ii) τη μεταβίβαση συγκεκρι-
μένων ακίνητων περιουσιακών στοιχεί-
ων σε άλλες εταιρείες του ομίλου και (iii)
τη μεταβίβαση περιμέτρου μη εξυπηρε-
τούμενων συμβάσεων χρηματοδοτικής
μίσθωσης μαζί με τα σχετικά ακίνητα, με
μεικτή λογιστική αξία ύψους περίπου
0,24 δισ. ευρώ (το «Χαρτοφυλάκιο An-
dros») στην εταιρεία Hellas Capital Leasing Μονοπρό-
σωπη Ανώνυμη Εταιρεία Χρηματοδοτικών Μισθώσεων

(HCL), ελληνική εταιρεία χρηματοδοτικών μισθώσεων
που ανήκει εξολοκλήρου σε επενδυτικά κεφάλαια που
διαχειρίζεται ή συμβουλεύει η Bain Capital.

Quality & Reliability: 
Έκτακτη ΓΣ στις 3/7 για ΑΜΚ 
και έγκριση ομολογιακού

Την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου
της εταιρείας μέχρι το ποσό των
35.100.000 ευρώ αλλά και την έκδοση
και κάλυψη ομολογιακού δανείου
19.100.000 ευρώ θα κληθεί να αποφασί-
σει η Έκτακτη Γενική Συνέλευση της
Quality & Reliability που θα πραγματο-
ποιηθεί στις 3 Ιουλίου 2024, ημέρα Τε-
τάρτη και ώρα 9 πμ, στο ξενοδοχείο Civi-
tel Attik, στο Μαρούσι Αττικής.

Cenergy: Σύμβαση Hellenic
Cables με Elia Asset NV/SA

Η Cenergy Holdings ανακοινώνει ότι η
Hellenic Cables, ο κλάδος καλωδίων
της, υπέγραψε σύμβαση με την Elia As-
set NV/SA, σε κοινοπραξία με την
DEME, για τη μελέτη, προμήθεια, κατα-
σκευή και εγκατάσταση (EPCI) υποβρύ-
χιων καλωδίων υψηλής τάσης. Αυτό το
σημαντικό έργο αποτελεί μέρος της φι-
λόδοξης πρωτοβουλίας Princess Elisa-
beth Island για την ενίσχυση των υποδο-
μών ανανεώσιμης ενέργειας στο Βέλγιο.
Για τη Hellenic Cables και την DEME, αυ-
τή η ανάθεση αποτελεί σημαντικό ορό-
σημο, καθώς ακολουθεί την επιτυχημέ-
νη εκτέλεση του έργου MOG1 για την
Elia, στο οποίο συμμετείχαν οι δύο εται-
ρείες πριν από μερικά χρόνια.

Ένταξη της εταιρείας 
Jannis στην πρωτοβουλία
ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ

Στην πρωτοβουλία ΕΛΛΑ-ΔΙΚΑ ΜΑΣ
εντάχθηκε η εταιρεία ΓΙΑΝΝΗΣ ΑΕΒΕ,
με τον διακριτικό τίτλο Jannis, μια από
τις πρώτες και μεγαλύτερες εταιρείες
παραγωγής παστελιών στην Ελλάδα
που ιδρύθηκε το 1965 στη Θεσσαλονί-
κη. Το νέο μέλος της κοινότητας επεν-
δύει αδιάκοπα στην τεχνολογία δημι-
ουργώντας υπερσύγχρονες εγκατα-
στάσεις παραγωγής. Ταυτόχρονα, στην
κορυφή των προτεραιοτήτων της βρί-
σκεται η τεχνογνωσία του προσωπικού,
καθώς και ο σταθερός της προσανατο-
λισμός στην ικανοποίηση των πελατών
της ανά τον κόσμο.

Αναδιοργάνωση με διάσπαση για την Alpha
Leasing - Στην HCL το Χαρτοφυλάκιο Andros

Έργο για τη φυσική ασφάλεια του Διεθνούς Αερολιμένα
Αθηνών (ΔΔΑ) αναλαμβάνει η Intracom Telecom. Η εταιρεία
θα χρησιμοποιήσει την πλατφόρμα Ελέγχου Διοίκησης και
Συντονισμού Επιχειρήσεων SISC2 για να δημιουργήσει μια
ενοποιημένη επιχειρησιακή εικόνα και να ενισχύσει την επί-
γνωση της κατάστασης σε όλη την εσωτερική και εξωτερική
υποδομή του ΔΑΑ. Ο πυρήνας του συστήματος βασίζεται στην
τεχνολογία SISC2 της Intracom Telecom. Αξιοποιώντας προ-
ηγμένες δυνατότητες ενοποίησης πληροφοριών, επεξεργα-
σίας και ανάλυσης κινηματικών δεδομένων αλλά και δεδομέ-
νων από επιφάνειες εδάφους, το σύστημα βελτιώνει την ανί-
χνευση εισβολής και αυτοματοποιεί την ενεργοποίηση συνα-
γερμών και ειδοποιήσεων στα κέντρα επιχειρήσεων του
ΔΑΑ. Με αυτό τον τρόπο ενισχύεται η ετοιμότητα του ΔΑΑ
έναντι ανθρωπογενών απειλών και φυσικών καταστροφών.

Intracom Telecom: Ανάληψη έργου για τον ΔΑΑ

Δωρεάν διάθεση 1.650.000 ιδίων μετοχών σε στελέχη
της πραγματοποίησε η Ελλάκτωρ. Αναλυτικότερα, σε
εκτέλεση των σχετικών αποφάσεων της Τακτικής Γενικής
Συνέλευσης των Μετόχων της Εταιρείας της 31ης Μαΐου
2024 και του Διοικητικού Συμβουλίου της Εταιρείας της
10ης Μαΐου 2024 και της 14ης Ιουνίου 2024 αντιστοίχως, τα
μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου κατά την από 18/6/2024
συνεδρίασή τους, αφού επιβεβαίωσαν την εκπλήρωση
των προϋποθέσεων που είχε θέσει η Γενική Συνέλευση,
αποφάσισαν τη μεταβίβαση 1.650.000 ιδίων μετοχών από
το χαρτοφυλάκιο των ιδίων μετοχών της εταιρείας, άνευ
χρηματικού ανταλλάγματος, στους ατομικούς επενδυτι-
κούς λογαριασμούς που τηρούν 13 στελέχη της εταιρείας
και των θυγατρικών της στο Σύστημα Άυλων Τίτλων (ΣΑΤ).

Ελλάκτωρ: Δωρεάν διάθεση 1.650.000 ιδίων μετοχών σε στελέχη
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E
πειτα από 21 χρόνια σπουδαίας καριέρας ο
Σέρχιο Ροντρίγκες αποφάσισε να βάλει
τους τίτλους τέλους. Την τελευταία διετία

έγινε ξανά κάτοικος Ισπανίας παίζοντας στη «βα-
σίλισσα» Ρεάλ Μαδρίτης και κατακτώντας και άλ-
λους τίτλους που ήρθαν να προστεθούν στην ίδια
πλούσια συλλογή του, όμως αποφάσισε πως έφτα-
σε το πλήρωμα του χρόνου. Ο «Τσάτσο», όπως
ήταν το προσωνύμιό του σε όλα τα χρόνια της τε-
ράστιας καριέρας του, σε ηλικία 38 ετών σταμάτησε από
την ενεργό δράση και το παγκόσμιο μπάσκετ υποκλίθηκε
σε ένα πηγαίο ταλέντο, έναν αθλητή που σπάνια προκάλε-
σε προβλήματα σε συμπαίκτες, προπονητές και αντιπά-
λους και που σίγουρα θα μπορούσε να χαρακτηριστεί ο…
λιγότερο αντιπαθητικός Ισπανός. Ειδικότερα, αν μπει σε
διαδικασία σύγκρισης με τους άλλοτε συμπαίκτες του
στους «φούριας ρόχας» Ρούντι, Ναβάρο, Ρέγες και σία, ο
Σέρχιο Ροντρίγκες μπορεί να χαρακτηριστεί έως και...
συμπαθής για τους Έλληνες φιλάθλους.

Παγκόσμιος πρωταθλητής με την Ισπανία το 2006, «αση-

μένιος» στους Ολυμπιακούς Αγώνες το 2012, πρωτα-
θλητής Ευρώπης το 2015 και μια σειρά από άλλα με-
τάλλια έχουν κρεμαστεί στον λαιμό του «Τσάτσο» αυ-
τά τα 21 χρόνια σε επίπεδο εθνικών ομάδων. Όσο για
το συλλογικό επίπεδο; Οι τίτλοι του... ζαλίζουν. Τέσ-
σερα πρωταθλήματα Ισπανίας, 5 κύπελλα Ισπανίας, 5
Σούπερ Καπ Ισπανίας, τρεις κατακτήσεις Eu-
roleague, ένα διηπειρωτικό Κύπελλο, τίτλοι στη VTB
με την ΤΣΣΚΑ Μόσχας και εκατοντάδες ατομικές

διακρίσεις για έναν γκαρντ που συνδύαζε ταχύτητα, δημι-
ουργία και εκτέλεση στον μέγιστο βαθμό.

Αυτά ήταν και τα χαρακτηριστικά που τον έφεραν στο
ΝΒΑ, όχι μία αλλά δύο φορές. Το 2006 και μετά το ξεπέ-

ταγμα που έκανε με την Εστουντιάντες, ο Σέρχιο Ροντρίγ-
κες έγινε draft από τους Πόρτλαντ Τρέιλ Μπλέιζερς. Εκεί
έμεινε για τρία χρόνια, μέχρι το 2009 να βρεθεί στο Σακρα-
μέντο και τους Κινγκς και στη συνέχεια στους Νικς της Νέ-
ας Υόρκης. Το 2010 επέστρεψε στην Ευρώπη για λογαρια-
σμό της Ρεάλ Μαδρίτης, ενώ το 2016 πέρασε ξανά στην
απέναντι πλευρά του Ατλαντικού για να αγωνιστεί για μία
σεζόν με τους Φιλαντέλφια 76ερς. Το 2017 τον έκανε δικό
της η ΤΣΣΚΑ και μετά από μια επιτυχημένη διετία βρέθηκε
στο Μιλάνο. Εκεί έμεινε έως το 2022, όταν και επέστρεψε
στη Ρεάλ Μαδρίτης, μέχρι το τέλος της φετινής σεζόν, όταν
και ανακοίνωσε την απόσυρσή του.

Η ανακοίνωση αυτή προκάλεσε και ένα… τσουνάμι αντι-
δράσεων στα social media, από συμπαίκτες και αντιπά-
λους που βρέθηκαν μαζί με τον «Τσάτσο» στα παρκέ όλου
του κόσμου, σε αυτές τις δύο δεκαετίες της πορείας του. Ο
Ισπανός γκαρντ από την πλευρά του ανάρτησε ένα συγκι-
νητικό βίντεο στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, με το οποίο
είπε το δικό του «αντίο» στο άθλημα που αγάπησε όσο κα-
νένα άλλο. Το μπάσκετ… 

Ο Σέρχιο Ροντρίγκες ανακοίνωσε 
ότι αποσύρεται από την ενεργό δράση 

σε ηλικία 38 ετών, έχοντας κατακτήσει 
δεκάδες τίτλους στην τεράστια καριέρα του

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Σταμάτησε ο πιο... 
συμπαθητικός Ισπανός



Στα… κάγκελα οι Σέρβοι
Συνθήματα κατά της Σερβίας φώναξαν

Κροάτες και Αλβανοί στο μεταξύ τους παι-

χνίδι για το Euro 2024. Οι Σέρβοι δεν το…

άφησαν να πέσει κάτω. Μάλιστα, ζητούν τι-

μωρία και αποκλεισμό των δύο χωρών από

τη διοργάνωση, με επίσημο αίτημα του γενι-

κού γραμματέα της ποδοσφαιρικής ομο-

σπονδίας της χώρας.

Πραγματικοί άντρες

Σε μια σπουδαία κίνηση προχώρησαν οι

διεθνείς της Δανίας. Αρνήθηκαν την αύξηση

μισθού που τους πρότεινε η ομοσπονδία, για

να ενισχυθούν με τα χρήματα αυτά τα γυναι-

κεία τμήματα ποδοσφαίρου της χώρας.

Πραγματικοί άντρες! 

«Σειρήνες» από τις ΗΠΑ
Συνέντευξη σε μέσο της Τουρκίας παρα-

χώρησε ο Εργκίν Αταμάν. Ο προπονητής του

επτάστερου Παναθηναϊκού ανέφερε πως

γνωρίζει ότι τον παρακολουθούν ομάδες από

το ΝΒΑ. Ξεκαθάρισε, όμως, πως έχει συμβό-

λαιο με το «τριφύλλι» και θα το τιμήσει.

«Καραμπόλα» στα χαφ
Η παραμονή ή όχι του Σουαλιχό Μεϊτέ στον

ΠΑΟΚ δεν έχει ξεκαθαρίσει. Φαίνεται πως ο

ποδοσφαιριστής, μάλιστα, μπήκε και στα

ραντάρ του Ολυμπιακού. Έτσι, δεν αποκλεί-

εται… καραμπόλα στα χαφ, αφού ο πρώην

«ερυθρόλευκος» Καμαρά είναι ήδη στη Θεσ-

σαλονίκη.

Ηλιόπουλος και επίσημα
Νέος ιδιοκτήτης της ΑΕΚ είναι και επίσημα ο Μάριος
Ηλιόπουλος. Η Επιτροπή Επαγγελματικού Αθλητισμού
ενέκρινε τη μεταβίβαση των μετοχών στον «Mr SeaJets»
από τον Δημήτρη Μελισσανίδη. Το νέο «αφεντικό» της
Ένωσης κατέχει πλέον το 85,03% των μετοχών της «κιτρι-
νόμαυρης» ΠΑΕ.
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Τα κατάφερε!

Σ
ε ολική αναδόμηση του ΟΑΚΑ
προχωρά ο πρωταθλητής Ευ-
ρώπης και Ελλάδας Παναθη-

ναϊκός. Οι «πράσινοι» θα αλλάξουν τα
πάντα στο κλειστό των Ολυμπιακών
Εγκαταστάσεων, με τη μεγαλύτερη
καινοτομία που έχει γίνει γνωστή έως
τώρα να είναι το γυάλινο παρκέ. 

Το glass floor εμφανίστηκε για
πρώτη φορά το 2014 σε ένα τουρ-
νουά 3on3 στο Βερολίνο και έκτοτε
το έχουμε δει στο ΝΒΑ, αλλά και σε
Final-4 του Champions League της
FIBA. Πέρα από το γεγονός ότι προ-
σφέρεται για διαφημίσεις και για
διάδραση την ώρα του αγώνα, απο-
τελεί πλέον και μια πιο ασφαλή επι-
λογή για τους αθλητές.

Αυτό γιατί τα αυτοκόλλητα των δια-
φημίσεων δεν είναι πλέον απαραίτητα,
αφού οι διαφημίσεις προβάλλονται
στα φώτα led που έχει το παρκέ. Με

αυτή την κίνηση ο Παναθηναϊκός, πάν-
τως, κάνει ακόμα ένα statement ότι
έχει αλλάξει επίπεδο και φιλοδοξεί να
φτάσει πλέον στα στάνταρντ του NBA! 

Παίκτης του ΠΑΟΚ είναι ο Μαντί Καμαρά, όμως
η άφιξή του στη Θεσσαλονίκη ήταν περιπετειώδης.
Ο πρώην μέσος του Ολυμπιακού έχασε την αρχική του πτήση 
κι έτσι έφτασε… αργά το βράδυ στο «Μακεδονία». Πάντως, τα κατάφερε!

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Παρκέ από… γυαλί στο ΟΑΚΑ
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Συνέντευξη στη Δήμητρα Δάρδα

Α
ν η παλαιότερη γενιά παιδιών
μεγάλωσε με τη «Θεία Λένα», η
νεότερη έχει τη μία και μοναδι-

κή, υπέροχη «θεία Κάρμεν»! Δημιουργός
και πολυτάλαντη θεατρίνα, ευλογημένη
με φαντασία, ευγένεια, λόγο γλυκό και
μαγική πένα, η σπουδαία κυρία του θεά-
ματος Κάρμεν Ρουγγέρη είναι μια ιδιο-
φυής προσωπικότητα, πρωταγωνίστρια,
σκηνοθέτρια, θιασάρχισσα και αγαπημέ-
νη λογοτέχνις παιδικών βιβλίων. Το φετι-
νό καλοκαίρι θα συναντηθεί με τους μι-
κρούς της ήρωες σε ολόκληρη την Ελλά-
δα ταξιδεύοντας με την κόρη της Χριστίνα
Κουλουμπή και τη sold out παράσταση
του χειμώνα το «Μαγικό κλειδί» της Πη-
νελόπης Δέλτα.

Αν έφτανε στα χέρια σας ένα
«Μαγικό κλειδί», τι θα ξε-
κλειδώνατε;

Όλες τις καρδιές των αν-
θρώπων για να μπαίνει
ανεμπόδιστα η αγά-
πη, ύστερα θα το
κλείδωνα ξανά
για να μη φύγει
από εκεί, γιατί πολ-
λή κακία κυκλοφορεί.

Πού πουλάνε «μαγικά κλειδιά»
ευτυχίας και χαράς;

Δεν πουλιούνται. Σίγουρα το έχει ο κα-
θένας μας. Ψάξτε να το βρείτε. 

Τι δυνάμεις διαθέτει αυτό το
μικρό αντικείμενο στο ομώ-
νυμο έργο της Πηνελόπης
Δέλτα;

Το συγκεκριμένο κλειδί δεν
έχει δύναμη. Έχει μια αποστο-
λή. Να οδηγήσει την κόρη του
βασιλιά στο κλειδωμένο κουτά-
κι που έχει μέσα την καρδιά της!

Μετά από μια sold out σε-
ζόν στην «Κιβωτό», θα τα-
ξιδέψετε με την παρά-
σταση σε όλη την Ελλάδα.

Για εικοστό ένατο χρόνο οι δια-
κοπές μου είναι μια περιοδεία
για τα παιδιά στα περισσότερα
μέρη της Ελλάδας. Και τρελαί-
νομαι να βλέπω τα παιδιά να με-
γαλώνουν, να γίνονται έφηβοι
και πάλι να έρχονται… Είναι ένα
ραντεβού που δεν θέλω να χάνω.

Γιατί επιλέξατε να «ντύσετε»
το έργο με στοιχεία φολκλόρ;

Σε κάθε παραμύθι προσπαθούμε

να δώσουμε γνώσεις στα παιδιά στους
τομείς της μουσικής, της σκηνογραφίας
και της ενδυματολογίας. Στο «Μαγικό
κλειδί», η ενδυματολόγος μας διάλεξε να
εμπνευστεί από τα παραδοσιακά κοστού-
μια της Κέρκυρας.

Η κόρη σας Χριστίνα Κουλουμπή νο-
μίζω ότι διαθέτει εξ ολοκλήρου το δι-
κό σας

DNA. Ταλέντο πολύπλευρο, είναι μό-
νιμη συνεργάτιδά σας στην επιτυχία.
Ποιο είναι το καλλιτεχνικό σας κοινό;

Η αγάπη και ο σεβασμός για τα παιδιά και
ακόμα η επιμονή στη λεπτομέρεια όταν
δημιουργούμε μια παράσταση. Είμαι φα-
νατική της θαυμάστρια.

Μικρή, ποιο κομμάτι της Τέχνης
αγαπούσατε;

Το τραγούδι και τη ζωγραφική.

Η εκδοτική δράση σας είναι τερά-
στια, ξαναγράφετε την ελληνική και
ξένη παγκόσμια ιστορία από την αρ-
χή, με τη δική σας ματιά, θαρρώ. Τι
επιθυμείτε να αφήσετε κληρονο-
μιά στην Ελλάδα;

Το να καταλάβουν όλοι την αξία
που έχει το θέατρο για τα παιδιά

και τις γνώσεις ακόμα που
μπορεί να τους δώσει, είτε

μέσα από θεατρικές παραστά-
σεις είτε μέσα από βιβλία.

Από πού αντλείτε τό-
ση ενέργεια και αγά-
πη για τα παραμύθια;
Η αλήθεια είναι ότι
αντλώ ενέργεια από
παντού. Κυρίως
όμως από την ευτυ-
χία που βλέπω στα
ματάκια των παι-
διών όταν φεύγουν
από τις παραστά-
σεις μας.

Οι φανταστικές ιστορίες είναι ο
αληθινός κόσμος των παιδιών;

Ωραίο θα ήταν να είναι οι φανταστικές
ιστορίες ο αληθινός κόσμος των παι-
διών. Αυτό προσπαθώ να κάνω στις πα-
ραστάσεις μας, γιατί δυστυχώς στις μέ-
ρες μας οι πραγματικές ιστορίες είναι
τόσο δυσάρεστες που μια φανταστική
ιστορία μπορεί να είναι όαση στη ζωή
τους.

Μήπως είναι ο δικός σας;
Όχι, αλλά όταν τις σκέφτομαι και τις μετα-
μορφώνω σε θεατρικό έργο περνάω υπέ-
ροχα.

Η ενασχόληση με τις παιδικές σκη-
νές είναι ο λόγος που δεν σκηνοθε-
τείτε και δεν συμμετέχετε σε εμπο-
ρικούς θιάσους;

Έχω γίνει λίγο δύσκολη στις επιλογές
μου. Μου γίνονται προτάσεις, αλλά περι-
μένω εκείνη που θα με κάνει να πω ένα
μεγάλο «ναι!». Ενώ όταν ανεβάζουμε μια
παράσταση για τα παιδιά το μεγάλο «ναι!»
είναι δεδομένο.

Οι τηλεοπτικοί ρόλοι της γλυκιάς
μαμάς ή της αξιαγάπητης γιαγιάς
σάς έχουν κουράσει; Θα θέλατε να
δοκιμαστείτε σε έναν κόντρα ρόλο;

Δεν με κουράζει κανένας ρόλος αν είναι
καλογραμμένος. Στις «Πεθερές» είχα
έναν κόντρα ρόλο. Έκανα την τιμωρό πε-
θερά! Γενικά όταν παίζω, είμαι ευτυχι-
σμένη. Άλλωστε αυτή η ευτυχία με έκανε
να θέλω να γίνω ηθοποιός.

ΚΑΡΜΕΝ ΡΟΥΓΓΕΡΗ

«Η ευτυχία με έκανε ηθοποιό» 

Δημιουργός και πολυτάλαντη θεατρίνα, 
η σπουδαία κυρία του θεάματος είναι 

μια ιδιοφυής προσωπικότητα, πρωταγωνίστρια,
σκηνοθέτρια, θιασάρχισσα και αγαπημένη 

λογοτέχνις παιδικών βιβλίων
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Super stars 
στην Αθήνα για 

τη Themis Z

Η
καρδιά της πόλης πλημμύρισε από λαμπε-
ρές παρουσίες στην επίσημη παρουσίαση
της νέας «SS24 Collection» του brand

Themis Z. Στη μαγική βραδιά με οικοδέσποινα τη
σχεδιάστρια Θέμιδα Ζουγανέλη, παρευρέθηκαν
διεθνείς προσωπικότητες όπως η χολιγουντιανή
ηθοποιός Kelly Rutherford, καθώς και celebri-
ties, δημοσιογράφοι και content creators.

Θέμις Ζουγανέλη, 
Kelly Rutherford Μαρία Ναυπλιώτου

Raquel Strada Anthony Deane, Μαίρη Βυτινάρος

Blanca Brillembourg, 
Τατιάνα Μπλάτνικ Ανούσκα Ραφαήλ

Ειρήνη Βασιλοπούλου-Δούρου,
Μάρα Πετράκη Κατερίνα Κατόπη, Αγάπη Σμπώκου

Ισμήνη Παπαβλασοπούλου

Ζέτα Δούκα Λάνα Δαβίδ
Megan McGehee, 

Κωνσταντίνος Ζουγανέλης

Migeul Flores-Vianna, 
Fillipa de Abreu



Η
εμμηνόπαυση, συχνά αναφερόμενη ως «η
αλλαγή της ζωής», είναι μια βιολογική
διαδικασία που σηματοδοτεί το τέλος των

εμμηνορροιών μιας γυναίκας. Ένα από τα πιο συ-
νηθισμένα συμπτώματα κατά τη διάρκεια της εμ-
μηνόπαυσης είναι το αίσθημα καύσου, επίσης
γνωστό και ως εξάψεις.

«Αυτή η ξαφνική αίσθηση έντονης ζέστης, συ-
χνά συνοδευόμενη από ιδρώτα και ταχυκαρδία,
είναι συχνά τόσο έντονη που η γυναίκα υποφέρει.
Για πολλές γυναίκες, οι εξάψεις μπορούν να δια-
ταράσσουν τις καθημερινές δραστηριότητες και
να επηρεάσουν σημαντικά την ποιότητα ζωής
τους», επισημαίνει ο Ευάγγελος Γκικόντες, μαι-
ευτήρας-χειρουργός γυναικολόγος, και προσθέ-
τει: «Οι εξάψεις (HFs) είναι μια ταχεία και υπερ-
βολική απόκριση απαγωγής θερμότητας, που
αποτελείται από άφθονη εφίδρωση, περιφερική
αγγειοδιαστολή και αισθήματα έντονης, εσωτερι-
κής ζέστης. Προκαλούνται από μικρές αυξήσεις
στη θερμοκρασία του πυρήνα του σώματος (Tc)
που δρουν μέσα σε μια πολύ μειωμένη θερμοου-
δέτερη ζώνη, δηλαδή την περιοχή Tc μεταξύ του
ανώτερου (εφίδρωση) και του κατώτερου (ρίγος)
ορίου. Αυτό οφείλεται εν μέρει, αλλά όχι εξ ολο-
κλήρου, στην εξάντληση των οιστρογόνων κατά
την εμμηνόπαυση.

Η αυξημένη κεντρική συμπαθητική ενεργοποί-
ηση, που διαμεσολαβείται μέσω α2-αδρενεργι-
κών υποδοχέων, είναι ένας παράγοντας υπεύθυ-
νος για τη στένωση της θερμοουδέτερης ζώνης.

Τα HFs είναι υπεύθυνα για ορισμένες, αλλά όχι
για όλες τις διαταραχές του ύπνου κατά τη διάρ-
κεια της εμμηνόπαυσης. Πρόσφατες εργασίες
θέτουν υπό αμφισβήτηση τον ρόλο της σεροτονί-
νης στα HFs (εξάψεις). 

Η αίσθηση θερμότητας είναι γνωστό ότι επιδει-
νώνεται από τον καύσωνα. Όταν οι εξωτερικές
θερμοκρασίες αυξάνονται, το σώμα πρέπει να ερ-
γαστεί πιο σκληρά για να διατηρήσει μια σταθερή

θερμοκρασία στον πυρήνα του. Για τις γυναίκες
που βιώνουν εξάψεις στην εμμηνόπαυση, η επι-
πλέον θερμότητα μπορεί να ενεργοποιήσει πιο
συχνές και σοβαρές αντιδράσεις. Η συνδυασμένη
υπερθέρμανση και εξωτερική θερμοκρασία μπο-
ρεί να δημιουργήσει μια “τέλεια καταιγίδα”, κάνο-
ντας τις εξάψεις στον καύσωνα να γίνονται αντι-
ληπτές ως μια ανυπόφορη δοκιμασία, την οποία η
γυναίκα πρέπει να υπομείνει. Εκτός από την επι-
δείνωση της σωματικής και ψυχικής διάθεσης
από τις εξάψεις, η υψηλή θερμοκρασία μπορεί να
φέρει άλλες προκλήσεις για τις γυναίκες που
περνούν μέσα από την εμμηνόπαυση. Οι υψηλές
θερμοκρασίες μπορεί να οδηγήσουν σε αφυδά-
τωση, η οποία μπορεί να επιδεινώσει συμπτώμα-
τα της εμμηνόπαυσης όπως κόπωση, πονοκεφά-
λους και αίσθημα θολούρας και ζάλης. Επιπλέον,
η παρατεταμένη έκθεση στη θερμότητα μπορεί να
διακόψει τα μοτίβα ύπνου, προσθέτοντας προ-
βλήματα όπως η αϋπνία και οι νυχτερινές όξινες
ερυγές και η παλινδρόμηση». 
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kpapakosto@yahoo.gr

Χρήσιμες συμβουλές 
Το να διατηρείτε δροσερό και ενυδατωμένο το
σώμα σας είναι ουσιώδες για τη διαχείριση της
επίδρασης του καύσωνα στα συμπτώματα της
εμμηνόπαυσης. «Φορώντας ελαφριά, διαπνέ-
οντα ρούχα, μένοντας σε καλά αεριζόμενους
χώρους και χρησιμοποιώντας ανεμιστήρες ή
κλιματισμό, ανακουφίζεστε από τη δυσφορία
που προκαλείται από την υπερβολική θερμό-
τητα. Είναι επίσης κρίσιμο για τις γυναίκες
στην εμμηνόπαυση να παραμένουν ενυδατω-
μένες πίνοντας άφθονο νερό καθ’ όλη τη διάρ-
κεια της ημέρας. Επίσης, ο γυναικολόγος που
είναι ειδικευμένος στην εμμηνόπαυση μπορεί
να παίξει σημαντικότατο ρόλο στην αντιμετώ-
πιση και, τελικά, στην αποδρομή αυτών των τό-
σο ενοχλητικών συμπτωμάτων, ιδιαίτερα τις
θερμές ημέρες του καλοκαιριού», καταλήγει ο
κ. Γκικόντες.

Ευάγγελος Γκικόντες,
μαιευτήρας-χειρουργός

γυναικολόγος

Οι υψηλές θερμοκρασίες μπορεί 
να οδηγήσουν σε αφυδάτωση, η οποία
μπορεί να επιδεινώσει συμπτώματα 
της εμμηνόπαυσης όπως κόπωση, 
πονοκεφάλους και αίσθημα 
θολούρας και ζάλης

Εμμηνόπαυση
και καύσωνας 



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Για εσάς τους Κριούς, η Παρασκευή είναι

αρκετά πολύπλοκη μέρα, με ψυχολογικά

παιχνίδια που σας ανεβάζουν και την αμέ-

σως επόμενη στιγμή σας εξουθενώνουν.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Είναι πολλά μαζεμένα θέματα που σας προκα-

λούν εκνευρισμό, αλλά δυστυχώς ο τρόπος σας

να αντιδράτε με απόλυτο τρόπο τώρα θα απο-

δειχθεί λάθος και επικίνδυνος.  

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Στο ζώδιό σας έχει παραμείνει ο Δίας και

αυτό ως γεγονός σάς βοηθά να απομακρύ-

νετε τα σύννεφα που σας χαλούν τη μέρα.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Στο πρώτο δεκαήμερο του ζωδίου σας

βρίσκονται ο Ήλιος, ο Ερμής και η Αφρο-

δίτη, ενισχύοντας τις προσωπικές σας

ανάγκες και ενεργοποιώντας καθετί που

σας δίνει χαρά.

Λέων
(23/7-22/8)

Σήμερα θα έχετε την τάση να στενοχω-

ριέστε με μικρά και ασήμαντα πράγμα-

τα, αλλά ευτυχώς αυτή η εσωτερική σας

αναστάτωση θα κρατήσει πολύ λίγο.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Όσοι ανήκετε στο τρίτο δεκαήμερο μια μι-

κρή αναστάτωση θα την έχετε, ενώ οι άν-

θρωποι από το κοντινό σας περιβάλλον θα

χρειαστούν τη δική σας παρουσία για κά-

ποιο σημαντικό τους πρόβλημα.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Μηνύματα που δεν θα διαβαστούν, ή μετα-

κινήσεις που την τελευταία στιγμή κάτι θα

τις αποτρέψει, είναι ένα σημαντικό μέρος

της Παρασκευής. Γενικότερα θα έχετε την

τάση να βλέπετε με απαισιοδοξία τη ροή

των γεγονότων.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς, οι υποχρεώσεις

πολλαπλασιάζονται σε πολύ γρήγορο

ρυθμό και τα έξοδα που θα δημιουργη-

θούν σήμερα, σίγουρα θα σας αναστατώ-

σουν.  

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, η Σελήνη ακόμη

μέσα στο δικό σας ζώδιο, επαναφέρει

σκέψεις, προβληματισμούς, οικογενει-

ακές καταστάσεις που δύσκολα θα μπο-

ρέσετε να διαχειριστείτε.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Η μέρα σας έχει μια έντονη ανησυχία, ενώ

αύριο θα δεχθείτε την Πανσέληνο στο δικό

σας ζώδιο, μια στιγμή του καλοκαιριού

που σας δείχνει ένα μονοπάτι που θα πρέ-

πει να περπατήσετε. Το πόσο εύκολο ή δύ-

σκολο θα είναι, θα εξαρτηθεί από το υπό-

λοιπο γενέθλιο ωροσκόπιό σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Η κοινωνικότητά σας σήμερα θα σας φέ-

ρει ίσως και κάποια όχι και τόσο καλά

γεγονότα. Φροντίστε τις όμορφες στιγ-

μές να τις κρατήσετε περισσότερο στην

καρδιά σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι καιρός να κάνετε την αυτοκριτική

σας, ενώ θα βρείτε χρόνο να φροντίσετε

τον χώρο σας. Η προσωπική σας ζωή είναι

αρκετά ενδιαφέρουσα. 
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Κ ατάλληλη μέρα για να βάλουμε σε μια σειρά τα
θέματα που μας απασχολούν, όχι απαραίτητα να
βρεθούν λύσεις, αλλά να νιώσουμε γνώστες των

καταστάσεων.  


